
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2529
2. 'Αδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Ε. Βόζεµπεργκ, σελ.

2550
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Βύρωνα, το 2ο Γυµνάσιο
Νέας Φιλαδέλφειας και µέλη του Συλλόγου του ΚΑΠΗ Αγ.
Δηµητρίου, σελ. 2551, 2553, 2561

4. Ανακοινώνεται επιστολή του Πρωθυπουργού κ. Λουκά
Παπαδήµου προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πε-
τσάλνικο, σχετικά µε τον διορισµό του Παντελεήµονος Καψή
στη θέση του Υπουργού Επικρατείας, σελ. 2548-2549

5. Ανακοινώνεται απόφαση του Προέδρου της Βουλής κ.
Φίλιππου Πετσάλνικου µε την οποία συγκροτήθηκε, η προ-
βλεπόµενη από τον Κανονισµό της Βουλής, Ειδική Μόνιµη
Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας, σελ. 2553-2555

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2529-2531
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2531-2540
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 9 Δεκεµβρίου 2011, σελ. 2562
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε

την αναγνώριση του επαγγέλµατος του αστυνοµικού ως επι-
κίνδυνου και ανθυγιεινού, σελ. 2541

β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων:
i) σχετικά µε τη δηµοπράτηση του έργου κατασκευής του

αεροδροµίου της Ανδραβίδας, σελ. 2543
ii) σχετικά µε την κατασκευή του αεροδροµίου στο Κα-

στέλλι Κρήτης, σελ. 2545 
γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης:
i) σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των ερ-

γαζοµένων στο εργοστάσιο «FULGOR» στους Αγίους Θεο-
δώρους Κορινθίας, σελ. 2550

ii) σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των ερ-
γαζοµένων στο ΚΤΕΟ «SIOKAR» στα Τρίκαλα, σελ. 2551

δ) Προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη φοίτηση µουσουλµάνων µα-
θητών σε µειονοτικά σχολεία της Θράκης, σελ. 2556

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την ανάγκη επαναλειτουργίας του Κολυµβητηρίου του
Εθνικού Κέντρου Ηρακλείου Κρήτης, σελ. 2558

στ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε τη διαχείριση των κονδυλίων κατά τη σύ-
σταση του ελληνικού γεωργικού οργανισµού, σελ. 2560

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 2529 - 2552
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 2552 - 2563

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 2560, 2562
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 2543, 2545
ΔΗΜΗΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 2543, 2544
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 2550
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 2545, 2546, 2547
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι. , σελ. 2556, 2557
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 2550, 2551, 2552
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 2558, 2559, 2560
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 2543, 2545, 2546, 

2547
ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ Α. , σελ. 2541, 2542
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 2558, 2560
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 2541, 2542
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ Κ. , σελ. 2561, 2562
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α. , σελ. 2551, 2552
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 2556, 2557
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Αθήνα, σήµερα στις 8 Δεκεµβρίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.41’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΑΪΤΣΗ ΑΠΟΣΤΟΛΑ-
ΤΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 6-12-2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά των συνεδριάσεων της Παρασκευής 2 Δε-
κεµβρίου 2011, του Σαββάτου 3 Δεκεµβρίου 2011, της Κυριακής
4 Δεκεµβρίου 2011, της Δευτέρας 5 Δεκεµβρίου 2011 και της
Τρίτης 6 Δεκεµβρίου 2011, στις οποίες περιλαµβάνεται η συζή-
τηση και ψήφιση του προϋπολογισµού του οικονοµικού έτους
2012).

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Αθανασία Μερεν-
τίτη,  Βουλευτή Τρικάλων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΚΟΥΣΕΛΑΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Συνοµοσπονδίας
Επιχειρηµατιών Ενοικιαζόµενων Δωµατίων Διαµερισµάτων Ελλά-
δος ζητεί εξαίρεση από την υποχρεωτική ασφάλιση του ΟΑΕΕ
για τις επιχειρήσεις τουριστικών επιπλωµένων κατοικιών οι
οποίες δεν υπερβαίνουν τα δέκα δωµάτια.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η  κ. Εγγλέζου Ιουλία αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά σε δυσκολία αποπληρωµής  δανείου από
ιδιώτες που είχε δοθεί για  κατασκευή φωτοβολταικών πάρκων,
τα οποία όµως έµειναν ηµιτελή, εφόσον  η εταιρεία που  είχε ανα-
λάβει το έργο  δεν µπόρεσε να τα ολοκληρώσει.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Σύλλογος Παραγωγών εκτός
εποχής κηπευτικών του Δήµου Ιεράπετρας αιτείται  τη διερεύ-
νηση του θέµατος αποκλεισµού εµπρόθεσµων αιτήσεων υλοποί-
ησης του µέτρου έκτακτης Ενωσιακής ενίσχυσης λόγω του
e-coli.

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων Μετοχικού Τα-
µείου Πολιτικών Υπαλλήλων εκφράζει την αντίθεσή του  για την

παράγραφος 1 του άρθρου 3 του ν.4024/2011, µε την οποία το
ΜΤΠΥ άλλαξε υπαγωγή και τέθηκε υπό την εποπτεία του Υπουρ-
γείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.

5) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Δικηγορικού
Συλλόγου Κυπαρισσίας εκφράζει την αντίθεσή του σχετικά µε
την συγχώνευση-κατάργηση των Ειρηνοδικείων Κυπαρισσίας και
Πλαταµώδους. 

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι αντισυµβαλλόµενοι της εταιρείας «Κλι-
µαλεβητεχνική klt Ανώνυµη Εταιρεία» αιτούνται την επίλυση οι-
κονοµικού θέµατος που προέκυψε µε την εν  λόγω εταιρεία.

7) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην παράνοµη εξα-
γωγή πορτοκαλιών.

8) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Μεσσηνίας αιτείται την διόρθωση της σχετικής εγκυκλίου, σχε-
τικά µε την λανθασµένη πρακτική χρέωσης µη οφειλόµενων
ποσών έκτακτης εισφοράς, σε δυνητικούς επενδυτές, ενώ δεν
είναι επιτηδευµατίες.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος του Δήµου Οιχα-
λίας, Νοµού Μεσσηνίας αποστέλλει ψήφισµα µε το οποίο εκφρά-
ζει τη δυσαρέσκειά του για το κλείσιµο της ΔΟΥ Μελιγαλά.

10) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ-
ΔΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Κοσµε-
τείου Ιδρύµατος «Οίκος του Κωνσταντινουπολίτη» αιτείται την
ανάκληση του τιµολογίου που έχει εκδοθεί από τη ΔΕΗ και περι-
λαµβάνει τέλος ακίνητης περιουσίας για ακίνητο που ανήκει στο
ελληνικό δηµόσιο και χρησιµοποιείται από Φιλανθρωπικό Ίδρυ-
µα.

11) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Υπαλλήλων ΟΑΕΔ αιτείται
την εξαίρεση του προσωπικού του ΟΑΕΔ από την εφεδρεία.

12) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Γόρτυνας Νοµού Ηρακλείου
αιτείται να ενηµερωθεί για τα κριτήρια µε τα οποία γίνεται η µη-
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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νιαία κατανοµή των εσόδων από τους ΚΑΠ στους δήµους.

13) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Κοσµετείου Ιδρύ-
µατος «Οίκος του Κωνσταντινουπολίτη» εκφράζει την αντίθεσή
του για την επιβολή τέλους ακίνητης περιουσίας σε ακίνητο που
ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο και το οποίο χρησιµοποιείται για τη
στέγαση τριάντα τριών απόρων οικογενειών.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµα-
τείων Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται τη
στήριξη και προστασία των ατόµων µε αναπηρία και των οικογε-
νειών τους.

15) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ-
ΔΟΥ και Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ και Επικου-
ρικών Ταµείων Νίκαιας-Κορυδαλλού «Ο ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ» και το
Σωµατείο Συνταξιούχων Επαγγελµατιών Βιοτεχνών (Ο.Α.Ε.Ε.) Νί-
καιας- Κορυδαλλού  εκφράζουν την αντίθεσή τους για την µεί-
ωση των συντάξεων, συµπεριλαµβανοµένων των επικουρικών, τη
συρρίκνωση του ΕΚΑΣ και τις συνεχιζόµενες περικοπές στην
Πρόνοια και στην Υγεία.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Φαρµακευτικός
Σύλλογος  εκφράζει την αντίθεσή του για την κατάργηση της ει-
σφοράς 0,4% επί των τιµών χονδρικής.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επί-
σχεση των συµβάσεων εργασίας µε τον ΟΠΑΔ, διακοσίων
ιατρών, µελών του Ιατρικού Συλλόγου Ηρακλείου.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά, σε λιποθυµικό
επεισόδιο µαθητή γυµνασίου στο Ηράκλειο της Κρήτης, λόγω
υποσιτισµού εξαιτίας των προβληµάτων επιβίωσης. 

19) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Αι-
τωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Λέσβου κ. ΣΤΑΥ-
ΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ  κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελ-
λήνια Συντονιστική Επιτροπή Φορέων Περιοχών που θίγονται από
την ανάπτυξη υδατοκαλλιέργειας εκφράζει την αντίθεσή της της
για την ΚΥΑ που αφορά στο Ειδικό Πλαίσιο Χωροταξικού Σχεδια-
σµού και Αειφόρου Ανάπτυξης για τις υδατοκαλλιέργειες και αι-
τείται την απόσυρσή της λόγω αντισυνταγµατικότητας.

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπον-
δία Πολυτέκνων Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή της στην επι-
βολή τέλους ακίνητης περιουσίας στις πολύτεκνες µητέρες-ιδιο-
κτήτριες ακινήτου.

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Αστυνοµικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αξιωµατικών Αστυνοµίας εκφράζουν την αντίθεσή τους στο εν-
δεχόµενο περικοπής τόσο των λειτουργικών δαπανών της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας,όσο και αυτών για τη µισθοδοσία, τις συντάξεις
κ.λπ..

22) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο
του Δήµου Δωρίδος Νοµού Φωκίδος αιτείται τη συνέχιση της λει-
τουργίας της ΔΟΥ Λιδωρικίου.

23) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Σωµατείων-Συλλόγων Ατόµων µε Σακχαρώδη Διαβήτη

εκφράζει  τη δυσαρέσκειά της  για τον νέο Κανονισµό Εκτίµησης
Βαθµού Αναπηρίας (Κ.Ε.Β.Α.).

24) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ‘ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ατόµων µε Αναπηρία
ΑΜΕΑ Νοµού Ρεθύµνης διαµαρτύρεται για την εφαρµογή του
ν.4025/11 που αφορά στην κατάργηση και το κλείσιµο του ΚΕ-
ΚΥΚΑΜΕΑ Ρεθύµνης, όπως και των υπολοίπων εικοσιτριών σε
όλη τη χώρα.

25) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών, κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ, και κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Εταιρεία Ελλήνων Θεατρικών Συγγραφέων αιτείται
την καταβολή της ετήσιας τακτικής επιχορήγησης στο Κέντρο
Μελέτης και Έρευνας Ελληνικού Θεάτρου- Θεατρικό Μουσείο
που αντιµετωπίζει σοβαρό πρόβληµα χρηµατοδότησης και άµε-
σης αναστολής της λειτουργίας του.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Περιφερειακό Συµ-
βούλιο Βορείου Αιγαίου αιτείται τη µη κατάργηση του µειωµένου
συντελεστή Φ.Π.Α. που ισχύει ως σήµερα προκειµένου να µην
πληγεί η οικονοµική ζωή της περιοχής.

27) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ, Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΛΕΒΕΝΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙ-
ΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ, και Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή
Νοµού Κιλκίς «Βοήθεια στο Σπίτι» και «Κοινωνική Μέριµνα» αι-
τούνται την εξασφάλιση µέσω νοµοθετικής ρύθµισης της συνέ-
χισης του θεσµού µε το ίδιο έµπειρο και εξειδικευµένο προ-
σωπικό.

28) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Μαγνησίας
και Αλµυρού αιτείται τη στήριξη της πολιτείας για τη  διατήρηση
και επιβίωση του φαρµακείου της γειτονιάς.

29) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής του νέου Τεχνολογι-
κού Λυκείου, Νοµού Χανίων εκθέτει τις προτάσεις λειτουργίας
του Τεχνολογικού Λυκείου, όπως την ενοποίηση της τεχνοεπαγ-
γελµατικής εκπαίδευσης, την έκδοση επαγγελµατικών δικαιωµά-
των, την απογευµατινή λειτουργία και την εγγραφή αποφοίτων
Γενικού Λυκείου, ΤΤΕ, ΤΕΛ, ΕΠΛ και αιτείται την αναβάθµιση της
τεχνοεπαγγελµατικής εκπαίδευσης.

30) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  κάτοικοι του Δ.Δ.Σέσκλου ιδιοκτήτες
αγροτεµαχίων στην περιοχή «Σπαρτιά» αιτούνται την προώθηση
νοµοθετικής ρύθµισης για την επίλυση θέµατος που αφορά το
χαρακτηρισµό εκτάσεων στην περιοχή.

31) Ο Βουλευτής Καστορίας κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ελαστικότητα των κρι-
τηρίων εφαρµογής της υποχρεωτικής υπαγωγής στον ΟΑΕΕ η
οποία οδηγεί σε διακοπή άσκησης της επαγγελµατικής δραστη-
ριότητας, καθώς επηρεάζει την είσπραξη τελών και εσόδων του
δηµοσίου. 

32) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής  κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην πρό-
σκληση της ΡΑΕ προς την ΕΠΑ Αττικής για την αλλαγή της
µεθόδου υπολογισµού των τελών σύνδεσης, ώστε να παραµείνει
συµβατή µε τις διατάξεις της άδειας διανοµής και να αποφεύγε-
ται η µετακύληση στον καταναλωτή.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών αιτούν-
ται διευκολύνσεων και εξαιρέσεων από τα δυσµενή οικονοµικά
µέτρα, την περικοπή των επιδοµάτων και των ειδικών τελών.
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34) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ) ΑΛΕΥ-
ΡΑΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Κοσµε-
τείου Ιδρύµατος εκφράζει την αντίθεση του για την έκδοση
τιµολογίων της ΔΕΗ για το φιλανθρωπικό  ίδρυµα «Οίκος του
Κωνσταντινουπολίτη», το οποίο ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο. 

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Υπαλ-
ληλικού Προσωπικού Αυτοκινήτων αιτείται να µην υπάρξει
εξαίρεση από τα βαρέα και ανθυγιεινά  επαγγέλµατα για καµµία
κατηγορία οδηγών που µέχρι τώρα εντασσόταν σε αυτά.

36) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της ‘Ενωσης Βιοµη-
χάνων-Βιοτεχνών και Επαγγελµατιών ΒΙ.ΠΕ Ιωαννίνων αιτείται
την αναστολή της καταβολής του έκτακτου ειδικού τέλους για

τις επιχειρηµατικές δραστηριότητες εντός ΒΙ.ΠΕ Ιωαννίνων,
καθώς και για τις µη εντασσόµενες βιοτεχνικές επιχειρήσεις στο
τιµολόγιο βιοµηχανικής χρήσης.

37) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   το Σωµατείο Μηχανικών «ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ ΑΕ» εκφράζει την αντίθεσή του για την αντιµετώπιση του
τεχνικού προσωπικού της εταιρείας βάσει του ν.4024/2011, περί
ενιαίου µισθολογίου-βαθµολογίου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 155/04-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6471B/27-10-
2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 274/07-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου  Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 139972/0092/

1-11-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 21203/03-08-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 15306/31-

10-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή  Υπουργό Ανάπτυξης Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 242/5-12-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του δευτέρου κύκλου, της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας Μερεντίτη προς τον Υπουρ-
γό Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστο Παπουτσή, σχετικά µε την
αναγνώριση του επαγγέλµατος του αστυνοµικού ως επικίνδυνου
και ανθυγιεινού.

Κυρία Μερεντίτη, έχετε δύο λεπτά ακριβώς να αναπτύξετε την
επίκαιρη ερώτησή σας. Σας ακούµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζουµε όλοι ότι η Ελληνική Αστυνοµία, οι

Έλληνες αστυνοµικοί, άνδρες και γυναίκες, διατίθενται στην τή-
ρηση της δηµόσιας τάξης και στην αντιµετώπιση της σύγχρονης
εγκληµατικότητας σε δύσκολες συνθήκες, σε πολλούς τοµείς
της κοινωνικής δράσης καθηµερινά, µε εικοσιτετράωρο εναλλασ-
σόµενο και πιθανόν και συνεχόµενο.

Η εγκληµατικότητα αυξάνεται και δεν είναι µόνο ότι αυξάνεται,
αλλά αλλάζει και η µορφή της. Γίνεται όλο και πιο άγρια. Οι Έλ-
ληνες αστυνοµικοί είναι µεταξύ σφύρας και άκµονος. Από τη µία,
πρέπει να είναι συνεπείς στις εντολές της υπηρεσίας, από την
άλλη, να προασπίζουν τη δηµόσια τάξη και σε αυτούς εκτονώνε-
ται και πιθανότατα η όποια λαϊκή οργή σε δύσκολες εποχές όπως
αυτές που ζούµε.

Θα έλεγα ότι βρίσκονται µεταξύ σφύρας και άκµονος, γιατί
πρέπει όλα να τα έχουν σε ένα µέτρο και µια ισορροπία. Νοµίζω
ότι είναι αποδεκτό και παραδεκτό απ’ όλους µας ότι ο τρόπος
που λειτουργεί η Αστυνοµία, οι εργασιακές συνθήκες κάτω από
τις οποίες εργάζονται οι αστυνοµικοί, καθορίζουν εν πολλοίς τη
λειτουργία της κοινωνίας.

Το πόσο είµαι ήρεµη εγώ, εσείς και όλοι οι άλλοι, κύριε Υπουρ-
γέ, έχει να κάνει µε το πόσο σωστά έχουν εκπαιδευτεί όλα αυτά
τα παιδιά, τα οποία τα καλούµε τις περισσότερες φορές µε
τριετή και µόνο εκπαίδευση σε σχολές για να αντιµετωπίσουν το
πιο στυγερό έγκληµα.

«Διαπιστώνουµε κάθε µέρα ότι δεν µας «ανήκουν» οι δρόµοι,
δεν µας «ανήκουν» οι πόλεις. Αισθανόµαστε ότι η ζωή µας και η
κοινωνία γύρω µας είναι ένα τρενάκι του τρόµου». Και σ’ αυτό το
τρενάκι βάζουµε τα παιδιά µας τους αστυνοµικούς «άοπλα» να
αντιµετωπίσουν τις κοινωνικές διεκδικήσεις τη λαθροµετανά-
στευση, τα ναρκωτικά, πιο στυγερότερο έγκληµα, κάθε µορφής
παρανοµία, η οποία πλέον έχει εξελιχθεί, συνεπικουρούµενη και
από την επιστήµη έτσι ώστε τα καλύτερα δυνατά αποτελέσµατα.

Την ίδια ώρα αρνούµαστε µέχρι τώρα να τους παράσχουµε το
στοιχειώδες. Το επάγγελµά τους να είναι βαρύ και ανθυγιεινό.

Όλες οι επιστηµονικές µελέτες –χαρακτηρίζοντας το τι σηµαί-
νει βαρύ και ανθυγιεινό επάγγελµα, συγκλίνουν και αποδεικνύουν
ότι το πρώτο βαρύ και ανθυγιεινό πρέπει να είναι αυτό του αστυ-
νοµικού.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Βεβαίως ότι γνωρίζετε –δεν κοµίζω γλαύκας εις τας Αθήνας-
και θα σας τα καταθέσω ενδεικτικά πόσα είναι τα θύµατα –αστυ-
νοµικοί- σε τροµοκρατικές επιθέσεις. Όλα αυτά γνωρίζω ότι τα
γνωρίζετε, απλώς µε την ερώτησή µου, κύριε Υπουργέ, ήθελα να
δώσω ένα έναυσµα, για να ξαναβάλετε και εσείς στη συζήτησή
σας αυτό το αίτηµα, στο πλαίσιο της σκληρής δηµοσιονοµικής
κατάστασης και πολιτικής που έχει η χώρα, γιατί όλα είναι δύ-
σκολα.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κυρία Μερεντίτη. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Είναι εύλογο το ενδιαφέρον της συναδέλφου της κ. Μερεντίτη,
σχετικά µε την επικινδυνότητα του επαγγέλµατος του αστυνοµι-
κού. Συµµερίζοµαι απολύτως τον προβληµατισµό της, όπως επί-
σης και τις σκέψεις τις οποίες ανέπτυξε µόλις προηγουµένως για
τις λύσεις που θα µπορούσαν να δοθούν. 

Επιτρέψτε µου να πω, όµως, από τη θέση του Υπουργού Προ-
στασίας του Πολίτη, έχοντας την ευθύνη για τα Σώµατα Ασφα-
λείας, ότι θεωρώ ότι ένα από τα πρωτεύοντα καθήκοντα της
πολιτείας και του Υπουργείου είναι ακριβώς να εξασφαλίσουµε
όλα τα δυνατά µέσα για την προστασία της ζωής και της υγείας
κάθε εργαζόµενου στα Σώµατα Ασφαλείας. Και αυτό το κάνουµε
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. 

Είναι γεγονός, όµως –και έχει δίκιο η κ. Μερεντίτη- ότι το επάγ-
γελµα του αστυνοµικού είναι εξ ορισµού επικίνδυνο. Αυτό το επι-
βάλλει η ίδια η αποστολή της Αστυνοµίας, που είναι η δίωξη της
εγκληµατικότητας, όπως επίσης και η εν γένει τήρηση της δηµό-
σιας τάξης και της ασφάλειας. 

Επιτρέψτε µου να πω -και να κάνω τη διάκριση αυτή- ότι αυτό
είναι διαφορετικό από το χαρακτηρισµό ενός επαγγέλµατος ως
βαρέος και ανθυγιεινού. Αυτή η κατηγοριοποίηση αφορά σε
επαγγέλµατα που φθείρουν µε τόσο έντονο τρόπο τον εργαζό-
µενο, ώστε µετά από κάποια χρόνια να µην µπορεί πλέον να ερ-
γαστεί. Αντιθέτως, οι αστυνοµικοί δεν αντιµετωπίζουν τέτοιου
είδους φθορά. Ακόµη και όταν η ηλικία τους δεν είναι πια κατάλ-
ληλη για αυτό που ονοµάζουµε µάχιµη υπηρεσία, µπορούν να
συνεχίσουν να προσφέρουν στο Σώµα υπηρεσίες χαµηλότερης
έντασης. Γι’ αυτό, άλλωστε, το επάγγελµα του αστυνοµικού
µέχρι τώρα δεν έχει ενταχθεί στα βαρέα και ανθυγιεινά. 

Παράλληλα, διατηρήθηκε για τους αστυνοµικούς η θεµελίωση
του συνταξιοδοτικού δικαιώµατος στα είκοσι πέντε χρόνια συν-
τάξιµης υπηρεσίας, παρά τις σαρωτικές αλλαγές που επήλθαν
σε όλες τις κατηγορίες των εργαζοµένων. 

Εκεί που εστιάζεται, όµως, το πραγµατικό πρόβληµα είναι σε
δύο σηµεία.

Πρώτον, είναι ο κίνδυνος απώλειας της ζωής τους ή της σω-
µατικής τους ακεραιότητας την ώρα του καθήκοντος. Αυτός ο
κίνδυνος αντιµετωπίζεται µε συνεχή εκπαίδευση και µε την πα-
ροχή σύγχρονου προστατευτικού εξοπλισµού. Προς αντιστάθ-
µιση δε αυτού του κινδύνου σε οικονοµικό επίπεδο υπάρχει µια
σειρά διατάξεων στην κείµενη νοµοθεσία. Πρώτα από όλα, οι
αστυνοµικοί λαµβάνουν επίδοµα ειδικών συνθηκών εργασίας, το
οποίο χορηγείται ακριβώς για τις δυσχερείς και αντίξοες συνθή-
κες εργασίας και αντιστοιχεί στο 8% του µισθού του ανθυπολο-
χαγού. Δεύτερον, η υπερωριακή απασχόληση πέραν του πενθη-
µέρου, καθώς και η νυκτερινή απασχόληση, αµείβεται µε ειδική
αποζηµίωση και µε το επίδοµα αυξηµένης επιχειρησιακής ετοι-
µότητας. Ταυτόχρονα, υπάρχει ιδιαίτερη µέριµνα µετά από υπε-
ρωριακή ή νυκτερινή απασχόληση να λαµβάνει το προσωπικό την
αντίστοιχη άδεια που απαιτείται για ξεκούραση. Τρίτον, σχετικά
µε τους παθόντες εν ώρα υπηρεσίας οι οποίοι τίθενται σε µόνιµη
διαθεσιµότητα, αυξήσαµε το σχετικό επίδοµα από 100 ευρώ σε
300 ευρώ µε τον πρόσφατο νόµο 3938/2011 του Υπουργείου
µας, που ψηφίστηκε στις αρχές αυτού του χρόνου, του 2011.

Το δεύτερο σηµείο που χρήζει, επίσης, ιδιαίτερης προσοχής
είναι η επαφή του αστυνοµικού προσωπικού µε πληθυσµιακές
οµάδες που ενέχουν υψηλό κίνδυνο να είναι φορείς µολυσµατι-
κών ασθενειών. Στο θέµα αυτό, πάλι έχετε δίκιο. Σ’ αυτές τις πε-
ριπτώσεις λαµβάνονται και πάλι προληπτικά όλα τα αναγκαία
µέτρα υγιεινής και ασφάλειας του προσωπικού –σε ό,τι µας
αφορά, σε ό,τι αφορά το Υπουργείο µας- και χορηγείται ειδικός
προστατευτικός εξοπλισµός, ενώ παράλληλα υπάρχει άρτια ορ-
γανωµένη Υγειονοµική Υπηρεσία της Αστυνοµίας, η οποία ανά
πάσα στιγµή µπορεί να συνδράµει το προσωπικό.

Πέραν αυτών, το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη καταβάλ-
λει αδιάκοπη προσπάθεια –στο βαθµό που του επιτρέπουν φυ-
σικά οι δηµοσιονοµικές δυνατότητες της χώρας- έτσι ώστε να
αναβαθµίζεται το επίπεδο της υγιεινής και της ασφάλειας των
εργαζοµένων στα Σώµατα Ασφαλείας, καθώς επίσης και να
υπάρχει αντιστοίχιση των οικονοµικών απολαβών τους µε την επι-
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κινδυνότητα του επαγγέλµατος.
Με απόφασή µου, µόλις πριν από µερικές εβδοµάδες συγκρο-

τήθηκε µία ειδική επιτροπή, στην οποία συµµετέχουν και εκπρό-
σωποι των εργαζοµένων, µε αντικείµενο τη σύνταξη πρότασης
για το ειδικό µισθολόγιο του ένστολου προσωπικού. Αυτό ήταν
και ένα πάγιο αίτηµα των εργαζοµένων.

Ωστόσο, θέλω να κρατήσω από τον προβληµατισµό τον οποίο
αναπτύξατε, το θέµα του χαρακτηρισµού του ανθυγιεινού επαγ-
γέλµατος για ορισµένες κατηγορίες των αστυνοµικών, οι οποίοι
ενδεχοµένως αναλαµβάνουν υπηρεσίες και βρίσκονται σε απο-
στολές, οι οποίες πράγµατι τους υποχρεώνουν να λειτουργή-
σουν σε συνθήκες καθαρά ανθυγιεινές. 

Όµως, όσον αφορά τη δική µας πλευρά, εγώ δεσµεύοµαι να
µεταφέρω τον προβληµατισµό σας –τον οποίο επαναλαµβάνω
ότι συµµερίζοµαι στα σηµεία στα οποία αναφέρθηκα- στον αρ-
µόδιο Υπουργό Οικονοµικών για το χαρακτηρισµό του ως βαρύ
και ανθυγιεινό και νοµίζω ότι και ο κ. Βενιζέλος θα έχει όλη την
καλή διάθεση να το εξετάσει στο πλαίσιο όλου αυτού του συνο-
λικού θέµατος για όλα τα επαγγέλµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Η συνάδελφος κ. Μερεντίτη έχει το λόγο για τρία λεπτά, µετά

από την ενδελεχή απάντηση του κυρίου Υπουργού.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Κύριε Υπουργέ, εγώ την ερώτηση

την απηύθυνα σε σας, διότι πιστεύω ότι νοιάζεστε περισσότερο
και εκ του ρόλου σας για τον τρόπο που λειτουργεί η Αστυνοµία,
διότι όλοι µας πρέπει να δεχόµαστε, αναγκαζόµαστε και παρα-
δεχόµαστε και εκ των πραγµάτων κάθε µέρα και περισσότερο-
ότι η δουλειά του αστυνοµικού είναι ένα επάγγελµα που θέλει
κότσια, δύναµη, ταχύτητα, θάρρος, αλλά και ψυχραιµία. Όλα
αυτά, αλλά και πολλά άλλα, προϋποθέτουν σωστές συνθήκες ερ-
γασίας και σωστή εκπαίδευση. 

Ας έρθουµε, όµως, να δούµε τις αµοιβές. Τα είπατε και δεν
χρειάζεται να προσθέσω πολλά. Έχω σηµειώσει εδώ τι σηµαίνει
«επικίνδυνη» και τι σηµαίνει «ανθυγιεινή». Αν αυτή δεν είναι αν-
θυγιεινή εργασία, τότε ποια είναι; Επιστηµονικά αναλύοντάς το,
«ανθυγιεινή» θεωρείται η εργασία στην οποία υπάρχουν παρά-
γοντες, όπως αυξηµένη έκθεση σε υδρογονάνθρακες, κ.λπ., που
δυνητικά µπορούν να δηµιουργήσουν παθολογικά αίτια για εκ-
δήλωση κάποιας νόσου. Το ίδιο ισχύει για το θέµα της επικινδυ-
νότητας. Ξέρετε –και το επαναλαµβάνω- πόσο στρεσογόνο είναι
το επάγγελµα των αστυνοµικών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Υπουργέ, εµείς εδώ πρέπει να βρούµε έναν τρόπο να τα
αντιµετωπίσουµε όλα αυτά. Βέβαια, µετά απ’ όσα είπατε και για
το συνταξιοδοτικό, δεν υπάρχει κίνδυνος να αλλάξουµε δηµοσιο-
νοµικά τα όποια αποτελέσµατα µε άλλες συνταξιοδοτήσεις, γιατί
αυτό το κοµµάτι έχει κλείσει. 

Όµως, θέλω να είµαι και σαφής. Το επίδοµα που εγώ σας καλώ
να εξετάσετε να δοθεί στους αστυνοµικούς, πρέπει να έχει σχέση
και µε το βαθµό επικινδυνότητας της θέσης που υπηρετούν και
να δούµε ξανά τι συµβαίνει µ’ αυτούς που υπηρετούν σε υπηρε-
σίες γραφείου. Το ξέρετε, απλώς σας το τονίζω, για να το δούµε
ξανά. 

Εδώ είµαστε κυρίως για να προστατεύσουµε τα παιδιά µας. Τα
παιδιά µας είναι τα παιδιά των ΜΑΤ. Τα παιδιά µας είναι τα παιδιά
του ΔΙΑΣ. Τα παιδιά µας έρχονται αντιµέτωπα µε την οργή των
πολιτών από τα µέτρα που λαµβάνονται. Καµµιά φορά έχουν να
αντιµετωπίσουν τη µητέρα τους και τα αδέλφια τους. Εµείς πρέ-
πει να τους παράσχουµε ό,τι είναι δυνατόν.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι οι άνθρωποι αυτοί θα
έπρεπε να έχουν την καλύτερη δυνατή εκπαίδευση. Δεν νοείται
οι αστυνοµικοί, στους οποίους αναθέτουµε να αντιµετωπίσουν
όλα αυτά που είπαµε, τις δυσκολίες της καθηµερινότητάς µας,
την ποιότητα της δουλειάς µας και τις συνθήκες µας, µέχρι το
πιο οργανωµένο και σκληρό έγκληµα, διότι έχουµε και τη λαθρο-
µετανάστευση -βέβαια, να λέµε και κάποιες αλήθειες, αιτία των
µεγάλων και σκληρών κρουσµάτων βίας, δεν είναι µόνο η λαθρο-
µετανάστευση- να µην έχουν πολύ υψηλή εκπαίδευση, καλές

αµοιβές και υψηλό επίπεδο. 
Κατά τη γνώµη µου, τα σηµερινά Σώµατα Ασφαλείας που τους

καλούµε να προστατεύσουν τα χωριά, τις πόλεις, εµάς και τα παι-
διά µας, τη µέρα και τη νύχτα πρέπει να έχουν τις καλύτερες δυ-
νατόν συνθήκες, την καλύτερη δυνατή εκπαίδευση, το καλύτερο
δυνατό επίπεδο, για να µπορούν την ώρα της εργασίας τους να
είναι αποτελεσµατικοί κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Για να
είναι αυτοί που θα µας προστατεύουν, θα µας ηρεµούν και θα
µας φέρουν πραγµατικά την ασφάλεια που χρειαζόµαστε όλοι
στην καθηµερινότητά µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την
κ. Αθανασία Μερεντίτη. 

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρήστος Παπουτσής
έχει το λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κύριε Πρόεδρε, χαίροµαι που άκουσα µόλις προηγουµένως τη
συνάδελφο κ. Μερεντίτη να αναφέρεται και να εστιάζει την
παρέµβασή της στον τοµέα της εκπαίδευσης. 

Θέλω να σας εξοµολογηθώ κάτι. Κάθε Υπουργός που αναλαµ-
βάνει µία αποστολή σε κάποιο Υπουργείο έχει µικρές ή µεγάλες
φιλοδοξίες. Πέρα από τις αποστολές που µου ανέθεσε ο
Πρωθυπουργός, κ. Παπανδρέου, για τη δηµιουργία της Οικο-
νοµικής Αστυνοµίας και του Αρχηγείου του Λιµενικού Σώµατος,
η φιλοδοξία που έχω µέσα µου, από το πέρασµά µου αυτόν το
χρόνο που βρίσκοµαι στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη,
είναι να βάλω τη σφραγίδα µου στην αλλαγή του τρόπου
εκπαίδευσης και κυρίως στην αναβάθµιση της εκπαίδευσης. Και
όχι τόσο στην αλλαγή, αλλά στην αναβάθµιση της εκπαίδευσης
και των τριών Σωµάτων Ασφαλείας. 

Δεν ξέρω αν θα προλάβουµε µέχρι τις εκλογές να βάλω αυτή
τη σφραγίδα, αλλά θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η προσπάθεια
είναι πολύ εντατική, απ’ όλους τους συναδέλφους µε τους
οποίους συνεργάζοµαι και όλους τους επιτελείς και των τριών
Σωµάτων, ακριβώς γι’ αυτό το λόγο στον οποίο αναφερθήκατε
κι εσείς. Διότι, η ασφάλεια του πολίτη είναι δικαίωµα του πολίτη,
είναι δικαίωµα από το Σύνταγµα. 

Ταυτόχρονα όµως, τα Σώµατα Ασφαλείας και ιδιαίτερα η
Αστυνοµία παίζουν έναν καθοριστικό ρόλο στη διαµόρφωση της
συνείδησης των πολιτών και κυρίως, όχι µόνο του αισθήµατος
της ασφάλειας, αλλά στο πώς βιώνει ο πολίτης την ίδια τη
λειτουργία της δηµοκρατίας. 

Γι’ αυτό και πιστεύω ειλικρινά, ότι πρέπει να αναβαθµίσουµε
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο το επίπεδο της εκπαίδευσης, όχι
µόνο των αστυνοµικών, των αστυφυλάκων, αλλά όλων των
βαθµίδων, όλων των επιπέδων, γιατί το οργανωµένο έγκληµα
εξελίσσεται, εξοπλίζεται, χρηµατοδοτείται µε ολοένα και περισ-
σότερα χρήµατα και από την άλλη πλευρά εµείς, η πολιτεία
έχουµε την υποχρέωση να τροφοδοτούµε και να εφοδιάζουµε
εκείνους, στους οποίους αναθέτουµε την εφαρµογή των νόµων
και την διαφύλαξη της ζωής και των περιουσιών των  πολιτών, µε
τα καλύτερα δυνατά µέσα, αλλά κυρίως, µε την καλύτερη δυνατή
εκπαίδευση. 

Είναι εξαιρετικά δύσκολη άσκηση. Επιτρέψτε µου να το πω. Το
να µπορεί κάποιος, σε µία περίοδο έντονης κρίσης, σε µία
περίοδο που η χώρα µας βιώνει τα πιο δύσκολα αδιέξοδα των
τελευταίων δεκαετιών, όπου αναγκαζόµαστε να παίρνουµε, όλη
η Βουλή, σκληρότατα οικονοµικά µέτρα κι όπου οι κοινωνικές
αντιδράσεις είναι όχι απλώς αναµενόµενες, αλλά είναι κάτι
περισσότερο από βέβαιο ότι θα υπάρξουν, σας διαβεβαιώ ότι
είναι σκληρότατη άσκηση για τα Σώµατα Ασφαλείας, να δίνεις
την εντολή της αυτοσυγκράτησης και ταυτόχρονα την εντολή να
µην ρίξουν λάδι στη φωτιά και δηµιουργήσουν µεγαλύτερη
ένταση. 

Όµως, βλέπετε ότι εδώ αντίστοιχη προσέγγιση δεν υπάρχει.
Βλέπετε ότι πολλές φορές ακόµα και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης µε πολύ εύκολο τρόπο ζητούν µεγαλύτερη αντίδραση της
Αστυνοµίας ή µόλις αντιδράσει η Αστυνοµία, αρχίζουν ταυτό-
χρονα να κάνουν κριτική γιατί αντέδρασε και γιατί υπήρχαν
τραυµατισµοί. 

Μάλιστα, άκουσα χθες την κ. Μπακογιάννη από τη Δηµοκρα-
τική Συµµαχία να ζητάει την παραίτησή µου, γιατί δεν ισοπεδώ-
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σαµε τη διαδήλωση των µαθητών προχθές και γιατί η Αστυνοµία
επέτρεψε να σπάσουν ένα µάρµαρο –γιατί ένα µάρµαρο ήταν
αυτό το οποίο έσπασαν- στην Πλατεία Συντάγµατος. 

Εγώ θέλω να πω καθαρά ότι προσωπικά προτιµώ σπασµένο
µάρµαρο παρά σπασµένο κεφάλι, είτε παιδιού δεκατριών χρο-
νών, είτε αστυνοµικού. Αυτή είναι η αντίληψή µου, η αντίληψη
της παράταξής µας, η δηµοκρατική µας συνείδηση. 

Όµως, για να µπορούµε να έχουµε αυτό το αποτέλεσµα, χρει-
άζεται πολύ σοβαρή εκπαίδευση των αστυνοµικών, ώστε να µπο-
ρούν να ανταποκριθούν σε συνθήκες έντασης και σε συνθήκες
σύγκρουσης. Αυτό χρειάζεται πρώτον, αναβάθµιση της εκπαί-
δευσής τους σε τρία επίπεδα. 

Το πρώτο επίπεδο είναι η ενίσχυση του δηµοκρατικού χαρα-
κτήρα της εκπαίδευσης. Ο αστυνοµικός πρέπει να ενηµερώνεται
από την πρώτη µέρα που µπαίνει στο Σώµα και να εκπαιδεύεται
πάνω σ’ αυτό για το ότι το πρώτο µέληµά του είναι η διαφύλαξη
των δικαιωµάτων των πολιτών, των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και
των δηµοκρατικών ελευθεριών των πολιτών και να τις εφαρµόζει. 

Δεύτερον, να έχει ριζική αντίθεση στην πράξη και στην κοινω-
νική του καθηµερινή συµπεριφορά και στην επαγγελµατική του
δράση απέναντι σε όλα τα φαινόµενα ρατσισµού και ξενοφοβίας. 

Τρίτον, πρέπει να εκπαιδεύεται στην πειθαρχία, γιατί οι συν-
θήκες είναι δύσκολες και πολλές φορές µπορεί να γίνουν και πιο
δύσκολες και ξαφνικές, όπως είναι τα έκτακτα και βίαια γεγονότα
και πρέπει να είναι εκπαιδευµένος για όλες τις µορφές αντίδρα-
σης. 

Ακόµα, ο αστυνοµικός πρέπει να συνειδητοποιήσει ότι δεν
µπαίνει στο Σώµα για να αράξει, για να βρει µια καλή δουλειά,
αλλά για να εκπαιδεύεται, όπως πολύ σωστά είπατε, καθηµερι-
νώς στη χρήση των µέσων για την αντιµετώπιση του οργανωµέ-
νου εγκλήµατος και στα όπλα, αλλά και να εξασφαλίζεται η
φυσική του άσκηση, προκειµένου να είναι σε ετοιµότητα ανά
πάσα στιγµή. 

Αυτοί οι τρεις πυλώνες δεν υπήρχαν για πολλά χρόνια στην
Ελληνική Αστυνοµία. Ήταν αίτηµα των ίδιων των αστυνοµικών.
Υπολειτουργούσαν και οι τρεις πυλώνες και τώρα διαπιστώνουµε
ότι αυτά µπορούν σιγά-σιγά να αλλάξουν. Και δεν είναι τίποτα να
γίνει κάτι τέτοιο. Δεν χρειάζονται χρήµατα, αλλά θέληση και απο-
φασιστικότητα και άλλα µυαλά. Ε, αυτό προσπαθούµε να κά-
νουµε και χαίροµαι που άκουσα τον προβληµατισµό σας, τον
οποίο συµµερίζοµαι απολύτως. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω πως σε ό,τι µε αφορά, εγώ θα προ-
σπαθήσω µε κάθε τρόπο –και αυτό θα ήθελα να είναι το χαρα-
κτηριστικό του δικού µου περάσµατος από το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, αυτή είναι η φιλοδοξία µου- να υπάρχει
µια αναβάθµιση ακριβώς της εκπαιδευτικής διαδικασίας και στην
Αστυνοµία, αλλά και στο Λιµενικό Σώµα, στην Ελληνική Ακτοφυ-
λακή και στην Πυροσβεστική Υπηρεσία. 

Είµαι αισιόδοξος ότι θα τα καταφέρουµε, παρά το γεγονός ότι
ο χρόνος είναι λίγος µέχρι τις εκλογές. Ωστόσο, σας λέω ειλι-
κρινά ότι η Βουλή των Ελλήνων θα κάνει τη µεγαλύτερη προ-
σφορά της εάν ενισχύσει και ενθαρρύνει τις προσπάθειες
αλλαγής του εκπαιδευτικού συστήµατος, αλλά και την αναβάθ-
µιση των πτυχίων των αστυνοµικών που βγαίνουν από τις σχολές
και την αναγνώριση του πτυχίου τους ως ισότιµου µε τα άλλα πα-
νεπιστηµιακά πτυχία, προκειµένου να έχουν και αυτοί τη δυνα-
τότητα της µετεκπαίδευσης και της διαρκούς κατάρτισης. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ και τους δύο για την πολύ χρήσιµη ερώτηση και εν-
δελεχή απάντηση που είχαµε από τον κύριο Υπουργό. Καλό είναι
να θυµόµαστε όλοι ότι αυτό το επάγγελµα είναι επιτήδευµα, λει-
τούργηµα. Και αυτό πρέπει να το τονίζουµε όλοι, κυρία Μερεν-
τίτη. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 

Συνεχίζουµε µε την πρώτη επίκαιρη ερώτηση του πρώτου κύ-
κλου η οποία είναι η µε αριθµό 244/5-12-2011 του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Δηµητρου-
λόπουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε τη δηµοπράτηση του έργου κατασκευής του
αεροδροµίου της Ανδραβίδας. 

Ο κ. Ιωάννης Μαγκριώτης θα απαντήσει, αφού ακούσουµε το

Βουλευτή κ. Δηµητρουλόπουλο να µας αναπτύσσει σε δύο λεπτά
την επίκαιρη ερώτησή του. 

Το λόγο έχει ο κ. Δηµητρουλόπουλος. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Η επίκαιρη ερώτηση που έχω καταθέσει, είναι φανερό ότι

αφορά το Νοµό Ηλείας, τον τρίτο νοµό όσον αφορά την αγροτική
έκταση –είναι ο τρίτος αγροτικός χώρος της Ελλάδας- µε µεγάλη
συµµετοχή στο εθνικό παραγόµενο αγροτικό προϊόν και µε  δυ-
νατότητες βεβαίως ακόµη µεγαλύτερες. Η ερώτηση αφορά ένα
νοµό µε τουριστικές υποδοµές αυτήν τη στιγµή σηµαντικές και
µε δυνατότητες ακόµη µεγαλύτερες σε ό,τι έχει να κάνει µε τον
τουρισµό. Θα πρέπει να σας πω παραδείγµατος χάριν ότι ο ΕΟΤ
έχει σηµαντική και µεγάλη ιδιοκτησία στο Νοµό Ηλείας, η αξιο-
ποίηση της οποίας θα φέρει σηµαντικά θετικά αποτελέσµατα στο
εθνικό προϊόν της χώρας µας.

Θα πρέπει να τονίσω ότι στην Ηλεία ένας πολύ σηµαντικός
χώρος είναι το λιµάνι του Κατάκολου. Είναι το πρώτο λιµάνι
αυτήν τη στιγµή στη χώρα που δέχεται τους περισσότερους του-
ρίστες από την κρουαζιέρα. Το λιµάνι του Πειραιά έρχεται δεύ-
τερο.

Έχει, λοιπόν, όλα αυτά τα πλεονεκτήµατα αυτός ο τόπος, αλλά
πάνω απ’ όλα, στην Ηλεία βρίσκεται η Ολυµπία, ο χώρος δηλαδή,
που είναι ο πλέον γνωστός στον κόσµο. 

Αυτός ο νοµός είναι φανερό ότι απαιτεί βασικά έργα υποδο-
µών, για να µπορέσει να αξιοποιήσει τα µέγιστα, τις αναπτυξια-
κές του δυνατότητες. 

Το ζητούµενο βεβαίως, κύριε Υπουργέ, δεν είναι να σας πείσω
σήµερα για την αναγκαιότητα κατασκευής αυτού του έργου. Δεν
έκανα αυτήν την επίκαιρη ερώτηση, για να σας πείσω για την
αναγκαιότητα αυτού του έργου. Κατέθεσα αυτήν την ερώτηση,
για να δείξω απλώς, ότι είναι φανερό πλέον το παιχνίδι που παί-
ζεται σε βάρος του Νοµού Ηλείας µε το αεροδρόµιο της Ανδρα-
βίδας και όχι µόνο. Και βέβαια αυτό που λέω κυρίως, δεν αφορά
εσάς, διότι γνωρίζω και τις θέσεις σας και τις ενέργειές σας και
τις στάσεις σας απέναντι σ’ αυτό το έργο που έχει φθάσει σή-
µερα να είναι έτοιµο να δηµοπρατηθεί. Αλλά, επαναλαµβάνω, κα-
τέθεσα αυτήν την ερώτηση για να δείξω πλέον το χοντρό παιχνίδι
που παίζεται µε το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας. Είναι πάρα πολ-
λές οι συµπτώσεις, για να φαίνονται πλέον τυχαία κάποια γεγο-
νότα. Έχει ανακοινωθεί απ’ όλους τους Πρωθυπουργούς της
τελευταίας δεκαετίας. Έχει αναγγελθεί δηλαδή, η δηµοπράτησή
του απ’ όλους τους Υπουργούς Μεταφορών της τελευταίας δε-
καετίας. Έχουν δοθεί πολλές απαντήσεις σε διάφορα ερωτή-
µατα. Το σπουδαιότερο, όµως, είναι ότι το έργο είναι ώριµο. Είναι
έτοιµα τα τεύχη δηµοπράτησης. Δηλαδή θα µπορούσε να είχε
δηµοπρατηθεί πριν δύο µήνες, πριν ένα µήνα. Και όµως αυτό το
έργο παραµένει στις καλένδες του Υπουργείου.

Η εφευρετικότητα και της γραφειοκρατίας αλλά και των πολι-
τικών ηγεσιών είναι τεράστια στο να δικαιολογεί την καθυστέ-
ρηση της δηµοπράτησης. Το τελευταίο το οποίο λέγεται είναι ότι
αυτό το έργο, επειδή έχει προϋπολογισµό πάνω από 50 εκατοµ-
µύρια ευρώ, θεωρείται ένα µεγάλο έργο και άρα χρειάζεται µια
µελέτη κόστους οφέλους προκειµένου να ενταχθεί στο ΕΣΠΑ.
Δεν είναι έτσι. Θα εξηγήσω στη δευτερολογία µου για ποιον ακρι-
βώς λόγο δεν στέκει αυτή η τελευταία εφεύρεση γραφειοκρατίας
στο Υπουργείο Μεταφορών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είστε κατανοητός,
κύριε Δηµητρουλόπουλε.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Έχει δίκιο ο κύριος συνάδελφος. Ο Νοµός Ηλείας και η ευρύ-
τερη περιοχή έχει ανάγκη το αεροδρόµιο για όλους τους ανα-
πτυξιακούς και κοινωνικούς λόγους, που παρουσίασε και τους
οποίους έχουν παρουσιάσει όλοι οι συνάδελφοι τόσο του ΠΑΣΟΚ
όσο και όλων των κοµµάτων, καθώς και οι φορείς της Ηλείας και
της ευρύτερης περιοχής.

Η αναγκαιότητα του έργου δεν µπορεί να αµφισβητηθεί από
κανέναν. Γι’ αυτό και διαχρονικά, η πολιτεία σχεδίασε και εργά-
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στηκε για τη µετατροπή του στρατιωτικού αεροδροµίου σε πο-
λιτικό αεροδρόµιο. 

Είναι γεγονός, όµως, ότι οι ρυθµοί του σχεδιασµού και της
υλοποίησης του προγραµµατισµού είναι αργοί. Είναι γεγονός ότι
εµπλέκονται πάρα πολλές υπηρεσίες πολλών Υπουργείων και η
δραστηριότητά του αφορά περισσότερες υπηρεσίες και γι’ αυτό
πολλές φορές υπήρχαν και διαφορετικές εκτιµήσεις και διαφο-
ρετικές απόψεις και καθυστερούσε το έργο.

Είναι γεγονός ακόµα ότι χρειάστηκαν πρόσθετες περιβαλλον-
τικές µελέτες. Ενσωµατώθηκε ο νέος κανονισµός ΚΕΝΑΚ για τη
βιοκλιµατική αναβάθµιση, για να είναι ένα σύγχρονο ασφαλές και
βιοκλιµατικό αεροδρόµιο, όπως πρέπει να είναι και όπως πλέον
οι νέοι κανονισµοί επιβάλλουν.

Θέλω να σας πω ότι από την πλευρά του Υπουργείου αποτελεί
προτεραιότητα και εµµένει στο σχεδιασµό και την πρόθεσή του
για τη λειτουργία του αεροδροµίου της Ανδραβίδας και ως πολι-
τικού αεροδροµίου, γιατί ακριβώς θα συµβάλλει στην ανάπτυξη
της ευρύτερης περιοχής µε βάση και τις επιλογές και τα συγκρι-
τικά πλεονεκτήµατα που έχει η περιοχή. 

Θα πρέπει να αναφέρω και εγώ ότι θα χρηµατοδοτηθεί από
δυο διαφορετικούς φορείς τόσο από την Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδας, από το ΠΕΠ, που στο συγκεκριµένο υποπρόγραµµα είναι
ενταγµένο, όσο και από το κεντρικό Υπουργείο και τη διαχειρι-
στική αρχή µεταφορών. 

Θέλω όµως να τονίσω ότι το αεροδρόµιο αυτό θα συνεχίσει να
είναι και στρατιωτικό αεροδρόµιο, όπως είναι οι σχεδιασµοί του
ΓΕΑ και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Πρέπει να συνδυα-
στούν οι δύο δραστηριότητες. Γι’ αυτό χρειάζεται η συναπό-
φαση. Θέλω να σας πω ότι πράγµατι, επειδή αθροιστικά οι
υποδοµές που πρέπει να αναπτυχθούν ξεπερνούν τα 50 εκατοµ-
µύρια, µε βάση τον κανονισµό του ΕΣΠΑ, θα πρέπει να συνοδεύει
το έργο η µελέτη κόστους-οφέλους, η οποία θα αξιολογηθεί και
θα εγκριθεί από τις εθνικές αρχές αλλά και από τις κοινοτικές.
Αυτό προβλέπει ο κανονισµός σ’ αυτές τις περιπτώσεις. Το
έχουµε και σε άλλα έργα. Αυτό επιφέρει πρόσθετη επιβάρυνση
και πρόσθετο χρόνο. 

Δεν έχει ακόµα ανατεθεί και δεν έχει υπάρξει αυτή η µελέτη.
Βρισκόµαστε στην τελική φάση και περιµένουµε από το ΓΕΑ που
σε συνεργασία µε την ΥΠΑ έχουν αναλάβει την εκπόνηση της µε-
λέτης για το διάδροµο και την αναβάθµισή του. Στη συνέχεια θα
ανατεθεί η µελέτη κόστους-οφέλους. 

Συνεχίζω και τονίζω, συµφωνώντας µε όλα αυτά που αναπτύ-
ξατε, ότι υπάρχει ανάγκη για τη λειτουργία και ως πολιτικού αε-
ροδροµίου του αεροδροµίου της Ανδραβίδας. Είναι στο
σχεδιασµό και την πρόθεση του Υπουργείου. Και γι’ αυτό ακρι-
βώς, ιδιαίτερα µε την υπηρεσία κατασκευής Αεροδροµίου, την
ΕΥΔΕ Νοτίου Ελλάδος, έχει προχωρήσει σε όλες τις αναγκαίες
πρωτοβουλίες, για να ολοκληρώσει τις διαδικασίες και να δηµο-
πρατηθεί το έργο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε Δηµητρουλόπουλε, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ, έχετε το

λόγο για τρία λεπτά.
Την ανάγκη δεν χρειάζεται να µας την αναφέρετε ξανά. Την

ξέρουµε όλοι. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Βεβαίως και δε θα αναφερθώ πλέον στην αναγκαιότητα, παρά

µόνο στο τελευταίο σηµείο της εφευρετικότητας, όπως είπα, της
γραφειοκρατίας. Την ανακοίνωσε και ο Υπουργός πριν. 

Θα πρέπει να τονίσω βέβαια, για άλλη µια φορά, ότι ο κ. Μαγ-
κριώτης δεν είχε την αρµοδιότητα πριν λίγο καιρό. Δεν ξέρω αν
την έχει τώρα. Ως εκ τούτου λοιπόν, ξαναλέω ότι ό,τι θα πω από
εδώ και πέρα δεν τον αφορούν. 

Δεν έχει να κάνει µε µεγάλο έργο αυτή η υπόθεση. Και βε-
βαίως το γεγονός ότι το Υπουργείο οδηγείται σε µελέτη κό-
στους-οφέλους, σηµαίνει ότι το έργο πάει στις καλένδες. Είναι
γνωστό πόσα είναι τα χρήµατα του Υπουργείου για τα αεροδρό-
µια όλης της χώρας. Τελειώνουν πια. 

Δεν θα δεχθώ αυτό που είπε ο Υπουργός ότι, δηλαδή, οι ρυθ-

µοί είναι αργοί στις δηµόσιες υπηρεσίες, όσον αφορά την προ-
ετοιµασία και την ωριµότητα ενός έργου και ότι ο συντονισµός
των πολλών εµπλεκόµενων υπηρεσιών δυσκολεύει ακόµα περισ-
σότερο τα πράγµατα. Θα θυµίσω στον Υπουργό ότι πριν λίγο
καιρό, µε ταχύτητα φωτός και µε τεράστιους ρυθµούς, ετοιµά-
στηκε αεροδρόµιο σε νησί της Ελλάδας. Μιλάω για το αεροδρό-
µιο της Πάρου. Πώς εκεί είχε τη δυνατότητα η διοίκηση να
ωριµάσει ένα έργο και για όλα τα άλλα θέµατα να κινείται µε αρ-
γούς ρυθµούς; Να γίνουν και άλλα αεροδρόµια. Δεν λέω ότι δεν
θα πρέπει να γίνουν. 

Δεν είναι απαραίτητο να γίνει το έργο που το ΓΕΑ, το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας, ζητάει. Η λειτουργία του στρατιωτικού αε-
ροδροµίου της Ανδραβίδας και ως πολιτικού, απαιτεί µόνο ένα
έργο, δηλαδή την κατασκευή του κτηρίου προκειµένου να λει-
τουργήσει και ως πολιτικό.

Ενώ όµως ποτέ το ΓΕΑ, δηλαδή το Άµυνας, δεν έθετε θέµα
λειτουργίας διαδρόµου, ξαφνικά, όταν έγινε η µελέτη για το κτή-
ριο και το έργο ήταν έτοιµο να δηµοπρατηθεί, έρχεται το Υπουρ-
γείο Άµυνας και λέει «ξέρετε, πρέπει να ανακατασκευαστεί και ο
διάδροµος, για να µπορεί το αεροδρόµιο να λειτουργήσει και ως
πολιτικό».

Θα σας πω µόνο ένα τεχνικό στοιχείο για να καταλάβετε την
κοροϊδία –λέω εγώ- του θέµατος. Κοιτάξτε να δείτε: Οι διάδροµοι
στα αεροδρόµια έχουν έναν αριθµό που προσδιορίζει την αντοχή
τους, δηλαδή αν µπορεί να δεχθεί ένα αεροπλάνο για να προσ-
γειωθεί ή όχι. Το LCN λοιπόν –αυτή είναι η µονάδα, έτσι µετριέται
η αντοχή των διαδρόµων- του αεροδροµίου της Ανδραβίδας είναι
ογδόντα, όταν του διπλανού αεροδροµίου του Αράξου είναι
εξήντα στον ένα διάδροµο και σαράντα πέντε στον άλλο. Για να
προσγειωθεί ένα Boeing 747 απαιτεί διάδροµο πενήντα LCN.
Ένα Airbus A300 απαιτεί LCN σαράντα πέντε. Η αντοχή του αε-
ροδροµίου της Ανδραβίδας είναι ογδόντα, που σηµαίνει ότι µπο-
ρεί να δεχθεί όλα τα µεγάλα αεροπλάνα που προσγειώνονται
αυτήν τη στιγµή, σ’ όλα τα αεροδρόµια του κόσµου. Δεν κατα-
λαβαίνω, λοιπόν, γιατί απαιτείται και η κατασκευή ενός διαδρό-
µου επιπλέον, για να προσγειώνονται τα αεροπλάνα. Φτάνει
αυτός που υπάρχει, φτάνει η πίστα ελιγµών που υπάρχει. Είναι
πρωτοφανές αυτό που συµβαίνει µε την Ανδραβίδα. Κάθε φορά
που ωριµάζει το έργο, που είναι έτοιµο να δηµοπρατηθεί, βρί-
σκεται ένα κώλυµα, δηµιουργείται ένα πρόβληµα. 

Το τελευταίο λοιπόν πρόβληµα που εφευρέθηκε από τη γρα-
φειοκρατία, είναι η ωριµότητα, δηλαδή, επειδή το έργο είναι
πάνω από 50 εκατοµµύρια, πρέπει να γίνει µελέτη του κόστους
οφέλους. Δεν είναι πάνω από 50 εκατοµµύρια το έργο. Είναι 30
εκατοµµύρια, τα 20 από τα οποία είναι εγγεγραµµένα στο ΠΕΠ
δυτικής Ελλάδας, άρα τα διαχειρίζεται η διαχειριστική αρχή της
Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας. 

Πώς αθροίζετε δύο έργα, κύριε Υπουργέ, το ένα το οποίο είναι
εγγεγραµµένο και το διαχειρίζεται η διαχειριστική αρχή της Πε-
ριφέρειας Δυτικής Ελλάδας µ’ ένα άλλο υποέργο –µιλώ για το
διάδροµο που ισχυρίζοµαι ότι δεν χρειάζεται- το οποίο έχει να
κάνει µε τη διαχειριστική αρχή του Υπουργείου Μεταφορών;
Είναι δύο υποέργα και τα αθροίζετε σε ένα, για να τα κάνετε µε-
γάλο έργο, δηλαδή πάνω από 50 εκατοµµύρια για να πείτε ότι
είναι µεγάλο, άρα να πάµε σε µελέτη κόστους οφέλους, άρα να
µη γίνει ποτέ, γιατί δεν θα υπάρχουν τα λεφτά στο Υπουργείο
µετά από ένα µήνα.

Κύριε Υπουργέ, την ώρα που η χώρα περνάει µία σηµαντική
κρίση, την ώρα που όλοι µιλάµε για ανάπτυξη και για αύξηση του
εθνικού προϊόντος, την ώρα που το ΕΣΠΑ απαιτεί µεγάλους ρυθ-
µούς για την απορροφητικότητά του, έχουµε ένα έργο στην
Ηλεία, το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας, το οποίο είναι έτοιµο να
δηµοπρατηθεί, έχει µεγάλες δυνατότητες να προσφέρει στην το-
πική και εθνική ανάπτυξη και το Υπουργείο δεν κάνει αυτό το
έργο.

Κύριε Μαγκριώτη, δεν απευθύνοµαι σε σας. Κυριολεκτώ. Γνω-
ρίζω τη µεγάλη συµβολή σας και τη συµµετοχή σας στη διαδικα-
σία ωρίµανσης αυτού του έργου για να φτάσει µέχρι εδώ και
βρίσκοµαι πραγµατικά σε δύσκολη θέση που λέω αυτά τα λόγια
έχοντας εσάς απέναντι. Επειδή ακριβώς έχω απέναντι εσάς, θα
πρέπει να σας πω ότι τα περισσότερα απ’ αυτά που σκεφτόµουν
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να πω, δεν τα είπα.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Δηµητρουλόπουλο.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Ιωάννης Μαγκριώτης για να δευ-

τερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ τον αγαπητό συνάδελφο για τις επισηµάνσεις του.

Θα επαναλάβω ότι στο σχεδιασµό και στον προγραµµατισµό του
Υπουργείου διαχρονικά, είναι η λειτουργία του αεροδροµίου της
Ανδραβίδας και ως πολιτικού αεροδροµίου. Όταν είπα για αρ-
γούς ρυθµούς, εννοούσα γενικότερα, όχι µόνο τις υπηρεσίες,
αλλά γενικότερα και στο σχεδιασµό και στην υλοποίηση και ανα-
φερόµουν βεβαίως, διαχρονικά και στις πολιτικές ηγεσίες από
τα πρώτα χρόνια που οι τοπικοί φορείς εµπνεύστηκαν και πρό-
τειναν το αεροδρόµιο, µέχρι τη σηµερινή µέρα που συζητάµε.
Όταν ένα αεροδρόµιο είναι στρατιωτικό και µετατρέπεται και σε
πολιτικό και µάλιστα µε την ξεχωριστή σηµασία που έχει ως
στρατιωτικό αεροδρόµιο, αντιλαµβάνεστε ότι είναι πιο σύνθετα
τα πράγµατα. Αυτό πρέπει να το έχουµε υπ’ όψιν.

Αυτό βέβαια δεν αναιρεί το στόχο το αεροδρόµιο της Ανδρα-
βίδας να λειτουργήσει και ως πολιτικό αεροδρόµιο, ένα σύγ-
χρονο πολιτικό αεροδρόµιο, γιατί έτσι πρέπει να είναι και δεν
µπορεί να είναι διαφορετικά, αφού τόσο οι εθνικοί κανονισµοί
όσο και οι κοινοτικοί είναι πολύ συγκεκριµένοι. Έχει κριθεί απ’
όλες τις υπηρεσίες ότι πρέπει να υπάρξει και η αναβάθµιση του
διαδρόµου. 

Εγώ θα συµφωνήσω µε τον αγαπητό συνάδελφο ότι θα πρέπει
να εξαντληθούν όλα τα περιθώρια συνεννόησης των συναρµό-
διων Υπουργείων και εννοώ εδώ το Υπουργείο Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας και το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, ούτως ώστε να ξεπεραστούν τα προ-
βλήµατα και τα εµπόδια στα οποία αναφερθήκατε, ανεξάρτητα
τώρα ποιος στο Υπουργείο κατά καιρούς έχει την αρµοδιότητα.
Γνωρίζετε ότι παλιότερα είχαµε κάνει πολλές συναντήσεις και
συσκέψεις και µε τα συναρµόδια Υπουργεία, όλοι οι συνάδελφοι
απ’ όλα τα κόµµατα από το νοµό. Δίπλα µου είναι και ο κ. Κου-
τσούκος, ο οποίος και αυτός από τη δική του πλευρά, Βουλευτής
εκείνη την εποχή, συµµετείχε και όλοι σας βεβαίως και οι φορείς
και οι παράγοντες της περιοχής, γιατί θεωρείτε -και ορθώς θεω-
ρείτε- ότι είναι πολύ σηµαντική αναπτυξιακή υποδοµή.

Εγώ αυτό που µπορώ να πω και σήµερα είναι ότι τις επόµενες
ηµέρες, επειδή µε βάση τη νέα κατανοµή αρµοδιοτήτων θα έχω
και πάλι την αρµοδιότητα του αεροδροµίου νοτίου Ελλάδας, θα
προχωρήσω σε µία σύσκεψη µε όλους τους συναδέλφους του
Νοµού Ηλείας, την περιφέρεια, τους φορείς της περιοχής, αλλά
και τις υπηρεσίες Πολιτικής Αεροπορίας, τη διαχειριστική αρχή
µεταφορών και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, για να µπορέ-
σουµε να καταλήξουµε όλοι µαζί, γιατί πρέπει να συµφωνήσουν
όλα τα Υπουργεία -το καταλαβαίνετε αυτό, στρατιωτικός είναι ο
χώρος και χωρίς τη συµφωνία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
και ειδικά του ΓΕΑ, δεν µπορεί να προχωρήσει το Υπουργείο Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων- στην καλύτερη και ταχύτερη
λύση. Πιστεύω ότι αυτή υπάρχει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

κι εµείς πάρα πολύ. Αν τους βάλετε και τη σηµείωση ότι είναι
«entre ville» φραγκοκρατία και όλα αυτά που δεν λέµε καµµία
φορά και βάζουν τη µηχανή µπροστά, της επιχορήγησης του
ΕΣΠΑ, θα γίνει κάτι, γιατί είναι το µεγαλύτερο της δυτικής Ελλά-
δας, είναι η πύλη για αερολιµένα στην Ευρώπη µας.

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 246/5-12-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την κατασκευή του αεροδρο-
µίου στο Καστέλλι Κρήτης.

Κύριε Κεφαλογιάννη, σας ακούµε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Αν κάποιος, κύριοι συνάδελφοι, θέλει να δει γιατί η Ελλάδα

έφτασε στο σηµείο που έφτασε σήµερα, γιατί η ελληνική οικο-
νοµία βρίσκεται σ’ αυτά τα χάλια, δεν έχει παρά να παρακολου-
θήσει τη σηµερινή συνεδρίαση.

Με ιδιαίτερο ενδιαφέρον παρακολούθησα την προηγούµενη
επίκαιρη ερώτηση και νοµίζω πως έχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον και
η ιστορία του αεροδροµίου του Καστελλίου, ένα έργο που δια-
χρονικά δείχνει ότι και το ελληνικό δηµόσιο δεν λειτουργεί και
πολιτική βούληση δεν υπάρχει και ειλικρίνεια εκ µέρους του πο-
λιτικού προσωπικού δεν υπάρχει.

Κύριε Πρόεδρε, αυτό το αεροδρόµιο ανακοινώθηκε δύο
φορές, από τον πρώην Πρωθυπουργό, τον κ. Σηµίτη, στην πε-
ριοχή της Αλικαρνασσού -µάλιστα µε µια τεράστια αψίδα, κάτω
από την οποία πέρασε- και µια φορά στην πλατεία Ελευθερίας,
παρουσία χιλιάδων πολιτών της Κρήτης εκείνη την εποχή. 

Το αστείο της υπόθεσης δεν είναι ότι δεν έγινε το αεροδρόµιο,
αλλά για να µη γίνει το αεροδρόµιο αυτό, η πολιτεία εκείνη την
εποχή, στα µέσα της δεκαετίας του 1990, πλήρωσε ένα δηµόσιο
οργανισµό, τον Οργανισµό Ανάπτυξης Ανατολικής Κρήτης, να
κάνει οριστική µελέτη για το λοξό διάδροµο τού αεροδροµίου
του Ηρακλείου, για να πει στο τέλος ότι δεν πρέπει να γίνει. Δη-
λαδή, αντί στα 20 εκατοµµύρια δραχµές εκείνης της εποχής να
πει ότι δεν γίνεται, βρε αδελφέ, αυτό το έργο, άφησε αυτόν τον
οργανισµό, επέβαλε σ’ αυτόν τον οργανισµό, πλήρωσε αυτόν το
δηµόσιο οργανισµό 1,5 δισεκατοµµύριο δραχµές εκείνη την
εποχή, δηλαδή περίπου 4 εκατοµµύρια ευρώ σηµερινά, για να
κάνει µία οριστική µελέτη για το λοξό διάδροµο.

Το έργο αυτό του αεροδροµίου του Καστελλίου, παραµονές
εκλογών του 2004, ήρθε στη Βουλή και ψηφίστηκε µε ένα νόµο
που είχε µία φράση µόνο: «Δηµιουργείται αεροδρόµιο στο Κα-
στέλλι, πεδιάδος της Κρήτης». Και αυτό, διότι ο τότε Υφυπουρ-
γός, αρµόδιος για το θέµα, που ήταν στη θέση του κ. Μαγκριώτη,
ο κ. Μανώλης Στρατάκης, σοβαρός πολιτικός από την Κρήτη,
ήθελε και αυτός, πιέζοντας, κάτι να γίνει και στην Κρήτη, που
ήταν και ανάγκη. Και ο κ. Βερελής εκείνη την εποχή, του έκανε
το χατίρι κι έβαλε µία µόνο διάταξη -«Θα γίνει αεροδρόµιο στο
Καστέλλι»- χωρίς µελέτες, χωρίς τίποτα, για να κοροϊδέψει η κυ-
βέρνηση Σηµίτη εκείνη την εποχή, το λαό τής Κρήτης ότι θα γίνει
αεροδρόµιο. Για τρίτη φορά, δηλαδή, εξαγγελία.

Αυτό το έργο, µετά από πολλές περιπέτειες, ήταν ώριµο να
δηµοπρατηθεί το Φεβρουάριο του 2010. Έπεσε η κυβέρνηση και
δεν δηµοπρατήθηκε. Ήταν ώριµο από κάθε πλευρά. Και υπήρχαν
και τα χρήµατα τότε, διότι δεν είχε ξεσπάσει η κρίση ούτε στην
Ελλάδα ούτε στο εξωτερικό. Συζητήσεις µε τον τότε Υπουργό,
προϊστάµενο του κ. Μαγκριώτη, αν θα γίνει ο διάδροµος τρεις
χιλιάδες οκτακόσια, αν θα γίνει δύο χιλιάδες οκτακόσια, αν έχει
πλάτος τόσο, αν δεν έχει πλάτος τόσο.

Ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, για να γίνουν στην Ελλάδα περιβαλ-
λοντικές µελέτες, χρειάζονται εβδοµήντα δύο µήνες, τα σχέδια
πόλεως τριακόσιους είκοσι µήνες, δηλαδή τριάντα χρόνια και
από τις δύο τελευταίες ερωτήσεις βλέπετε ποια και είναι η πο-
ρεία των αεροδροµίων.

Καθυστέρησε, λοιπόν, αυτό το έργο να δηµοπρατηθεί. Δηµο-
πρατήθηκε µετά από πέντε αναβολές και απαράδεκτες, για
εµένα, συζητήσεις µε τους εργολάβους, οι οποίοι θέλουν, βε-
βαίως, να φτιάξουν ένα αεροδρόµιο στα δικά τους µέτρα. Εµείς,
όµως, θέλουµε να γίνει ένα αεροδρόµιο στα µέτρα εξυπηρέτη-
σης των πολιτών και των εκατοµµυρίων τουριστών για τα επό-
µενα πενήντα χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα συνεχίσετε στη
δευτερολογία σας, κύριε Κεφαλογιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέ-
γοντας ότι η σύµβαση παραχώρησης γι’ αυτό το αεροδρόµιο, δυ-
στυχώς, προκηρύχθηκε πριν µερικούς µήνες και κηρύχθηκε
άγονος λόγω της ολιγωρίας. 

Έγινε µία συζήτηση στο Υπουργείο, παρουσία του νέου
Υπουργού, του κ. Βορίδη. Όλοι οι Βουλευτές του Ηρακλείου που
ήµασταν εκεί, διακρίναµε ότι ο άνθρωπος έσκυβε το κεφάλι –γι’
αυτό πιστεύω ότι δεν ήρθε σήµερα να απαντήσει- όταν είδε ότι
αυτό το έργο δεν έχει καµµία σοβαρή προετοιµασία για να γίνει.

Το ερώτηµα στον παριστάµενο Υπουργό είναι τι θα κάνει η Κυ-
βέρνηση, για να προχωρήσει αυτό το έργο και να υλοποιηθεί.
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Είναι µία ανάγκη για την ανάπτυξη του τουρισµού. Το αεροδρό-
µιο του Ηρακλείου σήµερα, είναι το δεύτερο σε κίνηση αεροδρό-
µιο της Ελλάδας και το πρώτο σε κίνηση τουριστών στην Ελλάδα.
Άρα αυτό το αεροδρόµιο δεν είναι αεροδρόµιο τού Ηρακλείου.
Είναι αεροδρόµιο της Κρήτης, είναι αεροδρόµιο της Ελλάδας,
της ελληνικής οικονοµίας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη.
Ο Υπουργός, ο κ. Γιάννης Μαγκριώτης, έχει το λόγο για να

απαντήσει.
Έχετε τρία λεπτά, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ τον αγαπητό συνάδελφο για το
θέµα που φέρνει. Θα ήθελα, όµως, να του πω ότι ο κ. Βορίδης
ήθελε να είναι εδώ, αλλά την ίδια ώρα είναι στην Επιτροπή Οικο-
νοµικών όπου παρουσιάζει, µετά από πρόσκληση της επιτροπής,
πέντε αυτοκινητόδροµους και τα προβλήµατα. Έτσι, δεν µπο-
ρούσε να είναι ταυτόχρονα κι εδώ.

Δεν θέλω να αναφερθώ διαχρονικά στο θέµα του αεροδροµίου
αυτού. Προηγουµένως, µιλώντας για την Ηλεία, είπαµε κάποια
πράγµατα. Υπάρχει µία κακοδαιµονία στον τόπο. Είναι γεγονός
ότι έχουµε πάρα πολλά λόγια, πολλές ανακοινώσεις, πολλές δια-
κηρύξεις και ειδικά παραµονές εκλογών. Δεν ξέρω τι ακριβώς
έγινε εκείνα τα χρόνια, που αναφέρθηκε ο αγαπητός συνάδελ-
φος. 

Είναι γεγονός, πάντως, ότι όλες οι κυβερνήσεις, όλοι οι Πρω-
θυπουργοί και φυσικά οι συνάδελφοι του Ηρακλείου ήθελαν και
θέλουν αυτό το αεροδρόµιο -αυτό, νοµίζω, δεν µπορεί να το αµ-
φισβητήσει κανείς- ανεξάρτητα αν µπόρεσαν να κάνουν το λιγό-
τερο ή το περισσότερο στη συγκυρία στην οποία βρέθηκαν.

Θα µπορούσα να σας πω πολλά παραδείγµατα από τη Θεσσα-
λονίκη, αντίστοιχων ανακοινώσεων πριν από εκλογές, πριν από
εκθέσεις, όλων των Πρωθυπουργών, που δυστυχώς δεν στηρί-
ζονταν στην πραγµατικότητα και σε ουσιαστικούς σχεδιασµούς.
Και γι’ αυτό δεν έχουµε ακόµη αποτελέσµατα. 

Θα σας πω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, το µετρό, η βα-
σική γραµµή της Θεσσαλονίκης. Μετά από την τραγωδία της δε-
καετίας του ’80, ότι θα χρηµατοδοτούσε το µετρό το δηµοτικό
ραδιόφωνο, µε τα κέρδη του –ειρήσθω εν παρόδω, 5.000.000 µε
8.000.000 ευρώ µπαίνει µέσα κάθε χρόνο η δηµοτική επιχείρηση
πληροφόρησης, το αφήνω αυτό στην άκρη. Η τρύπα που άνοιξε
τότε, σκεπάστηκε µε χρήµατα του δηµοσίου. Δηµοπρατήθηκε,
τελικά, το 1991 – 1992 η πρώτη γραµµή τού µετρό Θεσσαλονί-
κης, ταυτόχρονα µε το µετρό της Αθήνας. Μόνο που το µετρό
της Αθήνας δηµοπρατήθηκε ως δηµόσιο έργο, κατασκευάστηκε
η πρώτη γραµµή και συνεχίστηκαν και οι επεκτάσεις –µε καθυ-
στερήσεις βέβαια- ενώ την ίδια ηµέρα το µετρό της Θεσσαλονί-
κης δηµοπρατήθηκε –πρωτοφανές για όλο τον κόσµο- ως
σύµβαση παραχώρησης.

Δηλαδή, µε ιδιωτικά κεφάλαια θα κατασκευαζόταν και θα πλη-
ρωνόταν, όπως γίνεται µε τους αυτοκινητόδροµους, από τις απο-
σβέσεις και τα κέρδη του µετρό. Βεβαίως, αυτό δεν έγινε ποτέ
και θυµίζει λίγο, χάντρες σε ιθαγενείς. 

Νοµίζω ότι αυτή η εποχή έχει περάσει. Όλο το πολιτικό σύ-
στηµα έχει ωριµάσει και συζητά, πλέον, λογικά και ορθολογικά
και σχεδιάζει. Και έτσι πρέπει. Χάθηκε πολύτιµος χρόνος. Διχά-
στηκαν οι τοπικές κοινωνίες, τα πολιτικά κόµµατα, οι κυβερνήσεις
και όλοι µαζί αδικήσαµε τη χώρα.

Είναι αλήθεια ότι δηµοπρατήθηκε µε το καθεστώς της σύµβα-
σης παραχώρησης πάλι -και πρέπει να το σηµειώσουµε αυτό-
στις 31/08/2009 από την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Η
ηµεροµηνία 31/08/2009 νοµίζω ότι κάτι θυµίζει. Είναι µια µέρα
πριν την προκήρυξη των εκλογών του Οκτωβρίου τού 2009.
Αυτό, επειδή το παρακολουθούσα, έχει µέσα προχειρότητα και
έχει σκοπιµότητα. 

Ένα τέτοιο µεγάλο έργο, όπως αναφέρατε προηγουµένως,
δεν χρειάζεται µια κυβέρνηση να το δηµοπρατεί την προηγού-
µενη ηµέρα των εκλογών. Νοµίζω ότι και η κυβέρνηση που θα
προέκυπτε από τις εκλογές, µε το ίδιο αίσθηµα ευθύνης θα µπο-
ρούσε να λύσει κάποια προβλήµατα και πιο ήρεµα να το δηµο-

πρατήσει.
Έτσι, λοιπόν, η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που προέκυψε µετά

τις εκλογές, δεν µαταίωσε το έργο αυτό, ούτε βέβαια το διαγω-
νισµό. Απλώς µετέθεσε την ηµεροµηνία κατάθεσης των προσφο-
ρών για να µπορέσει να λύσει κάποια θέµατα, που δεν είχαν λυθεί
λόγω ακριβώς της πίεσης του χρόνου και της βιασύνης. Τα θέ-
µατα αυτά λύθηκαν και γι’ αυτό ακριβώς ορίστηκε η ηµεροµηνία
του φετινού Οκτώβρη για την κατάθεση των προσφορών.

Δυστυχώς, όµως, δεν προσήλθαν οι κοινοπραξίες, παρ’ ότι
είχε γίνει πολύ προεργασία και πολύ προετοιµασία και αυτό οφεί-
λεται σε δύο λόγους. Ο ένας λόγος είναι η γενικότερη οικονοµική
κρίση. Παρ’ ότι, όπως είπα, είχαµε εξασφαλίσει τη δηµοσία συµ-
µετοχή σε πολύ υψηλό βαθµό, που δεν υπήρχε στον αρχικό δια-
γωνισµό και στην αρχική προκήρυξη, παρ’ όλα αυτά δεν προσήλ-
θαν στο διαγωνισµό. Ο άλλος λόγος είναι το γεγονός ότι θεω-
ρούν ότι τα τεχνικά και γεωµετρικά χαρακτηριστικά γι’ αυτήν τη
συγκυρία -το τονίζω- είναι και  πάλι υπερδιαστασιολογηµένα και
δεν ανταποκρίνονται στις επενδυτικές δυνατότητες της εποχής.
Είναι ένα θέµα µεγάλο και σηµαντικό. Το θίξατε. Συµφωνώ µε την
ευαισθησία και τον προβληµατισµό και το δικό σας και των συ-
ναδέλφων γενικότερα του Νοµού Ηρακλείου και το γνωρίζω
πάρα πολύ καλά. 

Είµαστε, λοιπόν, µπροστά σ’ αυτήν τη φάση, σ’ αυτήν την πε-
ρίοδο. Ο σχεδιασµός και η πρόθεση είναι να επαναδηµοπρατηθεί
και πολύ γρήγορα. Αυτό µπορεί να γίνει και σε ένα και σε δύο
µήνες, αρκεί να υπάρξει µια ουσιαστική συζήτηση µε βάση τα δε-
δοµένα που υπάρχουν και να συµφωνηθούν τα χαρακτηριστικά.
Όλα τα προβλήµατα και τα θέµατα χρηµατοδότησης από την
πλευρά του δηµοσίου έχουν λυθεί και είµαστε πανέτοιµοι, ούτως
ώστε να µην έχουµε και πάλι έναν άγονο διαγωνισµό, να µην κά-
νουµε διαγωνισµούς για να κάνουµε απλώς διαγωνισµούς, αλλά
να έχουµε αποτελέσµατα, γιατί πράγµατι είναι µια πολύ σηµαν-
τική αναπτυξιακή υποδοµή για το Ηράκλειο και την Κρήτη γενι-
κότερα και την πατρίδα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μαγκριώτη.
Ο κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης, Βουλευτής από τη Νέα Δηµο-

κρατία, έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συζή-

τηση, βεβαίως, γίνεται για το αεροδρόµιο του Καστελλίου και δεν
είναι για τα έργα της Θεσσαλονίκης. Μου φαίνεται ότι βιάζεστε
πολύ να έρθετε στα έδρανα της Αντιπολίτευσης και να κάνετε
ερωτήσεις για τα έργα της Θεσσαλονίκης σε εµάς, που ενδεχο-
µένως να είµαστε κυβέρνηση. Αυτό θα γίνει τότε. Τώρα συζη-
τούµε συγκεκριµένο έργο. Για το συγκεκριµένο έργο, κύριε
Υπουργέ, δεν πρέπει εγώ να σας κάνω µαθήµατα για το πώς λει-
τουργεί το σύστηµα. Το ξέρετε καλύτερα από εµένα. Ξέρετε
πολύ καλά ότι για να διακηρυχτεί ένα έργο πρέπει να έχει όλες
τις µελέτες, τις οποίες ορίζει ο ελληνικός νόµος και ο κοινοτικός
νόµος. Άρα δεν έχει σηµασία πότε δηµοπρατείται ένα έργο, αλλά
πότε είναι έτοιµες οι µελέτες, οι οικονοµοτεχνικές µελέτες, όπως
πολύ σωστά συζητήσατε µε τον προηγούµενο συνάδελφο για το
αεροδρόµιο στην Ηλεία, οι µελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων
και βεβαίως η διακήρυξη του συγκεκριµένου έργου και τα χαρα-
κτηριστικά του. Αυτά, λοιπόν, ήταν έτοιµα, όπως είπατε, το κα-
λοκαίρι του 2009. Έπρεπε, λοιπόν, η διακήρυξη αυτή να συνε-
χιστεί και όχι να σταµατήσει από το δικό σας τον Υπουργό. Ένα
το κρατούµενο.

Δεύτερον, άλλαξε η συγκυρία. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι δου-
λειά σας δεν είναι να µιλάτε µε τους κρατικοδίαιτους εργολά-
βους της Ελλάδος. Η δουλειά σας είναι να ταξιδεύετε στο
εξωτερικό και να βρίσκετε επενδύσεις σε συνάλλαγµα και αν θέ-
λουν οι ντόπιοι εργολάβοι ας µπουν και αυτοί µέσα στη διαδικα-
σία. 

Εσείς, λοιπόν, τι κάνετε; Για να το φέρετε να το κοντύνετε, να
το µειώσετε στα µέτρα των ντόπιων εργολάβων αλλάζετε τις δια-
δικασίες ενός έργου, το οποίο θέλει χαρακτηριστικά για τα επό-
µενα πενήντα χρόνια. Όλοι οι φορείς της Κρήτης και ο δήµαρχος
της περιοχής και ο περιφερειάρχης που είναι πολιτικά προσκεί-
µενος στη δικιά σας την παράταξη και οι Βουλευτές της περιοχής
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ήταν οµόφωνοι προχθές. Δεν ήσασταν στη σύσκεψη, γι’ αυτό
είπα ότι ο κ. Βορίδης θα έπρεπε να κατέβει κάτω και ας πηγαί-
νατε εσείς να τον αντικαταστήσετε για τρία λεπτά στην Επιτροπή
Οικονοµικών Υποθέσεων -και εγώ στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων ήµουν- γιατί ο άνθρωπος έσκυψε το κεφάλι, όταν
είδε τι έχετε κάνει για το έργο. 

Και ακριβώς για να µη σας εκθέσει, µιας και είµαστε στην ίδια
Κυβέρνηση, δεν ήρθε να απαντήσει σήµερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Και ποιο είναι αυτό, το οποίο πρέπει να κάνετε; Πρώτον, πρέ-
πει να πάτε στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και να κλεί-
σετε τη συµφωνία µε χαµηλό επιτόκιο, όπως κάναµε εµείς για τα
λιµάνια, όπως κάνει κάθε λογικός Υπουργός και κάθε λογική κυ-
βέρνηση για ένα µεγάλο έργο. Δεύτερον, πρέπει να πάρετε ένα
αεροπλάνο να πάτε σε όλες τις µεγάλες εταιρείες που κάνουν
αυτά τα έργα για ένα αεροδρόµιο το οποίο βγαίνει οικονοµικά,
διότι σε αυτό το αεροδρόµιο διακινούνται ή θα διακινούνται,
όπως σήµερα στο Ηράκλειο, δεκαπέντε εκατοµµύρια τουρίστες
το χρόνο. Άρα οικονοµικά βγαίνει. Δεν χρειάζεται ούτε µια
δραχµή από το δηµόσιο. Δεν χρειάζονται ούτε τα διακόσια εκα-
τοµµύρια, τα οποία υποτίθεται πως έχετε δεσµεύσει γι’ αυτό το
έργο. Αυτή είναι η δουλειά σας και εκεί θα κριθείτε. Αλλιώς, τι
να σας κάνουµε; Αυτή είναι η δουλειά των Υπουργών. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτό το έργο χωρίς παζαρέµατα µε ντό-
πιους εργολάβους, µε διεθνείς διαστάσεις και µε προγραµµατι-
σµό πεντηκονταετίας µπορεί να προκηρυχθεί άµεσα. Αυτό θα
ήθελα να είναι και το αποτέλεσµα της σηµερινής µας συζήτησης:
ότι εσείς και ο νέος Υπουργός µε φρέσκια διάθεση για προ-
σφορά θα σηκωθείτε και θα πάρετε αυτό το έργο στην πλάτη
σας. Νοµίζω ότι πριν τη λήξη αυτής της Κυβέρνησης, η οποία θα
είναι στα τέλη του Φεβρουαρίου, θα έχει ξαναπροκηρυχθεί το
έργο.

Βεβαίως, όλοι να βοηθήσουµε όπου έχουµε γνωριµίες και δυ-
νάµεις, αυτό το έργο και να διακηρυχθεί και να ολοκληρωθεί η
διακήρυξή του και να ανατεθεί και να ολοκληρωθεί σύντοµα,
διότι µόλις ανατεθεί η σύµβαση στον ιδιώτη είναι βέβαιον ότι πιο
σύντοµα απ’ ό,τι προβλέπει η σύµβασή σας θα ολοκληρωθεί. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Κεφαλογιάννη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων κ. Μαγκριώτης για τρία λεπτά, για  να ολοκληρώσει την
απάντησή του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να τονίσω στον αγαπητό συνάδελφο ότι την Κυβέρνηση,
όπως είπε, τη στηρίζουν και συµµετέχουν τρία κόµµατα. Είναι µε-
γάλη, λοιπόν, ευκαιρία. Εγώ σας προσκαλώ τις επόµενες κιόλας
ηµέρες, τα επόµενα εικοσιτετράωρα να καθίσουν και οι αρµόδιοι
των κοµµάτων…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το κάναµε αυτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Το κάνατε σαν Βουλευτές. Με τη συµµετοχή
των Βουλευτών του Ηρακλείου και οι αρµόδιοι….

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το κάναµε αυτό µε τον κ.
Βορίδη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ναι, µε τους Βουλευτές του Ηρακλείου. Τώρα
λέω και µε τους αρµόδιους των κοµµάτων, µε τους τοµεάρχες
µεταφορών και υποδοµών όλων των κοµµάτων…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αφήστε τα τώρα αυτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Σας παρακαλώ, κύριε Κεφαλογιάννη. Εγώ
θέλω να βοηθήσω. Αν απλώς θέλετε να αντιδικήσουµε είναι πάρα
πολύ εύκολο. Εγώ δεν θέλω να αντιδικήσω, θέλω να βοηθήσω. 

Επειδή, λοιπόν, είµαι βέβαιος ότι έχετε και εσείς ως κόµµα
ιδέες συγκεκριµένες για το πώς µπορούµε να βγούµε από το
πρόβληµα, µπορούµε τις επόµενες ηµέρες οι Βουλευτές των
κοµµάτων της περιοχής, αλλά και οι αρµόδιοι των κοµµάτων της
περιοχής και ειδικά των τριών κοµµάτων που στηρίζουν την Κυ-

βέρνηση, αλλά και όλων των κοµµάτων της Βουλής, να κάνουµε
µια ανοιχτή συζήτηση για τους όρους και τις προϋποθέσεις... 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Οργανώστε το στην Κρή-
τη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Καµµία αντίρρηση. Είτε στην Κρήτη γίνει είτε
στην Αθήνα γίνει…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πάρτε πρωτοβουλία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ,

κύριε Κεφαλογιάννη.
Κύριε Υφυπουργέ, µην κάνετε διάλογο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Δεν κάνω διάλογο, κύριε Πρόεδρε. Νοµίζω
µου έχετε δώσει το λόγο και…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεχίστε, σας πα-
ρακαλώ. Απευθυνθείτε στο Προεδρείο και στο Σώµα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Συµφωνώ απολύτως και δεν έχω καµµία αν-
τίρρηση στο θέµα αυτό. Το πρώτο που προτείνω, λοιπόν, είναι
αυτό. 

Δεύτερον, αγαπητέ συνάδελφε, όλα αυτά που είπατε τα
έχουµε κάνει. Οι µεγαλύτεροι κατασκευαστικοί όµιλοι και οι µε-
γαλύτεροι διαχειριστές αεροδροµίων στον κόσµο συµµετείχαν
από την αρχή και πήραν τα τεύχη δηµοπράτησης. Όταν όµως
δηµοπρατείται ένα έργο µε το καθεστώς της σύµβασης παρα-
χώρησης, όπου δηλαδή ο ιδιώτης αναλαµβάνει τη βασική χρη-
µατοδότηση –100% στο διαγωνισµό του 2009 πριν τις εκλογές,
50% προτείνουµε να είναι τώρα για να ρίξουµε την ιδιωτική συµ-
µετοχή για να γίνει ελκυστική η επένδυση και να µην είναι πανά-
κριβο το αεροδρόµιο, όπως σ’ ένα βαθµό είναι το «Ελευθέριος
Βενιζέλος»- πρέπει να υπάρξει ανοιχτή διαβούλευση. Έτσι γίνε-
ται στις συµβάσεις παραχώρησης. Αλλιώς θα έχουµε το αποτέ-
λεσµα της υποθαλάσσιας της Θεσσαλονίκης, που ναυάγησε µε
ευθύνη της πολιτείας και της δικής σας κυβέρνησης και θα πλη-
ρώσει πρόστιµα τώρα δυστυχώς ο ελληνικός λαός από τη µια
πλευρά, ή θα έχουµε το βάλτο των συµβάσεων παραχώρησης
των πέντε αυτοκινητοδρόµων. 

Χρειάζεται ανοιχτή διαβούλευση για να βρούµε την καλύτερη
λύση. Δεν υπάρχουν δικοί µας και άλλοι. Ανοιχτοί διεθνείς δια-
γωνισµοί είναι αυτοί και χρειάζεται ανοιχτή διαβούλευση. Πάνω
απ’ όλα είναι το έργο, ο φορολογούµενος Έλληνας πολίτης και
η ανάπτυξη της περιοχής, στην οποία σχεδιάζεται και θα κατα-
σκευαστεί το έργο –και εδώ ειδικότερα, το Ηράκλειο και η Κρήτη-
και η εθνική και αναπτυξιακή διάσταση –που πολύ σωστά θέσατε-
που θα έχει το αεροδρόµιο.

Έτσι, λοιπόν, θα σας πω αυτά που λύθηκαν τη διετία αυτή και
δεν είχαν λυθεί στη δηµοπράτηση του 2009. Ξανατονίζω ότι δεν
ακυρώθηκε, αλλά µετατέθηκε ο χρόνος για να µπορέσουν να λυ-
θούν. 

Είναι, πρώτον, το θέµα της χρηµατοδότησης. Θα ήταν 100%
ιδιωτική χρηµατοδότηση. Δεν υπήρχε περίπτωση να γίνει. Θα
έβγαινε ένα πολύ ακριβό αεροδρόµιο εις βάρος της Κρήτης. Γι’
αυτό ακριβώς, όχι απλώς πήγαµε στην ΕΤΕΠ, αλλά η ΕΤΕΠ και
οι εκπρόσωποί της ήρθαν µε δική µας πρόσκληση. Επισκεφθή-
καµε το αεροδρόµιο µε τα στελέχη της ΕΤΕΠ και συµφώνησαν
να συµµετέχουν τόσο στην εθνική συµµετοχή µε 220 εκατοµµύ-
ρια, δηλαδή να δώσουν την εθνική συµµετοχή επειδή δεν υπάρ-
χουν χρήµατα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, να
χρηµατοδοτηθεί µε χαµηλό επιτόκιο, όσο και να χρηµατοδοτή-
σουν και τους ιδιώτες στην κοινοπραξία που θα πάρει η Ευρω-
παϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. Αυτό είναι το ένα θέµα.

Δεύτερον, εξασφαλίστηκε το λεγόµενο «σπατόσηµο» του Ηρα-
κλείου να µην πηγαίνει στον κεντρικό προϋπολογισµό, όπως πάνε
από όλα τα αεροδρόµια της χώρας στον κεντρικό προϋπολογι-
σµό, αλλά το 80% αυτού να δεσµευτεί για το αεροδρόµιο στο
Καστέλλι. Είναι περίπου 100 εκατοµµύρια για την πενταετία της
κατασκευής, γιατί µετά θα µεταφερθεί, θα εισπράττεται και θα
είναι µέσα στα έσοδα του αεροδροµίου.

Επίσης, είναι περίπου 100 εκατοµµύρια –προκηρύχθηκε η κτη-
µατογράφηση στην περιοχή, για να µη χάνουµε χρόνο- από τον
κρατικό προϋπολογισµό για τις απαλλοτριώσεις. Δηλαδή, σε ένα
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έργο που περίπου θα κοστίσει 800 εκατοµµύρια το 50% θα είναι
δηµοσία δαπάνη. Και αυτό το κάναµε εµείς, η δική µας κυβέρ-
νηση, ακριβώς για να µειώσουµε το κόστος της ιδιωτικής συµµε-
τοχής, για να είναι φθηνό και ελκυστικό το αεροδρόµιο για την
Κρήτη και την ανάπτυξή της. Αλλιώς θα ήταν απωθητικό. 

Τρίτον, κλείνοντας, τονίζω και πάλι ότι τα προβλήµατα που
υπήρχαν, ήταν πάρα πολλά και λύθηκαν, όπως η συνεργασία πο-
λιτικού και στρατιωτικού αεροδροµίου, τα περιβαλλοντολογικά
και άλλα θέµατα. Λύθηκαν όλα αυτά και είµαστε πάλι έτοιµοι.
Κάθε στιγµή µπορεί να γίνει η νέα δηµοπράτηση και θα γίνει.
Απλώς, µέσα απ’ αυτήν τη διαβούλευση –το νοµίζω- όλοι µαζί και
ανοιχτά πρέπει να καταλήξουµε σε µια πρόταση, ούτως ώστε ο
νέος διαγωνισµός να µη βγει και πάλι άγονος. Το τονίζω αυτό,
γιατί έχει πολύ µεγάλη σηµασία. Πρέπει να γίνει ένα αεροδρόµιο
µεγάλο, διεθνές, που θα εξυπηρετεί την Κρήτη και όχι µόνο, θα
εξυπηρετεί την ανάπτυξή της, θα είναι ελκυστικό, δεν θα είναι
ακριβό –το τονίζω αυτό- και ταυτόχρονα, στη συγκυρία που βρι-
σκόµαστε, θα βρει επενδυτές. 

Αυτή είναι η πρότασή µας και είµαι βέβαιος ότι συµφωνείτε µε
αυτήν την πρόταση, όπως είµαι βέβαιος ότι συµφωνούν όλα τα
κόµµατα και µπορεί τις επόµενες ηµέρες να κάνουµε το αποφα-
σιστικό βήµα όλοι µαζί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννη Μαγ-
κριώτη.

Στο σηµείο αυτό, θέλω να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα
από το Πρωθυπουργικό Γραφείο του κ. Λουκά Παπαδήµου, σχε-
τικά µε µια κυβερνητική µεταβολή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι σύµφωνα µε το 115/2-12-2011 προεδρικό διάταγµα,
που δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 251/2-12-2011 (τ. Α’), διορίστηκε ο
Παντελεήµων Καψής του Ιωάννη στη θέση του Υπουργού Επι-
κρατείας.

(Η προαναφερθείσα κυβερνητική µεταβολή έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η συνάδελφος Βου-
λευτής της Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελισάβετ (Ελίζα)
Βόζεµπεργκ ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό
από την Παρασκευή 9-12-2011 έως την Κυριακή 11-12-2011. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 257/5-12-2011 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων στο εργοστά-
σιο «FULGOR» στους Αγίους Θεοδώρους Κορινθίας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραθανασόπουλου θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ.
Γιάννης Κουτσούκος.

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Η «FULGOR» είναι ένα εργοστάσιο στην περιοχή Αγίων Θεο-

δώρων Κορινθίας που εξειδικεύεται στην παραγωγή καλωδίων
και µάλιστα είναι από τα πιο σύγχρονα εργοστάσια στον κλάδο
του. Το καλοκαίρι εξαγοράστηκε από τον ισχυρότερο όµιλο µε-
ταλλουργικών εταιρειών, τον Όµιλο «ΒΙΟΧΑΛΚΟ», συµφερόντων
Στασινόπουλου. 

Και πριν την εξαγορά, αλλά πολύ περισσότερο µετά, ο νέος
εργοδοτικός όµιλος έχει κλιµακώσει µια επίθεση απέναντι στους
εργαζόµενους, µε πρόσχηµα τη µείωση του κύκλου εργασιών. 

Ήδη, πριν από δεκαπέντε µέρες που είχα καταθέσει την ερώ-
τηση, είχε απολύσει εξήντα εργαζόµενους. Σήµερα έχει φθάσει
στους εβδοµήντα εννέα εργαζόµενους, δηλαδή, ακόµη δεκαεν-
νέα εργαζόµενους, από ένα σύνολο διακοσίων ογδόντα που είχε,
όταν εξαγόρασε το εργοστάσιο, µε αποτέλεσµα σήµερα περίπου
διακόσιοι εργαζόµενοι να παραµένουν εκεί. Αυτό έχει οδηγήσει
σε µία εντατικοποίηση υπέρµετρη των συνθηκών εργασίας, µε
αποτέλεσµα τα εργατικά ατυχήµατα να αυξάνονται και να είναι
ουσιαστικά, καθηµερινά. 

Πέρα όµως, απ’ αυτό, πέρα από τις τροµοκρατικές απολύσεις,
τις καθηµερινές απολύσεις, έχουµε και το γεγονός ότι γίνεται µία
τεράστια προσπάθεια τροµοκράτησης και εκβιασµού των εργα-
ζοµένων να αποδεχθούν µια εργασιακή σύµβαση, στα πρότυπα
της κυβερνητικής λογικής µε µείωση των αποδοχών, µε κατάρ-
γηση µιας σειράς εργασιακών δικαιωµάτων, όσον αφορά το ωρά-
ριο εργασίας και άλλες κατακτήσεις τις οποίες είχαν. Και,
βεβαίως, αυτό γινόταν –και η νέα Κυβέρνηση το προέβαλε- στο
ζήτηµα της προστασίας των θέσεων εργασίας. Όµως, δεν
έχουµε προστασία των θέσεων εργασίας, απολύσεις έχουµε και
ταυτόχρονα, τεράστια απαξίωση της εργατικής δύναµης και τε-
ράστια εντατικοποίηση. Και όλο αυτό για να αποκοµίσει τεράστια
κέρδη, να ενισχύσει την κερδοφορία η επιχείρηση αυτή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και εδώ υπάρχει ένα σηµαντικό ζήτηµα, κύριε Υπουργέ. Ως
πού θα φθάσει αυτή η ασυδοσία ή αυτές οι συνεχόµενες απολύ-
σεις; Ως πού θα φθάσει αυτή η µείωση των µισθών, αυτή η εντα-
τικοποίηση της εργασίας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Να ολοκληρώσω, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μιλάτε ήδη τέσσερα
λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε,
ολοκληρώνω.

Τι µέτρα, λοιπόν, συγκεκριµένα θα πάρετε για να σταµατήσετε
αυτόν τον εργοδοτικό κατήφορο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Καραθανασόπουλο.

Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γιάν-
νης Κουτσούκος έχει το λόγο. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Όπως πολύ καλά παρατηρήσατε, κύριε συνάδελφε, η εταιρεία
«FULGOR» ήταν µία εταιρεία, η οποία είχε προηγµένη τεχνολογία
στον κλάδο. Μάλιστα, απ’ ό,τι έχω ενηµερωθεί και όπως παρα-
κολούθησα τις εξελίξεις, είχε αναλάβει και σηµαντικά έργα: µε
σκάφος που διέθετε, τοποθετούσε υπόγεια καλώδια και αναλάµ-
βανε τέτοια µεγάλα έργα προηγµένης τεχνολογίας και δύσκολα
στην υλοποίηση. 

Δυστυχώς –και δεν µπορώ να αναφερθώ στους λόγους, διότι
δεν τους γνωρίζω- η εταιρεία αυτή πέρασε µία κρίση, κατά τη
διάρκεια του προηγούµενου διαστήµατος. Μας είχε απασχολή-
σει στο Υπουργείο Εργασίας το 2010, όταν πραγµατοποιήσαµε
µία συνάντηση µε την παρουσία του Σωµατείου του Εργατικού
Κέντρου της Κορίνθου, των Βουλευτών του νοµού και της προ-
ηγούµενης διεύθυνσης της εταιρείας –τριµερή- σε µία προσπά-
θεια να πιέσουµε την προηγούµενη διοίκηση ώστε να έχει ένα
επιχειρησιακό σχέδιο που θα διατηρούσε, πάνω απ’ όλα, όπως
και εσείς επισηµάνατε, τις θέσεις εργασίας. Έφθασε στα πρό-
θυρα της χρεοκοπίας και θυµάµαι δηµοσιεύµατα του Τύπου,
τέλος Ιουλίου µε αρχές Αυγούστου, όταν την ανέλαβε ο Όµιλος
της «ΒΙΟΧΑΛΚΟ» που έγραφαν ότι αυτό ήταν µία ανάσα. Βέβαια,
επίσης, θυµάµαι και ανακοινώσεις εργατικών σωµατείων εκείνη
την εποχή που έλεγαν ότι τα προβλήµατα, βεβαίως, παραµένουν
και το θέµα είναι η απασχόληση, όπως και εσείς επισηµάνατε. 

Τώρα, είναι γνωστό ότι η επιχείρηση βρίσκεται στη διαδικασία
του άρθρου 99 του Πτωχευτικού Κώδικα που ενδεχόµενα δίνει
τη δυνατότητα στην εταιρεία να προβάλλει αυτόν ως λόγο για να
επιχειρεί αυτές τις απολύσεις, που εσείς είπατε. Εµείς ως υπη-
ρεσία, όπως µε έχει ενηµερώσει το αρµόδιο τµήµα του ΣΕΠΕ
στην Κόρινθο, έχουµε επανειληµµένες συµφιλιωτικές διαδικασίες
γι’ αυτήν την υπόθεση των απολύσεων και έχουµε φροντίσει,
ώστε να τηρούνται οι νόµιµες προϋποθέσεις. Υπάρχει ο τύπος
του νόµου. Αυτό δεν σηµαίνει όµως ότι δεν υπάρχει µια καταχρη-
στικότητα ή ότι δεν έχουν µία µορφή πίεσης αυτές οι απολύσεις,
όπως και εσείς επισηµάνατε. Όµως, σε ό,τι αφορά τον τυπικό χα-
ρακτήρα, αυτές οι απολύσεις είναι νόµιµες.

Βέβαια, βρίσκεται σε εξέλιξη µία διαπραγµάτευση, η οποία
από την πλευρά του σωµατείου αντιµετωπίζεται και µε σαραντα-
οκτάωρες κινητοποιήσεις –είχαµε δύο σαρανταοκτάωρες κινη-
τοποιήσεις τον προηγούµενο µήνα- στην κατεύθυνση της υπο-
γραφής µιας νέας επιχειρησιακής σύµβασης. Αυτή η νέα επιχει-
ρησιακή σύµβαση, που έχει βασικό αίτηµα τη διατήρηση των θέ-
σεων εργασίας και να πάψει η εταιρεία να κάνει καταχρηστικές
απολύσεις, δεν έχει ακόµα καταλήξει. Πιστεύω ότι σ’ αυτήν την
περίοδο της κρίσης, που γίνεται µια προσπάθεια η εταιρεία να
ξαναλειτουργήσει- θέλω να σας θυµίσω ότι η ΔΕΗ είχε κόψει και
το ρεύµα, ρεύµα δεν κόβουν µόνο στους φτωχούς, κόβουν και
στους χρεοκοπηµένους βιοµήχανους, καµµιά φορά, γίνεται µία
προσπάθεια, λοιπόν, να ξεκινήσει η εταιρεία να λειτουργεί. Θα
επιθυµούσα µέσα από τη διαδικασία της διαπραγµάτευσης µε το
Σωµατείο να υπάρχει µία συµφωνία πάνω σε αυτό και το Υπουρ-
γείο είναι πρόθυµο να συµβάλει. Άλλα µέσα δεν έχει και, δυστυ-
χώς, δεν έχουµε και στα χέρια µας, αγαπητέ συνάδελφε. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κουτσούκο.

Ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πάντως, κύριε Υπουργέ,

να µη µας παίρνουν και τα δάκρυα ότι ένα εργοστάσιο µπορεί να
χρεοκοπήσει. Ο εργοδότης δεν πρόκειται να χρεοκοπήσει ποτέ.
Ελάχιστες είναι οι περιπτώσεις. Συνήθως αυτοί που χρεοκοπούν
είναι οι εργαζόµενοι. Και χρεοκοπούν χωρίς να χρεοκοπήσει το
εργοστάσιο, µέσα από τις απολύσεις. Από αυτήν την άποψη, έχει
µια αξία. Ποια; Δύο ζητήµατα. Είπατε ότι ουσιαστικά έχετε δε-
µένα τα χέρια σας. Δεν µπορείτε να παρέµβετε µε διαφορετικό
τρόπο εκτός από το ΣΕΠΕ και αν τηρεί τη νοµιµότητα. Όµως, τα
χέρια σας εσείς τα δέσατε. Ήταν επιλογή να δέσετε τα χέρια σας
για να νοµιµοποιήσετε τις απολύσεις, να νοµιµοποιήσετε µε τους
νόµους που ψηφίζετε –δεν πέφτουν από τον ουρανό οι νόµοι-
την ασυδοσία των επιχειρηµατικών οµίλων, στο να µετατρέψουν
τις συνθήκες εργασίας σε συνθήκες γαλέρας µέσα από την απα-
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ξίωση της εργατικής δύναµης, το κατακρεούργηµα των εργασια-
κών δικαιωµάτων, µε πρόσχηµα να ξεπεράσουµε την κρίση. Και
όµως, εδώ µιλάµε για τον µεγαλύτερο όµιλο, τον όµιλο της «ΒΙΟ-
ΧΑΛΚΟ», ο οποίος έχει αύξηση του κύκλου εργασιών, 22% το
πρώτο εννεάµηνο, 28% το 2010 σε συνθήκες κρίσης. Και κέρδη
έχει συνολικά ο όµιλος.

Μάλιστα, πριν από λίγες ηµέρες ενηµερώσατε επίσηµα τη
Βουλή ότι υπογράψατε µία πολύ σηµαντική συµφωνία µε µία από
τις επιχειρήσεις του οµίλου, 32,6 εκατοµµύρια ευρώ, µε το σω-
ληνουργείο Κορίνθου για τον αγωγό φυσικού αερίου από τους
Αγίους Θεοδώρους µέχρι τη Μεγαλόπολη. Ανέλαβε ένα τµήµα η
«Σωληνουργία Κορίνθου», θυγατρική του Οµίλου «ΒΙΟΧΑΛΚΟ». 

Από τη µια µεριά, λοιπόν, η Κυβέρνηση στηρίζει τους επιχει-
ρηµατικούς οµίλους, τους δίνει έργα, τους δίνει ζεστό χρήµα των
Ελλήνων φορολογούµενων και των ίδιων των εργαζοµένων που
σήµερα απολύονται από αυτούς τους οµίλους και από την άλλη
προχωράει σε αυτές τις εκδικητικές, τροµοκρατικές ενέργειες.

Το βασικό ερώτηµα, λοιπόν, είναι το εξής: Η εργοδοσία δεν
θέλει. Οι εργαζόµενοι µπορούν, αλλά δεν δύνανται να δουλέ-
ψουν, όταν υπάρχουν τεράστιες και σηµαντικές δυνατότητες να
δουλέψουν. Δεν θέλει η εργοδοσία, γιατί δεν  έχει κέρδη.  Ε, λοι-
πόν, αυτή η αντίφαση µέχρι πού θα τραβήξει, κύριε Υπουργέ;
Πότε θα µπει ένας φραγµός; Γιατί µιλάµε βεβαίως ότι το βαρέλι
δεν έχει πάτο στο δηµόσιο χρέος, αλλά δεν έχει πάτο και στην
εξαθλίωση των εργαζοµένων και του λαού. 

Από αυτήν την άποψη εµείς το λέµε καθαρά, ότι δεν µπορεί µε
αποσπασµατικούς τρόπους να λυθεί το ζήτηµα. Θέλει συνολική
αντιµετώπιση στο πλαίσιο της ανατροπής αυτής της κατάστα-
σης. Όσο παραµένουµε εγκλωβισµένη στην υπόθεση διασφάλι-
σης της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφορίας των επιχειρη-
µατικών οµίλων τόσο οι εργαζόµενοι θα βλέπουν τη θέση τους
να επιδεινώνεται. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Καραθανασόπουλε.

Ο Υφυπουργός κ. Κουτσούκος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Προσπάθησα στην πρωτολογία µου, κύριε
συνάδελφε, να παραθέσω τα γεγονότα, όπως είναι καταγεγραµ-
µένα σε σχέση µε την πορεία της επιχείρησης, τον κίνδυνο της
χρεοκοπίας και φυσικά όλους νοµίζω πρέπει να µας απασχολεί
αν µία επιχείρηση παύει να δουλεύει και απασχολεί έναν τόσο
σηµαντικό αριθµό εργαζοµένων, σε µία περίοδο έκρηξης της
ανεργίας.

Εκείνο που προσθέσατε στην τοποθέτησή σας και έχετε δίκιο
απόλυτο, έχει να κάνει µε την πορεία του οµίλου και τη νέα σύµ-
βαση στην οποία αναφερθήκατε.

Επειδή δεν συµβαίνει κάθε φορά το Υπουργείο Εργασίας να
είναι ενηµερωµένο για το σύνολο των δραστηριοτήτων ενός οµί-
λου, εγώ θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι µπορώ να αξιοποιήσω
αυτό που εσείς είπατε νωρίτερα: Δηλαδή, µε µια καινούργια πα-
ρέµβαση –ώστε να δώσουµε τη δυνατότητα µέσα σ’ αυτό το
πλαίσιο που η επιχείρηση επικαλείται ως αναγκαιότητα για να
προχωρήσει σε αλλαγές και που την οδηγούν σε απολύσεις, γιατί
επαναλαµβάνω ότι είναι στο άρθρο 99 του κώδικα- να την υπο-
χρεώσουµε να διασφαλίσει την απασχόληση των εργαζοµένων
µιας και έχει δραστηριότητες που είναι παραπλήσιες και περίπου
στην ίδια περιοχή, γιατί αναφερόµαστε τώρα στην περιοχή της
ανατολικής και βόρειας Πελοποννήσου.

Ήθελα να προσθέσω ότι οι υπηρεσίες του ΣΕΠΕ στην περιφέ-
ρεια και εν προκειµένω στην Κόρινθο, στην οποία αναφερόµαστε,
είναι υπηρεσίες οι οποίες παρά τις δυσκολίες που αντιµετωπί-
ζουν οι εργαζόµενοι στο δηµόσιο και τις γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά και τα τεχνικά προβλήµατα που είναι υποχρεωµένοι να ξε-
περνούν σε σχέση µε τη µετακίνησή τους, τα οδοιπορικά τους
κ.ο.κ., παρακολουθούν τα γεγονότα από πάρα πολύ κοντά. 

Αυτή είναι η υπηρεσία την οποία διαθέτουµε για να παρεµβαί-
νουµε όταν υπάρχουν αντιπαραθέσεις, απολύσεις, απεργίες.
Έχουµε διασφαλίσει την εφαρµογή της νοµιµότητας, µην το υπο-
τιµάτε. Και βεβαίως µπορεί οι νόµοι να διαµορφώνονται µε τον
τρόπο που είπατε, αλλά να ξέρετε ότι έχουµε µια τεράστια ανο-
µία στο χώρο της εργασίας. Μας ξεπερνάνε, δηλαδή, οι κατα-

στάσεις και άρα είναι σηµαντικό να τηρείται η νοµοθεσία. Εν προ-
κειµένω έχουν τηρηθεί οι νόµιµες διαδικασίες σε σχέση µε τα πο-
σοστά των απολύσεων και την καταβολή των αποζηµιώσεων.
Αυτό, όµως, δεν αναιρεί το πραγµατικό πρόβληµα, ότι οδηγεί αν-
θρώπους στην ανεργία.

Κατά συνέπεια -για να κλείσω και να µην κουράζω το Σώµα-
νοµίζω ότι µπορούµε να πάρουµε µια πρωτοβουλία στην κατεύ-
θυνση που είπατε, σε συνεννόηση πάντα -θέλω να το επανα-
λάβω- µε το σωµατείο των εργαζοµένων το οποίο, όπως σας είπα
νωρίτερα, βρίσκεται σε απεργιακές κινητοποιήσεις διεκδικώντας
την επιχειρησιακή σύµβαση που ως στοιχείο βάζει και το επίπεδο
των αµοιβών και τη διατήρηση των θέσεων εργασίας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής δεκαπέντε µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Βύρωνα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 258/5-12-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς τον Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων των εργαζοµένων στο ΚΤΕΟ «SIOKAR» στα Τρί-
καλα.

Κύριε Σκυλλάκο, έχετε το λόγο, για δύο λεπτά να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Η επιχείρηση ΚΤΕΟ SIOKAR στα Τρί-
καλα δεν είναι µεγάλη επιχείρηση. Είναι µικρή και απασχολεί δε-
καπέντε εργαζόµενους. Όµως τη φέραµε ως επίκαιρη ερώτηση
γιατί είναι χαρακτηριστική περίπτωση προκλητικής συµπεριφο-
ράς από την πλευρά της εργοδοσίας και στην καλύτερη περί-
πτωση το Υπουργείο Εργασίας διά των επιθεωρητών σηκώνει τα
χέρια ψηλά.

Στην περιοχή έχει δηµιουργηθεί σοβαρό ζήτηµα και µε αυτήν
την υπόθεση, αλλά και µε άλλες, όπως χαρακτηριστικότερη είναι
αυτή του «ΣΑΡΑΝΤΗ» που πάει να επιβάλει επιχειρησιακή σύµ-
βαση τσαλαπατώντας δικαιώµατα των εργαζοµένων και αφορά
το εργοστάσιο «ΟΛΥΜΠΟΣ», τη «ΡΟΔΟΠΗ» και το «ΤΥΡΑΣ» στα
Τρίκαλα.

Τι ακριβώς έχει συµβεί; Το ΚΤΕΟ «SIOKAR» αύξησε τις δρα-
στηριότητές του κατά 13%. Παρ’ όλα αυτά ζήτησε από µια µε-
ρίδα εργαζοµένων να δηλώνουν στο ΙΚΑ ότι εργάζονται τετρά-
ωρο αντί για οκτάωρο, έτσι µε τη συναίνεση των εργαζοµένων
να κλέβουν και από το ΙΚΑ και από το επικουρικό και από την εφο-
ρία και βεβαίως σε βάρος των ασφαλιστικών δικαιωµάτων των
εργαζοµένων, διότι θα εργάζονταν µε µαύρη εργασία.

Όταν αυτό δεν έγινε δεκτό, προχώρησε η εργοδοσία να επι-
βάλει την εκ περιτροπής εργασία µε µείωση των µισθών. Δεν τσα-
λαπάτησε κάθε ίχνος δικαίου.

Πρώτον, για να γίνει αυτή η εκ περιτροπής εργασία, χρειάζεται
να υπάρχει µείωση του κύκλου εργασιών, όπως υπάρχει. Δεύτε-
ρον, έπρεπε να γίνει η συγκεκριµένη ενηµέρωση και συγκεκρι-
µένη διαβούλευση. Τίποτα από αυτά δεν έγινε. Εκείνη την περίο-
δο προσέλαβε δύο άτοµα, διότι στην πραγµατικότητα χρειαζόταν
προσωπικό. Χρειάζεται προσωπικό, γιατί αυξήθηκε ο κύκλος ερ-
γασιών. Απλώς θέλει να υπονοµεύσει τα δικαιώµατα, να έχει πιο
φθηνούς εργαζοµένους. 

Γίνεται η µεγάλη σαρανταοκτάωρη απεργία του Οκτώβρη και
µετά ξεκινούν οι απολύσεις. Επειδή πήραν µέρος οι εργαζόµενοι,
ξεκινούν οι απολύσεις και έχουµε έξι απολύσεις από αυτήν τη
συγκεκριµένη επιχείρηση. 

Το ερώτηµα είναι τι κάνει το κράτος, το Υπουργείο σας στη
συγκεκριµένη περίπτωση. Αν επικαλεσθείτε ότι τα χέρια σας είναι
δεµένα ή ότι τα περιθώρια είναι πολύ περιορισµένα, διότι η νο-
µοθεσία λέει έτσι, τι να σας πω; Τους νόµους δεν τους ψηφίσαµε
εµείς. Εµείς πολεµήσαµε τους νόµους. Ή αν µας πείτε ότι είναι
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θέµα των δικαστηρίων, τι να το κάνουµε; Αυτοί οι άνθρωποι
έχουν οικογένειες, πρέπει να ζήσουν. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι τι κάνει άµεσα το Υπουργείο. Θα
βρει τρόπους να επιβάλει τη νοµιµότητα; Στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση τη νοµιµότητα ζητάµε, ώστε να µην απολυθεί αυτός ο
κόσµος και να συνεχίσει να εργάζεται. Δεν µπορεί να αυξάνονται
τα κέρδη του επιχειρηµατία και ενώ τους έχει απολύσει, να βγαί-
νουν µέχρι τώρα δηµοσιεύµατα στην εφηµερίδα ότι ζητά πρόσ-
ληψη νέου προσωπικού. Καταλαβαίνετε µε τι όρους θα προσλά-
βει το νέο προσωπικό. 

Περιµένω από το Υπουργείο, λοιπόν, µία απάντηση. Υπάρχει
ένα ζήτηµα, µέχρι να γίνουν αυτά τα περίφηµα δικαστήρια, αν θα
πληρώνονται αυτοί οι άνθρωποι. Τι λέει το Υπουργείο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Σκυλλάκο.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Ιωάννης Κουτσούκος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, έχουµε να αντιµετωπίσουµε
ένα διαφορετικού χαρακτήρα πρόβληµα, διότι ξέρετε ότι στις µι-
κρές κοινωνίες της περιφέρειας από τις οποίες προερχόµαστε
και στις οποίες εκλεγόµαστε, κύριε συνάδελφε, τα πράγµατα
είναι πολύ διαφορετικά. 

Είναι άλλο πράγµα να κουβεντιάζουµε για έναν όµιλο, µία πο-
λυεθνική επιχείρηση και τις αντιπαραθέσεις τις παραδοσιακές µε
τα συνδικάτα, επιχειρησιακά και κλαδικά, και άλλο πράγµα να µι-
λάµε για τις απαραίτητες διευθετήσεις στο επίπεδο µιας µικρής
κοινωνίας, όπου πολλές φορές οι προσωπικές σχέσεις καθορί-
ζουν και τις εργασιακές σχέσεις πέραν των νόµων.

Γιατί το λέω αυτό; Γιατί κάνατε µία ευρύτερη αναφορά στο
πλαίσιο των εργασιακών σχέσεων, όπως έχει διαµορφωθεί το τε-
λευταίο διάστηµα. Έχω κουβεντιάσει µε πάρα πολλούς µικροµε-
σαίους επιχειρηµατίες, τους οποίους και εσείς ως κόµµα εντάσ-
σετε σε ένα ευρύτερο µπλοκ δυνάµεων που πλήττεται από την
κρίση, διότι την κρίση ιεραρχικά την πληρώνουν οι πιο ασθενείς,
οι εργαζόµενοι και οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Έχει δώσει
µάχη, λοιπόν, η πολιτεία και όχι τούτη η Κυβέρνηση αλλά και οι
προηγούµενες. Τούτη, όµως, η Κυβέρνηση διευκόλυνε τη διαδι-
κασία του διαλόγου στο επίπεδο της µικρής επιχείρησης. 

Εγώ δεν θέλω να υπερασπίσω κανέναν εργοδότη που κατα-
χρηστικά ασκεί το δικαίωµα των απολύσεων και εκβιάζει. Εξάλ-
λου, ξέρετε πολύ καλά, κύριε συνάδελφε, γιατί έχετε τεράστια
εµπειρία, ότι τις απολύσεις δεν τις εφηύρε ούτε η δική µας κυ-
βέρνηση ούτε η προηγούµενη. Σ’ ένα σύστηµα, όπως αυτό που
ζούµε τώρα, η απόλυση, ιδίως όταν η επιχείρηση ήταν µικρή και
δεν υπόκειτο στους περιορισµούς του ποσοστού των οµαδικών
απολύσεων, ήταν στην απόλυτη ευχέρεια του εργοδότη. 

Εδώ, λοιπόν, υπήρξε µία προσπάθεια συνεννόησης, η οποία
απέτυχε. Έχω καταγεγραµµένο όλο το ιστορικό, αλλά θέλω να
σας πω και τις προσπάθειες, γιατί είπατε ότι έχουµε δεµένα
χέρια. Όχι δεν έχουµε δεµένα χέρια. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Κάναµε προσπάθειες συµφιλιωτικές και µε το τοπικό τµήµα
των Τρικάλων και µε τον προϊστάµενο της Επιθεώρησης Θεσσα-
λίας,  ο οποίος πήγε εκεί και άσκησε τεράστιες πιέσεις, κύριε συ-
νάδελφε, στην εργοδοσία. Μάλιστα, πρέπει να σας πω από την
πληροφόρηση που έχω, ότι ο εργοδότης τήρησε και απέναντί
µας µια συµπεριφορά προκλητική. Δεν προσήλθε και έγινε τηλε-
φωνικά η επικοινωνία. Όµως, αυτή η πίεση δεν απέδωσε. Εµείς,
λοιπόν, έχουµε στα χέρια µας τις νόµιµες διαδικασίες και φυσικά
οι εργαζόµενοι έχουν και τη δικαστική προστασία. Και πρέπει να
σας ενηµερώσω, όπως πληροφορήθηκα χθες, ότι η απόφαση
του δικαστηρίου στα ασφαλιστικά µέτρα δικαιώνει τους εργαζό-
µενους σε ό,τι αφορά την πρόθεση της εργοδοσίας να πάει σε
διαλείπουσα εκ περιτροπής απασχόληση. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Αντώ-

νης Σκυλλάκος, ερωτών Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας, να πάρει το λόγο.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Βεβαίως και η αιχµή της πολιτικής

µας στρέφεται απέναντι στην ασυδοσία των µεγάλων επιχειρή-
σεων και όχι των µικροµεσαίων. Αλλά δεν µπορεί να υπάρχει µια
µεσαία επιχείρηση -διότι µε δεκαπέντε εργαζοµένους µπορούµε
να την ονοµάσουµε µεσαία επιχείρηση- που να τσαλαπατά κάθε
ίχνος νοµιµότητας, αλλά και ανθρωπιάς και µάλιστα σε µία µικρή
κοινωνία, να προκαλεί και να µην ενδιαφερόµαστε και εµείς και
να µην ενδιαφέρεται όσο πρέπει µε τα µέσα που έχει και µε τα
µέσα που θα έπρεπε να είχε το Υπουργείο Εργασίας. 

Είτε είσαι µικρός, είτε είσαι µεγάλος, δεν υπάρχουν καλές και
κακές απολύσεις. Τα προβλήµατα είναι πολύ µεγάλα. Και εδώ
πέρα όλο το ιστορικό δείχνει ότι ακολουθήθηκε µια εκβιαστική
πολιτική, µία παράνοµη πολιτική από την πλευρά της επιχείρησης
µε στόχο να αυξήσει τα κέρδη της. Μαύρη εργασία δεν την κα-
τάφερε, εκ περιτροπής εργασία χωρίς τήρηση των νόµων, ενέ-
πλεξε και την Επιθεώρηση. Όχι µόνο δεν ήρθε, αλλά είπε ότι
συµµετείχε στη διαβούλευση ο Επιθεωρητής Εργασίας, ενώ δεν
είχε ιδέα ο άνθρωπος. Και για τη διαβούλευση έπρεπε να την
ακολουθήσει ο εργοδότης.

Το ερώτηµα είναι, τι γίνεται. Δεν γνωρίζω αν βγήκε η απόφαση.
Μακάρι να βγήκε και να είναι υπέρ των εργαζοµένων, οπότε, αν
δεν κάνω λάθος, θα πληρώνονται σε αυτό το διάστηµα. Δεν ξέρω
τις διαδικασίες αν θα πληρώνονται µέχρι να υπάρξει οριστική έκ-
βαση στη δίκη. Ποιο είναι το θέµα; Το θέµα είναι τι µπορείτε να
προσθέσετε εσείς υποστηρίζοντας τους εργαζοµένους. Μηνυτή-
ρια αναφορά θα γίνει προς την πλευρά της επιχείρησης για όλα
αυτά; Γιατί σας ενέπλεξε, γιατί χρησιµοποίησε επιχειρήµατα και
είπε ότι είναι ανακατεµένη και η Επιθεώρηση Εργασίας στη δια-
βούλευση, γιατί απέλυσε τους εργαζοµένους κατά αυτόν τον
τρόπο. Εγώ δεν λέω ότι θα πετύχει η µηνυτήρια αναφορά, αλλά
θα είναι ένα κείµενο το οποίο θα βοηθήσει τους εργαζοµένους
στους δικαστικούς αγώνες. Μπορεί να φέρει αποτέλεσµα. 

Πρέπει να ρίξετε το βάρος σας. Και δεν λέω να παραβιάσετε
το νόµο. Εµείς δεν συµφωνούµε µε τους νόµους. Θα έπρεπε να
είναι στην ευχέρεια του Υπουργείου και της Επιθεώρησης να βά-
ζουν στη θέση τους τέτοιους εργοδότες αµέσως και χωρίς εµ-
πόδια. Αλλά πρέπει να αξιοποιήσετε ό,τι υπάρχει -και ό,τι δεν
υπάρχει λέω εγώ, όποια δυνατότητα δεν υπάρχει- για να βοηθη-
θούν οι εργαζόµενοι και να γίνει παράδειγµα προς αποφυγή στην
πόλη των Τρικάλων αυτή η στάση του εργοδότη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ιωάννης Κουτσούκος έχει το
λόγο για τη δευτερολογία του.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Για να είµαστε αποτελεσµατικοί, δεν θα επα-
ναλάβω, κύριε συνάδελφε, όσα είπα στην πρωτολογία µου για
τις σχέσεις εργαζοµένων και εργοδοτών σε αυτό το επίπεδο των
µικρών επιχειρήσεων. Είναι αλήθεια ότι η επιχείρηση, όπως κα-
ταγράφεται στην ενηµέρωση που έχω εγώ, έχει επιδείξει µία συµ-
περιφορά, η οποία έχει στοιχεία αδιαλλαξίας. Όµως, για να
ασκηθούν τα µέτρα που εσείς αναφέρατε -και ιδιαίτερα η µηνυ-
τήρια αναφορά- πρέπει να έχουµε διαπιστωµένες παραβάσεις
που σύµφωνα µε το νόµο πάντα οδηγούν στην µηνυτήρια ανα-
φορά. 

Εκείνο για το οποίο θέλω να σας διαβεβαιώσω είναι ότι, αν η
επιχείρηση προχώρησε στη διαδικασία των απολύσεων σε µία
µικρή κοινωνία, όπως είναι τα Τρίκαλα, προκειµένου να πάρει στη
συνέχεια εργαζοµένους, γιατί όπως ενηµερώνοµαι και όπως µου
λέτε και εσείς, θα είναι...

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κάθε µέρα στην εφηµερίδα ζητάει
προσωπικό...

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Αν προσλάβει εργαζοµένους, καταστρατη-
γώντας την εργατική νοµοθεσία, εκείνο για το οποίο θέλω να σας
διαβεβαιώσω -και να στείλω ένα µήνυµα- είναι ότι θα µπει στο µι-
κροσκόπιο των ελέγχων από εδώ και πέρα, διότι είναι φανερό ότι
δεν κατέβαλε την προσπάθεια που έπρεπε για να συµφωνήσει
µε τους εργαζοµένους και προχώρησε στο «όπλο» των απολύ-
σεων που έχει στα χέρια της εκ του νόµου, το οποίο επαναλαµ-
βάνω ότι δεν βρήκε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. 

Το πρώτο, λοιπόν, που θέλω να σας πω είναι ότι δεν θα τους
επιτρέψουµε να χρησιµοποιήσουν αυτήν τη διαδικασία ως µέσο
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για να περιθωριοποιήσουν κάποιους και να πάρουν κάποιους άλ-
λους, καταστρατηγώντας την εργατική νοµοθεσία. 

Σε ό,τι αφορά τα όπλα που θα χρησιµοποιήσει το ΣΕΠΕ στην
προκειµένη περίπτωση, αν, δηλαδή, φθάσει στο σηµείο να κάνει
µήνυση, αυτό εξαρτάται από το επίπεδο της παράτασης που θα
διαπιστώσει. 

Όσον αφορά το περιεχόµενο της δικαστικής απόφασης –για
το οποίο νωρίτερα σας ενηµέρωσα ότι βγήκε και είναι θετικό για
τους εργαζοµένους- έχω την αίσθηση ότι αφορούσε την κατα-
χρηστικότητα, από την πλευρά του εργοδότη, της νοµοθετικής
ρύθµισης για τη διαλείπουσα εργασία. Δεν έχω πλήρη γνώση –
και θέλω να είµαι υπεύθυνος όταν µιλάω απ’ αυτό το Βήµα- αν
δίνει τη δυνατότητα µ’ αυτήν την απόφαση να καταβληθούν οι
αποδοχές. 

Νοµίζω ότι είναι ένα σηµαντικό όπλο στα χέρια των εργαζοµέ-
νων, γιατί µε βάση αυτό µπορεί να τεκµηριωθεί και η καταχρη-
στικότητα της απόλυσης, η οποία οδηγεί στην υποχρέωση της
καταβολής των αποδοχών. Σε κάθε περίπτωση, πιστεύω ότι στο
επίπεδο των µικρών επιχειρήσεων -στην επαρχία που ζούµε όλοι
και από την οποία προερχόµαστε- το να χρησιµοποιούνται και να
εξαντλούνται όλα τα νόµιµα µέσα που έχετε εσείς καταγγείλει,
πριν εξαντληθεί η δυνατότητα συνεννόησης και διάλογου στις
µικρές κοινωνίες, είναι µια λαθεµένη επιλογή –επιτρέψτε µου να
το πω- από την πλευρά των επιχειρήσεων που δοκιµάζονται και
έπρεπε να βρίσκουν τον τρόπο. 

Τους έχουµε δώσει τα εργαλεία. Σ’ αυτό µας έχετε κατηγορή-
σει, αλλά είναι µία συνειδητή πολιτική, το να προχωρούµε σε συ-

νεννόηση, ώστε να περάσουµε αυτήν την κρίση -για όσο χρόνο
χρειάζεται- διατηρώντας τις θέσεις εργασίας, µε όσο το δυνατόν
µικρότερες επιπτώσεις στο επίπεδο διαβίωσης και το εισόδηµα
των εργαζοµένων. Αυτή είναι µία γενική παρατήρηση και δεν
αναιρεί αυτό που είπα νωρίτερα όσον αφορά τις ενέργειες που
θα κάνουµε για τη συµµόρφωση της επιχείρησης στην εργατική
νοµοθεσία. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
εξήντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και έξι εκπαιδευτικοί από το
2ο Γυµνάσιο Νέας Φιλαδέλφειας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω επίσης την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµ. 10942/7197 από 7-12-2011
απόφαση του Προέδρου της Βουλής συγκροτήθηκε η προβλε-
πόµενη, από το άρθρο 43Α του Κανονισµού της Βουλής, Ειδική
Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας. 

Η σχετική απόφαση θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµε-
ρινής συνεδρίασης.

(Η προαναφερθείσα απόφαση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και τώρα εισερχόµεθα
στην τέταρτη µε αριθµό 253/5-12-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Ιωάννη Κοραντή προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη φοίτηση µουσουλµάνων
µαθητών σε µειονοτικά σχολεία της Θράκης.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Κοραντής για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
του για δύο λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, όσο περνά ο καιρός διαπιστώνουµε ότι χωρίς

να υπάρχει ουσιαστική αντίδραση από την πολιτεία, αποθρασύ-
νονται κάποιοι άνθρωποι στη Θράκη, οι οποίοι πολύ φοβάµαι ότι
ενεργούν ως πράκτορες της Άγκυρας, προχωρώντας σε ενέρ-
γειες  που προσβάλλουν το Σύνταγµα της χώρας και τις δηµο-
κρατικές και εθνικές ευαισθησίες του κάθε Έλληνα πολίτη. 

Θα σας υπενθυµίσω ότι πέρυσι, µε την έναρξη της νέας σχο-
λικής χρονιάς, ο λεγόµενος «Σύλλογος Τούρκων δασκάλων δυ-
τικής Θράκης» είχε εκδώσει µία ανακοίνωση που δηµοσιεύθηκε
στην τουρκόφωνη εφηµερίδα της περιοχής, µε την οποία αναφε-
ρόταν σε «λιµνάζοντα προβλήµατα στην εκπαίδευση της τουρκι-
κής µειονότητας». Ζητούσε την άµεση σύγκληση του λεγοµένου
«Ανωτάτου Συµβουλίου της τουρκικής µειονότητας της δυτικής
Θράκης», ενώ υπογράµµιζε επί λέξει: «την ανάγκη συνέχειας της
τουρκικής κουλτούρας, διαµόρφωσης γενιάς συνδεδεµένης µε
την ιστορία µας, την κουλτούρα µας και µε τις εθνικές και πνευ-
µατικές µας αξίες και προόδου στην τουρκική γλώσσα». 

Ο ίδιος σύλλογος, σε µια άλλη εκδήλωση σωβινισµού, έγραφε
στην ανακοίνωσή του επί λέξει: «υπάρχει µια σοβαρή ροή παιδιών
της τουρκικής µειονότητας της δυτικής Θράκης προς τα ελληνικά
κρατικά νηπιαγωγεία, δηµοτικά, γυµνάσια και λύκεια. Στο θέµα
της εκπαίδευσης πρέπει να κάνουµε την αυτοκριτική µας. Δεν
θέλουµε να βλέπουµε τα παιδιά µας στα ελληνικά κρατικά σχο-
λεία. Εν όψει αυτής της άσχηµης κατάστασης προτείνουµε την
άµεση σύγκληση του Ανωτάτου Συµβουλίου της τουρκικής µει-
ονότητας της Δυτικής Θράκης, µε µόνο θέµα την εκπαίδευση». 

Αυτές οι απόψεις, όµως, κυρία Υπουργέ, έχουν διαχρονικό χα-
ρακτήρα. Διότι και φέτος σε εµπρηστικά κηρύγµατα που δηµο-
σιεύει ο τοπικός τουρκόφωνος Τύπος, οι ψευδοµουφτήδες
καλούν τους γονείς να µην παίρνουν τα παιδιά τους από τα µει-
ονοτικά σχολεία για να τα πηγαίνουν στα δηµόσια ελληνικά, διότι
–άκουσον, άκουσον!-, όπως λένε, «στέλνοντας τα παιδιά µας να
εκπαιδευτούν στα ελληνικά, πιστεύουµε πως θα µορφωθούν και
θα γίνουν πολιτισµένα. Κάνουµε λάθος, φίλοι. Όλα αυτά είναι άν-
θρωποι που έχουν χαθεί από την αρχή. Έχουν χαθεί και από
εθνική και από θρησκευτική σκοπιά. Ποτέ δεν θα µάθουν για την
τουρκική εθνική και θρησκευτική µας κουλτούρα». Με άλλα
λόγια, κυρία Υπουργέ, αυτοί οι άνθρωποι θεωρούν ότι το µειονο-
τικό σχολείο λειτουργεί ή πρέπει να λειτουργεί για να τουρκο-
ποιεί τα µουσουλµανόπαιδα. Κι όλα αυτά µε την ανοχή, τη
στήριξη βεβαίως και προτροπή του τουρκικού Γενικού Προξε-
νείου της Κοµοτηνής. 

Εγώ όµως σας ερωτώ: Η πολιτεία, την οποία εσείς εκπροσω-
πείτε συγκεκριµένα σήµερα διά του Υπουργείου Παιδείας, τι προ-
τίθεται να κάνει; Προτίθεστε –το Υπουργείο σας εννοώ- να
κόψετε τον οµφάλιο λώρο µεταξύ αυτών των διαφόρων συλλό-
γων δασκάλων κ.λπ., µε το τουρκικό Γενικό Προξενείο Κοµοτη-
νής; Γενικότερα, προτίθεστε να λάβετε και ποια µέτρα, για
προάσπιση του Συντάγµατος και των νόµων της πολιτείας; 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Υφυ-

πουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ. Χρι-
στοφιλοπούλου. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε συνάδελφε, τα στοιχεία που έχω στη διάθεσή µου σχε-
τικά µε την προϊούσα διαχρονικά αύξηση των µαθητών στα δη-
µόσια σχολεία και την αντίστοιχη µείωση των µαθητών στα
µειονοτικά σχολεία, είναι µάλλον ενθαρρυντικά. 

Δεν αµφιβάλλω ότι και οι ανακοινώσεις που αναφέρατε έχουν

γίνει από διάφορους συλλόγους και ότι ενδεχοµένως υπάρχουν
και κάποιες µεµονωµένες προσπάθειες διασύνδεσης µε ξένα
προξενεία ή εν προκειµένω, µε το τουρκικό προξενείο. 

Όλα τούτα µας καλούν σε εγρήγορση, να διασφαλίσουµε το
ότι τα δηµόσια ελληνικά σχολεία είναι ολοένα και πιο ελκυστικά
για όλα τα παιδιά, για όλους τους Έλληνες, χριστιανούς και µου-
σουλµάνους, που είναι κάτοικοι στη Θράκη και αλλού. Εν προ-
κειµένω, στη Θράκη που έχουµε και τα µειονοτικά σχολεία.
Μέληµά µας, λοιπόν, είναι από τη µία να κάνουµε καθετί ώστε
αυτά τα σχολειά να είναι πολύ καλά σχολειά, όσον το δυνατόν
καλύτερα, και από την άλλη βεβαίως να τηρούµε τις συµβατικές
µας υποχρεώσεις για τα µειονοτικά σχολεία. 

Θέλω, λοιπόν, να σας αναφέρω αυτά τα στοιχεία, γιατί τα βρί-
σκω πολύ ενδιαφέροντα. Ζήτησα από τον Περιφερειακό Διευ-
θυντή Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης να µου τα παρέχει.
Πρέπει να πούµε ότι την προηγούµενη εικοσαετία, κατά το σχο-
λικό έτος ’89 –’90 στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση σε δηµόσια
σχολεία είχαµε µόλις τριακόσιους δώδεκα µουσουλµάνους µα-
θητές, ενώ σε δηµόσια σχολεία αντίστοιχα της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης, δηλαδή σε γυµνάσια, στο Νοµό Ροδόπης είχαµε
διακόσιους πενήντα τρεις µαθητές και στο Νοµό Ξάνθης τριακό-
σιους εξήντα πέντε. 

Συνολικά, λοιπόν, για το σχολικό έτος ’89-’90 είχαµε εξακόσια
δεκαοκτώ µουσουλµανόπαιδα, µαθητές πρωτοβάθµιας και δευ-
τεροβάθµιας εκπαίδευσης.

Σήµερα ο αριθµός αυτός έχει δεκαπλασιαστεί. Στη µεν πρω-
τοβάθµια εκπαίδευση φοιτούν τέσσερις χιλιάδες επτακόσιοι
εξήντα τέσσερις µουσουλµάνοι µαθητές, ενώ στη δευτεροβάθ-
µια εκπαίδευση, στα γυµνάσια, έχουµε έξι χιλιάδες πεντακόσιους
πενήντα έξι µουσουλµάνους µαθητές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού) 

Θέλω, λοιπόν, αντίστοιχα να σας δώσω και τα ποσοστά για τα
µειονοτικά σχολεία. Το 1990 λειτουργούσαν διακόσια τριάντα
τρία µειονοτικά σχολεία µε εννέα χιλιάδες εξακόσιους είκοσι
εννέα µουσουλµάνους µαθητές, ενώ σήµερα λειτουργούν µόλις
εκατόν εβδοµήντα τέσσερα µειονοτικά σχολεία µε έξι χιλιάδες
εκατόν σαράντα τρείς µαθητές. Δηλαδή το ποσοστό αύξησης
στην πρωτοβάθµια σε αυτήν την εικοσαετία είναι 214% και το πο-
σοστό αύξησης στη δευτεροβάθµια είναι κοντά στο 61%. Θέλω
να πω ότι παράλληλα έχουµε χίλιους επτακόσιους µαθητές να
φοιτούν στα νηπιαγωγεία, που ξέρετε πόσο σηµαντικό είναι η
φοίτηση στο νηπιαγωγείο και η ελληνική γλώσσα να διδάσκεται
στην προσχολική αγωγή που παίρνει το παιδάκι στο νηπιαγωγείο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού) 

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, οι απόφοιτοι των µειονοτικών σχολείων έχουν πολύ λι-

γότερες δυνατότητες, γιατί εκτός των άλλων εκτίθενται σε πε-
ρισσότερες γλώσσες, το ξέρετε και είναι καλό για τα παιδιά -και
το βλέπουν και οι γονείς πια- ότι όταν πηγαίνουν στα δηµόσια
σχολειά πετυχαίνουν περισσότερο τους εκπαιδευτικούς τους
στόχους, γίνονται ολοκληρωµένοι πολίτες και ανεβαίνουν τις
βαθµίδες της εκπαίδευσης. 

Θα πω περισσότερα, κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο συνά-

δελφος, κ. Ιωάννης Κοραντής, να λάβει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ, κυρία Υπουργέ, σας άκουσα µε πάρα πολύ µεγάλη

προσοχή, αλλά θα ήθελα να σηµειώσω κάποια πράγµατα. 
Η παραεκπαιδευτική δοµή ζει και βασιλεύει στη Θράκη. Σε διά-

φορα χωριά στη Ξάνθη και στην Κοµοτηνή, όπως στο χωριό Λύ-
κειο, παραδείγµατος χάριν, λειτουργούν παράνοµοι παιδικοί
σταθµοί που ίδρυσε η Τουρκία, όπου απασχολούνται –υποτίθεται
εθελοντικά- δάσκαλοι. Άραγε, πόσα ελληνικά, κυρία Υπουργέ,
µαθαίνουν αυτά παιδιά σε αυτά τα νηπιαγωγεία; Και το κυριό-
τερο, µε πιο χαρτί πάνε µετά να γραφτούν στα δηµοτικά σχολεία; 

Γνωρίζετε ότι τα ίδια συµβαίνουν και στο Νοµό Έβρου; Γνωρί-
ζετε ότι σε χωριά του νοµού αυτού γυναίκες νηπιαγωγοί πληρω-
µένες από το Γενικό Τουρκικό Προξενείο Κοµοτηνής µαζεύουν
παιδιά Ελλήνων µουσουλµάνων αλλά και Ροµά –επαναλαµβάνω
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Ροµά- και τα µετατρέπουν σε τουρκόπουλα, κυριολεκτικά από τα
γεννοφάσκια τους.

Γίνεται δεκτή, κυρία Υπουργέ, η παραεκπαιδευτική δοµή αυτή
από το κράτος; Για το «µαύρο» χρήµα που διακινείται στο όνοµα
του εθελοντισµού τι έχετε να πείτε;

Να σας υπενθύµισω, όταν το Υπουργείο Παιδείας ανήγγειλε
τις συγχωνεύσεις σχολείων, για διάφορους κατά περίπτωση λό-
γους υπήρξαν πελώριες αντιδράσεις σε όλη την Ελλάδα. Αντι-
δράσεις εντονότατες, αλλά παρ’ όλα αυτά το Υπουργείο σας
κράτησε σκληρή γραµµή. Τότε, όµως, µε πιο σκεπτικό πετάχτηκε
στα σκουπίδια η πρόταση των τοπικών ιθυνόντων για πενήντα
τέσσερις συγχωνεύσεις-καταργήσεις µειονοτικών σχολείων,
ώστε να καταλήξουµε µετά βίας σε µια δεκάδα; Ποιος αποφά-
σισε, κυρία Υπουργέ, την ερήµωση της θρακικής υπαίθρου από
δηµόσια σχολεία και την ίδια στιγµή άφησε άθικτα τα µειονοτικά;

Από αυτό εδώ το Βήµα τώρα θα σας κάνω και µια καταγγελία.
Το κίνηµα του ιµάµη Φετουλάχ Γκιουλέν, τον οποίον είµαι βέ-
βαιος ότι γνωρίζετε, έχει ανοίξει δύο τουλάχιστον σχολεία στα
Ποµακοχώρια και βαδίζει για τη δηµιουργία και άλλων. Αυτά λει-
τουργούν υπό το κάλυµµα, την «βιτρίνα», -αν θέλετε- του φρον-
τιστηρίου ξένων γλωσσών, ενώ στην πράξη είναι κέντρα
προώθησης του παντουρκισµού. Είναι γνωστό ότι το κίνηµα
Γκιουλέν κηρύσσει την πίστη στις ηθικές αρχές του Ισλάµ και την
αφοσίωση στην τουρκική ταυτότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Γνωρίζετε δε, ότι θυµίζει περισσότερο πολυεθνικό όµιλο επι-
χειρήσεων, διότι διαθέτει πανεπιστήµια, σχολεία, εκδοτικό οίκο,
µέσα µαζικής επικοινωνίας κ.ο.κ. και διακινεί είκοσι οκτώ δισεκα-
τοµµύρια δολάρια σε κεφάλαια. 

Θα ερευνήσετε αυτές τις καταγγελίες που σας κάνω; Θα θε-
λήσετε να ενηµερώσετε τη Βουλή για το αποτέλεσµα τους; 

Το Υπουργείο σας έθεσε ως στόχο τη δηµιουργία µεγαλύτε-
ρων µειονοτικών σχολείων, τουλάχιστον τετραθέσιων ή και εξα-
θέσιων, αντί να ενισχύσει τα κρατικά σχολεία. 

Δεν νοµίζω ότι ο περιορισµένος χρόνος αυτής της ερώτησης,
κυρία Υπουργέ, προσφέρεται για ανάπτυξη του πελώριου ζητή-
µατος της µειονοτικής εκπαίδευσης στη Θράκη.  Εγώ απλά θα
σας διαβάσω µια φράση από µια έκθεση ενός πολύ έγκριτου εκ-
παιδευτικού, του Νικολάου Κόκκα. 

«Τα δίγλωσσα µειονοτικά σχολεία καταδικάζουν στην ηµιµά-
θεια, κλείνουν τους γνωστικούς ορίζοντες των παιδιών, διχοτο-
µούν τη συνείδησή τους. Προσθέτουν φανατισµό, αφαιρούν
γνώσεις, πολλαπλασιάζουν τη σύγχυση, διαιρούν ανάµεσα σε
εµάς και τους άλλους. Προσθέτουν κεµαλική ιδεολογική, αφαι-
ρούν κριτική σκέψη, πολλαπλασιάζουν την άγνοια, διαιρούν και
διχάζουν τους πολίτες της Ελλάδας.»

Εγώ, κυρία Υπουργέ, θα προσέθετα και κάτι ακόµη. Μου έκανε
κατάπληξη διαβάζοντας την εφηµερίδα «ΤΟ ΠΑΡΟΝ» µια στοι-
χειοθετηµένη καταγγελία, ότι ένας έγκριτος επιχειρηµατίας προ-
σφέρθηκε να κάνει µια δωρεά και να χρηµατοδοτήσει τη συντή-
ρηση της λειτουργίας της Βιβλιοθήκης Μύκης στην Ξάνθη.

Η δωρεά αυτή αποκρούστηκε από την αρµόδια Υπηρεσία του
Υπουργείου σας µε το επιχείρηµα ότι το Υπουργείο Παιδείας είχε
προχωρήσει από τις 3-6-2011 σε καταγγελία της σύµβασης που
είχε συνάψει µε την Εταιρεία Ίδρυσης Παιδικών και Εφηβικών Βι-
βλιοθηκών για την ίδρυση του ως άνω οργανισµού που ήταν αρ-
µόδια –υποτίθεται- για να δεχθεί αυτήν τη δωρεά. 

Με άλλα λόγια, βρέθηκε ένας Έλλην επιχειρηµατίας θέλοντας
να δώσει χρήµατα για µια δηµόσια ελληνόφωνη βιβλιοθήκη και
το Υπουργείο για τυπικούς λόγους την απέκρουσε. Το βρίσκετε
σωστό; Αυτό είναι δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΤΟ ΠΑΡΟΝ», το
οποίο και θα καταθέσω στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κοραντής καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα προσθέσω κάτι τελευταίο, κυρία Υπουργέ. Ο τότε αλλά και
σήµερα Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Πάγκαλος απαντών-
τας σε αυτήν εδώ την Αίθουσα σε µια επίκαιρη ερώτηση του
Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη αντιλαµβανόµενος το µέ-

γεθος των προβληµάτων, συµπεριλαµβανοµένης της µειονοτικής
εκπαίδευσης στη Θράκη, πριν από µερικούς µήνες είχε πει ότι
θα φρόντιζε να έρθει σε επαφή µε το συνάδελφο Υπουργό Εξω-
τερικών και τη συνάδελφο Υπουργό Παιδείας –ασφαλώς το γνω-
ρίζετε- και ότι είναι ίσως ανάγκη να συγκληθεί µια άτυπη
συνάντηση των κοµµάτων –ίσως να έλθουν και στην κοινοβου-
λευτική επιτροπή- όπου θα συζητήσουµε ειδικά για την κατά-
σταση στη Θράκη για τις εξελίξεις που προδιαγράφονται για τα
προβλήµατα που υπάρχουν. 

Θα ήθελα να σας ρωτήσω, κυρία Υπουργέ, αν γνωρίζετε κατά
πόσο υπήρξε κάποια συνέχεια σε αυτή την πρόταση, σκέψη,
πρωτοβουλία του κ. Πάγκαλου που διατυπώθηκε σε αυτή εδώ
την Αίθουσα και τι πρόκειται να γίνει εν προκειµένω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Χριστοφιλοπού-
λου έχει το λόγο για να δευτερολογήσει. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Κοραντή, τα
στοιχεία που παραθέσατε είναι µια επιβεβαίωση των όσων σας
είπα, ακριβώς γιατί δόθηκε µεγάλη έµφαση στα δηµόσια σχολεία
στη Θράκη. Ακριβώς γι’ αυτό το λόγο –το κατανοείτε- και γιατί
είναι δραµατικά φθίνων ο πληθυσµός των µειονοτικών σχολείων,
υπάρχουν διάφορες προσπάθειες από διάφορα κέντρα. 

Είναι κάτι που το αναγνωρίζω και είµαι σίγουρη ότι και εσείς
αναγνωρίζετε την εµµονή µας, παρά ταύτα, να υπάρχουν µε
βάση τη Συνθήκη της Λωζάνης και µειονοτικά σχολεία στη
Θράκη. Θα σας στείλω και στοιχεία –γιατί, δυστυχώς, δεν έχω
µαζί µου τους ακριβείς αριθµούς, είµαι όµως σε θέση να σας δια-
βεβαιώσω δυο πράγµατα: 

Πρώτον, προβήκαµε και σε συγχωνεύσεις των δηµόσιων σχο-
λείων µε στόχο την εκπαιδευτική τους αρτιότητα, δηλαδή, να
έχουµε λιγότερα µονοθέσια, λιγότερα ολιγοθέσια στα ελληνικά
δηµόσια σχολεία, ώστε να έχουµε πιο άρτια σχολεία και, δεύτε-
ρον, αντιστοίχως πράξαµε και στα µειονοτικά σχολεία.

Εποµένως, ναι, έγιναν συγχωνεύσεις, πρέπει όµως να σας πω
ότι σε περιπτώσεις όπου δεν κατέστη δυνατόν για διαφορετικούς
λόγους κάθε φορά, όπως κτήρια, υποδοµές ή πολύ µεγάλα προ-
βλήµατα τοπικισµών –και αυτό αφορά όλη τη χώρα, έτσι έγινε
και στη Θράκη- µπορούµε να πάµε σε δεύτερο γύρο. Άρα, αυτό
το κρατώ. 

Σε ό,τι αφορά την καταγγελία σας για τους παιδικούς σταθ-
µούς, προφανώς πρέπει να το δούµε και να το δούµε και µε τους
αντίστοιχους δήµους. Σας θυµίζω ότι είναι αρµοδιότητα των
δήµων και οι άδειες λειτουργίας είναι από το Υπουργείο Υγείας.
Άρα, υπάρχει µια –αν θέλετε- λίγο πονηρή κατάσταση, διότι εδώ
δεν επιλαµβάνεται το Υπουργείο και για να γραφτεί ένα παιδί στο
νηπιαγωγείο δεν χρειάζεται τίποτα απολύτως. Ένας Έλλην πο-
λίτης ή ένας µόνιµος κάτοικος Ελλάδος πάει και γράφεται στο
δηµόσιο νηπιαγωγείο. 

Το χαρτί που χρειάζεται για να πας στο δηµοτικό είναι αυτό
του ελληνικού νηπιαγωγείου. Γι’ αυτό σας έδωσα και τον αριθµό
των χιλίων επτακοσίων µουσουλµανοπαίδων που υπάρχει αυτήν
τη στιγµή και έχουµε τη χαρά να φοιτούν στα νηπιαγωγεία µας,
γιατί αυτά τα παιδιά µε αυτό το χαρτί γίνονται δεκτά. Οποιοδή-
ποτε άλλο χαρτί είναι παράνοµο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Μα, εγώ δεν µίλησα για δηµόσια νη-
πιαγωγεία, κυρία Υπουργέ. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θα σας πω ότι ένα
παιδί που πάει σε ένα ιδιωτικό νηπιαγωγείο, µπορεί και αυτό να
γραφτεί. Είπατε για παράνοµους παιδικούς σταθµούς. Σηµείωσα
τι είπατε και έτσι όπως το είπατε. Εγώ παρόλα αυτά µαζί µε το
συνάδελφο του Υπουργείου Υγείας θα το διερευνήσω. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ωραία. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Όλες οι καταγγελίες
σας και για τη λειτουργία φροντιστηρίων, που υποκρύπτουν άλλα
πράγµατα, µας βάζουν σε ακόµη περισσότερη εγρήγορση. Τα
φροντιστήρια ξένων γλωσσών θα πρέπει να είναι αυτό που λένε
και τίποτα παραπάνω.

Σε ό,τι αφορά τη βιβλιοθήκη πρέπει να σας πω –εάν το ήξερα
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θα είχα φέρει και τα στοιχεία, να σας τα καταθέσω εδώ, µπορώ
όµως και µε γραπτή ερώτηση ευχαρίστως να σας τα καταθέσω
ή να σας τα στείλω- ότι το πρόβληµα είναι καθαρά τυπικό και νο-
µικό και θα το υπερβούµε. Σε καµµία περίπτωση δεν θέλουµε να
µην υπάρχει µια χορηγία, προς Θεού άλλωστε, για να λειτουρ-
γήσει µια βιβλιοθήκη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού) 

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και εγώ την ανοχή σας για λίγο
ακόµη χρόνο.

Θα ήθελα να πω ότι ο Αντιπρόεδρος, κ. Πάγκαλος, µαζί µε την
κ. Διαµαντοπούλου έχουν κάνει και γενικότερα έχουν γίνει πολ-
λές συσκέψεις σε διαφορετικά επίπεδα µεταξύ Υπουργείου Παι-
δείας, Υπουργείου Εξωτερικών γιατί υπάρχουν, όπως είπατε και
εσείς, πολλές πτυχές στο ζήτηµα των µειονοτικών σχολείων και
είµαστε πάνω από το πρόβληµα.

Νοµίζω, όµως, ότι µε πολλή προσοχή και φροντίδα µπορούµε
να προχωρήσουµε και σε µία διακοµµατική συνεννόηση. Θα το
µεταφέρω αυτό και στην κ. Διαµαντοπούλου ούτως ώστε να το
δούµε.

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, να πω µία ακόµα λέξη
κλείνοντας. Η Θράκη είναι µέρος της βόρειας Ελλάδας και κάνει
πιο κρύο εκεί.  Σήµερα είδαν το φως τη δηµοσιότητας, κύριε
Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, κάποιες καταγγελίες και ανησυχίες
ότι πράγµατι ορισµένες σχολικές επιτροπές δεν έχουν κατορθώ-
σει ακόµα να προµηθεύουν πετρέλαιο και αυτό µας ανησυχεί
πάρα πολύ.

Θέλω από αυτό το Βήµα, κύριε Πρόεδρε, όχι να πετάξω το
µπαλάκι, όπως είθισται, στην τοπική αυτοδιοίκηση, γιατί αυτή
είναι αρµόδια. Θέλω, όµως, να πω, ότι από το καλοκαίρι τα αρ-
µόδια Υπουργεία Εσωτερικών και Οικονοµικών ήδη είχαν επιλη-
φθεί του να υπάρξει µια µικρή αύξηση του κονδυλίου για το
πετρέλαιο θέρµανσης στα σχολεία από την προηγούµενη χρονιά,
ακριβώς γιατί την προηγούµενη χρονιά έφτασε-δεν έφτασε το
ποσό, ήταν οριακά τα λειτουργικά έξοδα των σχολικών επιτρο-
πών. 

Άρα, λοιπόν, πρέπει να διαβεβαιώσω ότι ήδη τα χρήµατα µέσω
του αρµοδίου Υπουργείου Εσωτερικών έχουν φτάσει στους δή-
µους. Ξέρω ότι πολλοί καινούριοι καλλικρατικοί δήµοι έχουν ξε-
περάσει µε επιτυχία τις δυσκολίες και τα προβλήµατα που έχουν
για να συγκροτήσουν τις επιτροπές και να λειτουργήσουν τις δια-
δικασίες. Είµαι σίγουρη ότι και άλλοι δήµοι θα το κάνουν.

Θέλω να διαβεβαιώσω, επειδή είµαι σε συνεχή επαφή –παρ’
ότι µη αρµόδιο Υπουργείο, ενδιαφερόµαστε, κατανοείτε, για τα
σχολεία- µε τον κ. Κουκουλόπουλο ο οποίος κάνει καθετί το δυ-
νατό να στηρίξει, να βοηθήσει και να συνδράµει τους δήµους για
να ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία και να µη µείνει κανένα σχο-
λείο χωρίς πετρέλαιο, εφόσον τα χρήµατα έχουν πάει έγκαιρα
στους δήµους.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 255/5-12-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ανάγκη επαναλειτουρ-
γίας του Κολυµβητηρίου του Εθνικού Κέντρου Ηρακλείου Κρή-
της.

Στην ερώτηση του κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκης, για να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται για ένα
πάρα πολύ σοβαρό θέµα που αφορά όλες τις περιοχές της
χώρας. Στην περιοχή, όµως, της ανατολικής Κρήτης και στους
δύο νοµούς Ηρακλείου και Λασιθίου είναι οξύτερο για λόγους
που θα καταλάβετε.

Ο ένας είναι ότι δεν υπάρχει άλλο εθνικό κολυµβητήριο στην
ανατολική Κρήτη που να διαθέτει πισίνα ολυµπιακών προδιαγρα-
φών και αυτό έχει διακόψει –το ένα και µοναδικό στους δύο νο-
µούς, επαναλαµβάνω- τη λειτουργία του λόγω των χρεών στη
ΔΕΗ και στο Δήµο Ηρακλείου για το νερό. Αιτία είναι οι περικο-

πές κατά 50% και πλέον της ήδη καρατοµηµένης επιχορήγησης
των αθλητικών κέντρων για το 2011. 

Ο τέταρτος σε πληθυσµό δήµος της χώρας δεν διαθέτει αυτή
τη στιγµή πισίνα για προπονήσεις, αλλά ούτε και για εκµάθηση.
Ο κίνδυνος µάλιστα να ακολουθήσουν την ίδια πορεία και οι
άλλες εγκαταστάσεις του εθνικού αθλητικού κέντρου Ηρακλείου,
που είναι το κλειστό γυµναστήριο και το στάδιο της ελευθερίας,
είναι ορατός.

Στις συγκεκριµένες εγκαταστάσεις αθλούνται ηµερησίως χίλιοι
πεντακόσιοι αθλητές και µέλη οκτώ συλλόγων, άτοµα µε ειδικές
ανάγκες, σώµατα ασφαλείας, µαθητές αθλητικού σχολείου, το
κοινό, αλλά και σχολές ναυαγοσωστών και διεξάγονται παγκρή-
τια πρωταθλήµατα κολύµβησης και συγχρονισµένης κολύµβη-
σης, αγώνες πόλο της Α2 και άλλων κατηγοριών και σχολικά
πρωταθλήµατα.

Να σηµειωθεί ότι είναι το πρώτο ΕΑΚ στην Ελλάδα που τα σω-
µατεία που χρησιµοποιούν τις εγκαταστάσεις του αναγκάστηκαν
να συµµετέχουν οικονοµικά στις δαπάνες λειτουργίας και ίσως
το πρώτο που έχει κλείσει ολοκληρωτικά. Δεν λειτουργεί καθό-
λου. Μπορώ να σας πω ότι, αν πάτε, όπως πήγα και εγώ, θα δείτε
µία ερηµιά, θα δείτε µόνο δυο εργαζόµενους εκεί να τριγυρνούν
και µια απαράδεκτη κατάσταση ερήµωσης.

Επειδή, λοιπόν, χρησιµοποιούν τις εγκαταστάσεις του ΕΑΚΗ
πολλοί και όλοι δηλώνουν αδυναµία περαιτέρω οικονοµικής επι-
βάρυνσης, επειδή οι κατευθύνσεις του µνηµονίου προβλέπουν
ρητά τη συρρίκνωση των κοινωνικών δαπανών, µε αρνητικές συ-
νέπειες για τον ερασιτεχνικό και το µαζικό αθλητισµό και επειδή
η πολιτική που εφαρµόζει η Κυβέρνησή σας, αφ’ ενός µεν οδηγεί
στην εκποίηση δηµόσιων αθλητικών χώρων και ευνοεί την εκχώ-
ρηση αρµοδιοτήτων παράλληλα σε ιδιωτικά συµφέροντα, και αφ’
ετέρου εµείς ρωτούµε, κύριε Υπουργέ, αν θα προχωρήσει το
Υπουργείο σας στη χορήγηση του υπολοίπου ποσού του εγκε-
κριµένου προϋπολογισµού για το 2011 στο ΕΑΚΗ, ώστε να κα-
λύψει τις οικονοµικές του υποχρεώσεις και να ανοίξει ξανά τις
πύλες του κολυµβητηρίου στους αθλούµενους της περιοχής.

Το δεύτερο που ρωτούµε, στα πλαίσια αυτής της προσπάθειας
που λέµε, είναι αν θα προχωρήσετε στη µελέτη και εφαρµογή
προγράµµατος εναλλακτικής µορφής ενέργειας για τη θέρµανση
των εγκαταστάσεων και την προµήθεια ισοθερµικού καλύµµατος,
προκειµένου για τη µείωση κατά 50% της ενεργειακής κατανά-
λωσης, καθώς και για την οικονοµική ενίσχυση από τον ΟΠΑΠ,
αν επιτέλους από εκεί θα δώσετε κάποια χρήµατα.

Το ερώτηµα τελικά θα µπορούσε, βέβαια, να είναι και ένα: Θα
λειτουργήσει, θα ξανανοίξει, θα πάψει η ερήµωση, θα ξαναγίνει
µια αθλητική κυψέλη εκεί στο Ηράκλειο; Θα σας πω ότι έχετε
λάβει σωρεία ερωτήσεων από Βουλευτές -και κυβερνητικούς- και
οι απαντήσεις που περιµένουµε σήµερα θέλουµε να είναι διαφο-
ρετικές από αυτές που έχετε δώσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, κ. Γεώργιος Νικητιάδης, έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως ξέρετε, στο εθνικό Κοινοβούλιο ψη-
φίστηκε ένα µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, µε βάση το οποίο όλοι
οι φορείς του δηµοσίου, όλα τα Υπουργεία έπρεπε να προσαρ-
µοστούν στις δηµοσιονοµικές ανάγκες που επέτασσε το πρό-
γραµµα, έτσι ώστε να καταφέρουµε να πετύχουµε τον εθνικό
στόχο, δηλαδή, να σωθεί η χώρα από τη χρεοκοπία.

Εκ των πραγµάτων, αυτή η δηµοσιονοµική στενότητα έφερε
µία οικονοµική δυσχέρεια και στο χώρο του αθλητισµού όπου εί-
χαµε σηµαντικές περικοπές και κατ’ επέκταση και στο χώρο των
εποπτευοµένων φορέων. Παρά ταύτα, όµως, στο Ηράκλειο δεν
έγιναν τόσο µεγάλες περικοπές. Προφανώς, δεν έχετε υπ’ όψιν
σας ακριβώς τους αριθµούς.

Θα σας τους πω. Το Εθνικό Αθλητικό Κέντρο Ηρακλείου έχει
πάρει µέχρι σήµερα το 80% του προϋπολογισµού, δηλαδή,
676.000 ευρώ. Ξέρετε, το τελευταίο διάστηµα αποκτούµε την
τάση όσο λιγοστεύουν τα χρήµατα τόσο να µην αντιλαµβανόµα-
στε και το µέγεθος των µεγάλων αριθµών. Μιλάµε για 676.000
ευρώ, το 80% του προϋπολογισµού έχει πάρει µέχρι σήµερα το
Εθνικό Αθλητικό Κέντρο Ηρακλείου. Τόσο έπαιρνε κάθε χρόνο,
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το 80%. Δεν έπαιρνε παραπάνω.
Παραλλήλως, επειδή εµείς δεν µένουµε εκεί, τις επόµενες ηµέ-

ρες θα εκταµιευθεί ακόµα µία δόση 70.000 ευρώ, δηλαδή, ξεπερ-
νάµε το 80%, που κάθε χρόνο αυτό ήταν το ποσό που ελάµβανε,
ανάλογα µε τον προϋπολογισµό.

Πρέπει να σας πω ότι δεν ήταν µια εύκολη υπόθεση η διασφά-
λιση των χρηµάτων και γι’ αυτή τη δόση, αλλά και για την προ-
οπτική που έχουµε βάλει να πάρει ακόµα περισσότερα χρήµατα
και όχι µόνο το Εθνικό Αθλητικό Κέντρο Ηρακλείου. Γίνεται µια
µεγάλη προσπάθεια. Κατεβλήθησαν προσπάθειες για να πεί-
σουµε ότι απαιτούνται αυτά τα χρήµατα. Καταφέραµε να δια-
σφαλίσουµε αυτά τα χρήµατα και έτσι το Εθνικό Αθλητικό Κέντρο
Ηρακλείου θα πάρει ακόµα περισσότερα από ό,τι κάθε χρόνο
έπαιρνε.

Ξέρετε, κύριε συνάδελφε, κάποια στιγµή –καλές είναι οι θεω-
ρίες «να ανοίξουµε, να κάνουµε να δείξουµε»- πρέπει και εσείς
και εµείς και όλοι µας –γιατί µας αφορά όλους αυτή η πατρίδα,
αυτός ο τόπος, αυτός ο αθλητισµός, αυτά τα παιδιά- να δούµε
πώς θα σταµατήσει επιτέλους κάθε χώρος να ζητά από τον
εθνικό κορµό «φέρε χρήµατα, φέρε χρήµατα». Μέχρι πότε θα
πρέπει να είναι αιµοδότης το εθνικό κέντρο για το κάθε περιφε-
ρειακό στάδιο; Μέχρι πότε θα αδρανούµε και δεν θα φροντί-
ζουµε και εµείς οι Βουλευτές να αναζητούµε τρόπους, εκµεταλ-
λευόµενοι ή επιστρατεύοντας τη δηµιουργικότητά µας, τη φαν-
τασία µας, να παραχθεί χρήµα; 

Θα µπορούσα να ρωτήσω πόσες εκδηλώσεις που παρήγαγαν
χρήµα έγιναν µέσα σε αυτό το πολύτιµο στάδιο; Δεν θα σας ανα-
φέρω το ΟΑΚΑ. Μπορώ να σας αναφέρω και πολλά άλλα παρα-
δείγµατα. 

Κάποια στιγµή, όµως, θα πρέπει όλοι µαζί να το καταλάβουµε
αυτό, γιατί λέω ξανά ότι δεν είναι ζήτηµα να έχουµε µία κυβέρ-
νηση και να λέµε «φέρε χρήµα», έχουµε αύριο µια άλλη κυβέρ-
νηση και λέµε ξανά «φέρε χρήµα» και καθόµαστε στην αντιπο-
λίτευση. Και αύριο µπορεί να είµαι εγώ στην αντιπολίτευση και
να κάνω ακριβώς το ίδιο πράγµα που κάνετε εσείς σήµερα αντι-
πολιτευόµενος και να λέω «τι κάνετε; Και γιατί δεν δώσατε χρή-
µατα; Και πού είναι ο προϋπολογισµός;». 

Σηµασία έχει κάποια στιγµή να καταλάβουµε ότι πρέπει να
βρούµε τρόπο να µην είναι ο κεντρικός κορµός ο αιµοδότης των
περιφερειακών σταδίων και των περιφερειακών εκδηλώσεων,
αλλά να ενεργοποιηθούµε εµείς οι ίδιοι. 

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου για τα ζητήµατα που βά-
λατε σε σχέση µε την εξοικονόµηση ενέργειας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής
του ΣΥΡΙΖΑ κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης έχει το λόγο για να αναπτύξει
την ερώτησή του. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι η απάν-
τηση του κυρίου Υπουργού στην ερώτηση είναι µια προσπάθεια
να µας πείσει ότι δεν καταλαβαίνει το πρόβληµα. Αυτήν τη στιγµή
δεν λειτουργεί το κολυµβητήριο. Το καταλαβαίνετε; Δηλαδή όλα
αυτά τα σωµατεία που σας ανέφερα και όλα αυτά τα παιδιά που
σας είπα και η οµάδα της συγχρονισµένης κολύµβησης που σας
έφερε τις διακρίσεις κ.λπ. δεν υπάρχουν. Πηγαίνουν σε ένα ιδιω-
τικό κολυµβητήριο νηπιαγωγείου και κάνουν ό,τι µπορούν να κά-
νουν, για να έρθουν σε µια επαφή µε το νερό. 

Το Ηράκλειο είναι µια πόλη που έχει στρέψει την πλάτη της
στη θάλασσα. Και εσείς είστε µια Κυβέρνηση που έχετε στρέψει
την πλάτη σας στο µαζικό αθλητισµό. Και το λέω αυτό από αυτό
τουλάχιστον που µου είπατε, κύριε Υπουργέ και αν δεν προχω-
ρήσετε σε κάτι συγκεκριµένο. Δεν µπορείτε να τα ρίχνετε όλα
στο «δεν µπορεί να πληρώνει το κεντρικό κράτος». Ποιος θα πλη-
ρώσει δηλαδή; Άρα, δεν θέλετε µαζικό αθλητισµό. Θα σας πω
ότι ούτε τις προτάσεις που σας έχουµε κάνει έχετε λάβει σοβαρά
υπ’ όψιν. 

Στα πλαίσια αυτής της µνηµονιακής πολιτικής µάς κάνετε ένα
µάθηµα. Θέλω να σας πω ότι δεν έχουµε ανάγκη από µαθήµατα.
Αυτά που µας λέτε εµείς τα βλέπουµε καθηµερινά στην κοινωνία.
Δεν έχουν σηµασία τα ωραία λόγια µε τα οποία τα περιγράφετε.
Σηµασία έχει το µαύρο χρώµα που βλέπουµε στην κοινωνία
εκείνη που δεν χαµογελά πια. Άρα, µην µας λέτε για τη µνηµο-
νιακή πολιτική και ότι «δεν έχουµε». Εγώ σας είπα ότι πρέπει να

βρείτε µια συγκεκριµένη λύση. 
Παρατηρώντας, λοιπόν, κανείς τους προϋπολογισµούς για τις

µεταβιβαστικές δαπάνες της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού,
διαπιστώνει ότι κάθε χρόνο τα ποσοστά του «κουρέµατος» στον
αθλητισµό αυξάνονται µε ζηλευτούς ρυθµούς. Υπάρχουν περι-
κοπές της τάξεως του 50%. Με τα χρήµατα αυτά –τα κοµµένα
δηλαδή- καλούνται να λειτουργήσουν όλα τα αθλητικά κέντρα
που ανήκουν στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού και γενικότερα
ο ερασιτεχνικός αθλητισµός, µε αποτέλεσµα οι εγκαταστάσεις
από τη Θεσσαλονίκη µέχρι την Κρήτη να µην συντηρούνται και
να υπολειτουργούν. 

Όµως, το είπε ξεκάθαρα ο Γενικός Γραµµατέας σε µία πρό-
σφατη συνέντευξη και θα σας διαβάσω τα λόγια του: «Το µέλλον
των αθλητικών εγκαταστάσεων, εάν διατηρηθεί αυτή η κατά-
σταση, δεν είναι αβέβαιο, είναι σίγουρο ότι θα οδηγηθούν σε µα-
ρασµό ενδεχοµένως ή στο κλείσιµο». Έχει επιβεβαιωθεί ο
Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου σας. 

Τα αποτελέσµατα, λοιπόν, αυτής της πολιτικής εµείς τα βλέ-
πουµε και τα βιώνουµε σήµερα στο Ηράκλειο, κύριε Υπουργέ.
Δεν δώσατε καµµία απάντηση, καµµία εξήγηση που να είναι
επαρκής. Μόνο για το µνηµόνιο µάς είπατε. Το µνηµόνιο, λοιπόν,
αν το δεχθούµε, χαθήκαµε. Και εσείς πρέπει να δώσετε απαντή-
σεις. Ειδάλλως, να µας πείτε να µην κάνουµε ερωτήσεις, να στα-
µατήσουµε, να µας πείτε «αυτή είναι η κατάσταση, δεν µπορούµε
να κάνουµε τίποτα». 

Δυστυχώς, το Κολυµβητήριο του Ηρακλείου το ακολουθούν
και άλλες αθλητικές εγκαταστάσεις στη Θεσσαλονίκη, στα Γιάν-
νενα, στη Ρόδο και αλλού, αφού δεν µπορούν να αντέξουν στα
έξοδα λειτουργίας. Αυτό που λέτε εσείς είναι το απόλυτο αδιέ-
ξοδο. 

Με τον ΟΠΑΠ, λοιπόν, σας ρωτώ τι γίνεται. Από εκεί έχουµε
χρήµατα που τα δίνει ο ελληνικός λαός µέσα από τον τζόγο κα-
θαρά. Πώς τα διαχειρίζεστε; Εγώ θα σας δώσω ένα έγγραφο που
εσείς µας έχετε δώσει και θα ήθελα να µου πείτε από εκεί αν
υπάρχει λογική. 

Το 2010 από το συγκεκριµένο προϋπολογισµό για το Κολυµ-
βητήριο του Ηρακλείου χορηγήθηκαν 50.000 ευρώ λιγότερα και
το 2011, το υπόλοιπο από τον προϋπολογισµό που δεν έχει κα-
ταβληθεί, ανέρχεται, κύριε Υπουργέ –και διαψεύστε µε, αν κάνω
λάθος- σε 238.500 ευρώ. Εσείς µιλάτε για 70.000 ευρώ που θα
δοθούν και έχετε δώσει αυτήν την απάντηση και σε άλλους συ-
ναδέλφους και σε συµπολιτευόµενους. 

Οι υποχρεώσεις του ΕΑΚΗ είναι περίπου 305.000 ευρώ το
χρόνο και, συγκεκριµένα, για θέρµανση είναι 85.000 ευρώ, για
φωτισµό 41.500 ευρώ, για ύδρευση 75.500 ευρώ, για ΟΤΕ 7.000
ευρώ, για ασφαλιστικά ταµεία 46.500 ευρώ και για λοιπά διά-
φορα 48.200 ευρώ. Τα ποσά είναι στρογγυλοποιηµένα και είναι
και προς τα κάτω. Τα 60.000 ή τα 70.000 ευρώ που λέτε εδώ και
αρκετό καιρό ότι εκταµιεύονται, δεν έχουν εκταµιευτεί και το
πρόβληµα είναι ότι αν έρχονταν τουλάχιστον αυτά, κάτι θα µπο-
ρούσε να γίνει έστω ενδιάµεσα. Οι εγκαταστάσεις λειτουργού-
σαν επτά ηµέρες την εβδοµάδα σε επτά βάρδιες και αυτή τη
λειτουργία την υποστήριζαν δεκατέσσερις εργαζόµενοι, όταν το
1988 οι εργαζόµενοι ήταν τριάντα οκτώ. 

Επίσης, σας λέω, κύριε Υπουργέ, ότι πέρα από την ετήσια επι-
χορήγηση, το ΕΑΚΗ έχει ζητήσει τη συνδροµή του Υπουργείου
σας σε µία σειρά ζητηµάτων που θα µπορούσαν να έχουν λυθεί,
γιατί ζητούσε προµήθεια και εγκατάσταση ηλιακού θερµοσίφωνα
για τα ντους προκειµένου να µειώσει το κόστος του ρεύµατος,
µελέτη και εφαρµογή προγράµµατος εναλλακτικής µορφής
ενέργειας για τη θέρµανση των εγκαταστάσεων προκειµένου να
αποφευχθεί η χρήση πετρελαίου, νοµικό σύµβουλο για την
ύπαρξη οφειλών ύψους 60.000 ευρώ περίπου ως οικονοµική ενί-
σχυση από τον ΟΠΑΠ, κ.λπ..

Όµως, δεν υπήρξε καµµία ανταπόκριση. Εκατοντάδες παιδιά
δεν πηγαίνουν πια, ενώ ηµερησίως χίλια πεντακόσια ήταν αυτά
που πήγαιναν. Στην οµάδα συγχρονισµένης κολύµβησης που
πήγε τώρα στο Βέλγιο και έφερε διακρίσεις, τι θα της απαντή-
σετε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Να σας πω, τελειώνοντας, ότι µετακυλύοντας το κόστος στους
χρήστες των εγκαταστάσεων, ο κάθε αθλούµενος πληρώνει 20
ευρώ! Προσπαθούν, αλλά δεν µπορούν να τα καταφέρουν!

Το τελευταίο δε που θα σας έλεγα, κύριε Υπουργέ, είναι το
εξής: Δώστε µας µία απάντηση. Μέχρι στιγµής δεν έχετε πει τί-
ποτα. Η απάντησή σας δεν πρέπει να είναι γενική και να µας
µπερδεύει, αλλά θα πρέπει να είναι σε κάτι πολύ συγκεκριµένο.
Πρέπει να λειτουργήσει και να λειτουργήσει εύρυθµα! Πρέπει να
του δώσετε µία απάντηση στην πρόταση που έχει διαµορφώσει!

Κύριε Πρόεδρε, σας καταθέτω για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Πολιτι-
σµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης έχει το λόγο για τη
δευτερολογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Λυπάµαι, κύριε συνάδελφε, αλλά δεν µπορώ να σας
δώσω τις απαντήσεις που εσείς θέλετε. Θα δώσω αυτές που εγώ
θέλω. Όταν θα καταφέρετε να καθυποτάξετε παντελώς τη σκέψη
µου, θα σας απαντήσω όπως θέλετε εσείς. Όµως, εκ του παρόν-
τος, θα δώσω τις δικές µου απαντήσεις, αφού πρώτα διαπι-
στώσω ότι περί τη µαθηµατική επιστήµη δεν έχετε και µεγάλη
επαφή, δεδοµένου ότι το ένα εκατοµµύριο ευρώ πέρυσι, σε σύγ-
κριση µε τις 850.000 ευρώ φέτος, δεν είναι το 50%! Φαντάζοµαι
να το καταλαβαίνετε! Και έχουν καταβληθεί! Δεν είναι ότι «θα κα-
ταβληθούν»! Κατεβλήθησαν τα χρήµατα! Οπότε, τα περί 50%
είναι απλώς για να σχηµατίζουµε εντυπώσεις άνευ ουσίας.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Σας τα έχω καταθέσει στα Πρακτικά.
Πάρτε τα να τα δείτε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Κύριε συνάδελφε, επειδή έχουµε και εµείς το δικαίωµα
να ζητάµε από την Αντιπολίτευση, είναι προφανές ότι δεν έχετε
πάρει χαµπάρι ούτε πού βρισκόµαστε ούτε πώς πρέπει να πο-
ρευόµαστε! Η ιστορία «φέρε, κράτος, χρήµατα» πρέπει για
όλους µας να τελειώσει κάποια στιγµή! Πείτε µου, τι έκανε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, εκτός από τις ερωτήσεις, προκειµένου να ανοίξει αυτό το
γυµναστήριο; Πείτε µου, µε ποιο τρόπο συνέβαλε στο να κάνει
µία συγκέντρωση, να συζητήσει µε τη διοίκηση και να αναζητήσει
άλλους πόρους, να ενεργοποιήσει, δηλαδή, άλλες πηγές προκει-
µένου να λειτουργήσει αυτό το γυµναστήριο, αφού σας καίει
τόσο πολύ το ότι τα παιδιά έµειναν αγύµναστα ή ότι πήγαν στον
καπιταλιστή που έχει το ιδιωτικό γυµναστήριο;

Πρέπει, επιτέλους, κύριε συνάδελφε, να αντιληφθούµε ότι το
κράτος δεν έχει πόρους! Επιτέλους, δεν πρέπει απ’ αυτό το κρά-
τος να τραβάµε, να τραβάµε δηλαδή από την αγελάδα, αλλά να
ενεργοποιούµε και άλλες δυνάµεις! Αυτό πρέπει να το κάνουµε
όλη µαζί η κοινωνία και εµείς να ενεργοποιούµε ολόκληρη την
κοινωνία προς σ’ αυτήν την κατεύθυνση. 

Αναζητείστε να δείτε στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες σε πόσα
αθλητικά γυµναστήρια, σε πόσα δηµοτικά και περιφερειακά κο-
λυµβητήρια αναζητούνται οι πόροι από την κεντρική κυβέρνηση,
προκειµένου να λειτουργούν. 

Αναζητήσατε ποτέ να βρείτε τον τρόπο µε τον οποίο έγινε η
διαχείριση, έτσι ώστε να εξετάσουµε κατά πόσο έπρεπε να
βρούµε έναν τρόπο να λειτουργεί σήµερα το γυµναστήριο; Και
έρχεστε και ζητάτε εξηγήσεις; Σχετικά µε το ότι ο Γενικός Γραµ-
µατέας Αθλητισµού έκανε κάποιες διαπιστώσεις, θα σας πω ότι
αυτές είναι συγκεκριµένες! Είναι διαπιστωτικός ο λόγος σας!
Αυτό δεν σηµαίνει τίποτα!

Μας δίνετε κάποια κατεύθυνση; Μας δίνετε κάποιο όραµα για
το πώς, επιτέλους θα πρέπει να πάµε στο µέλλον, επειδή κόπτε-
στε για το µαζικό αθλητισµό και επειδή κόπτεστε για τον περιφε-
ρειακό αθλητισµό; Καµµία κατεύθυνση. «Φέρε κυβέρνηση
χρήµατα»: τόσο απλός είναι ο λόγος σας που θα µπορούσε επί
αιώνες ολόκληρους να διατυπώνεται, χωρίς να εµπλουτίζεται,
χωρίς να φέρνει κάτι καινούργιο και κυρίως χωρίς να λύνει προ-
βλήµατα. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά τα ενεργειακά, επειδή παρήλθε ο χρόνος,

εγώ θα σας καταθέσω εδώ –προφανώς ούτε αυτό το ξέρετε,
είναι στο διαδίκτυο- το εγχειρίδιο εξοικονόµησης ενέργειας που
έχει κυκλοφορήσει από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Το κα-
ταθέτω στα Πρακτικά και µπορείτε να πάρετε και αντίγραφο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Γεώργιος Νικητιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν εγχειρίδιο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Παραλλήλως πρέπει να σας πω ότι βρισκόµαστε σε διαπραγ-
µάτευση µε όλες τις διοικήσεις των σταδίων και έχουµε δώσει
κατευθύνσεις, προκειµένου να αναζητήσουµε τρόπους, έτσι
ώστε µέσα από τη διαδικασία της πράσινης ανάπτυξης, να κατα-
φέρουµε να έχουµε λιγότερες δαπάνες, να καταφέρουµε να ξο-
δεύονται πολύ λιγότερα χρήµατα. Θα επανέλθω όµως, σ’ αυτό
που σας είπα και πριν: ότι δεν αρκεί αυτό. Πρέπει επιτέλους, να
αναζητήσουµε τρόπους. 

Το ΟΑΚΑ –και κλείνω µ’ αυτό- είχε δαπάνες 35 εκατοµµυρίων.
Τις έχουµε κατεβάσει στα 25 εκατοµµύρια σήµερα και σας βε-
βαιώνω ότι υπάρχει ιδιώτης, που έρχεται και λέει: «Σας δίνω 35
για να µου το δώσετε ετησίως». 

Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι κάποιος ο οποίος θα
ενεργοποιήσει τη φαντασία του και τη δηµιουργικότητά του, θα
κάνει τέσσερις εκδηλώσεις, µε τους U2, για παράδειγµα, θα γε-
µίσει το στάδιο και θα εξοικονοµήσει τα χρήµατα και για το ΟΑΚΑ
και για το Στάδιο Ηρακλείου. 

Ενεργοποιήσετε λοιπόν, κι εσείς τη φαντασία σας, -που έχετε
αρκετή εκεί στο ΣΥΡΙΖΑ- προκειµένου να κάνουµε κάτι δηµιουρ-
γικό και να συµβάλουµε έτσι ώστε να εξοικονοµήσουµε χρήµατα,
να βοηθήσουµε τον τόπο και τον αθλητισµό µας. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ευτυχώς που µας ακούνε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 247/5-12-2011 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικό-
λαου Νικολόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων εξαίρεσης των ατόµων µε αναπηρία από την ερ-
γασιακή εφεδρεία, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητας και
διαγράφεται. 

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 254/5-12-2011 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Κυριάκου
Βελόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε την τοποθέτηση των επιτυχόντων του ν.2643/98
σε θέσεις εργασίας του δηµοσίου τοµέα, δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται. 

Εισερχόµεθα προς συζήτηση στην πέµπτη επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου µε αριθµό 256/5-12-2011 της Βουλευτού του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Ευαγγελίας Αµµανα-
τίδου - Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη διαχείριση
των κονδυλίων κατά τη σύσταση του ελληνικού γεωργικού ορ-
γανισµού.  

Η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου – Πασχαλίδου, Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ παρακαλείται να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή της. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, στην πολιτική κατεύθυνση που έχετε συγχω-
νεύσεις, καταργήσεις σηµαντικών οργανισµών συστάθηκε ο και-
νούργιος Ελληνικός Οργανισµός «Δήµητρα», µε την υπ’ αριθµόν
188763/10-10-2011 κοινή υπουργική απόφαση και συγχώνευσε
το ΕΘΙΑΓΕ, το ΟΓΕΕΚΑ ΔΗΜΗΤΡΑ, τον ΟΠΕΓΕΠ και τον ΕΛΟΓΑΚ
µε στόχο µεταξύ άλλων την οικονοµία κλίµακας. 

Θα περίµενε, λοιπόν, κανείς µία σειρά πρωτοβουλιών, οι
οποίες θα είχαν ως στόχο την εξοικονόµηση πόρων, όπως τη λει-
τουργία των υπηρεσιών του οργανισµού στα κτήρια του ΕΘΙΑΓΕ
που ανήκουν στο Υπουργείο σας, την αξιοποίηση υπάρχοντος
προσωπικού και τον περιορισµό ανάθεσης έργων σε εξωτερι-
κούς συνεργάτες, την αξιοποίηση της περιουσίας της οποίας τη
νοµή και χρήση έχει το ΕΘΙΑΓΕ αλλά και άλλα πολλά που θα µπο-
ρούσατε να κάνετε. 

Αντίθετα προς τον παραπάνω στόχο αποφασίστηκε από την
πρώτη κιόλας συνεδρίαση του διοικητικού συµβουλίου του και-
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νούργιου οργανισµού, του Ελληνικού Γεωργικού Οργανισµού, ο
διευθύνων σύµβουλος να δίνει έργα µε απευθείας ανάθεση,
µέχρι του ποσού των 20.000 ευρώ χωρίς το ΦΠΑ, όταν στο
ΕΘΙΑΓΕ το ποσό ήταν 3.000 ευρώ µε εκτίµηση τιµών. 

Αποφασίστηκε η απευθείας ανάθεση του λογότυπου του νέου
οργανισµού σε εξωτερικό συνεργάτη. Αποφασίστηκε η ενοικίαση
κτηρίων για τη στέγαση των κεντρικών υπηρεσιών του οργανι-
σµού. Το θέµα αυτό αφορά ένα υπέρογκο ποσό, παρά τις µει-
ώσεις που έχουν µεσολαβήσει, για το ενοίκιο της έδρας του
ΟΠΕΓΕΠ. Ξεκίνησε πριν από οκτώ χρόνια περίπου µε 45.000
ευρώ το µήνα και µετά από µειώσεις που έγιναν τα τελευταία
χρόνια, κατέληξε σήµερα στα 32.000 ευρώ για χίλια τετρακόσια
τετραγωνικά µέτρα. Το ενοίκιο αυτό πληρώνει ο ΟΠΕΓΕΠ και
τώρα πλέον ο Ελληνικός Γεωργικός Οργανισµός στου κτήριο της
οδού Άνδρου 1 και Πατησίων, όπου εξακολουθεί να βρίσκεται η
έδρα του νέου οργανισµού χωρίς να παρέχεται –και το αναφέρω
ενδεικτικά- ούτε µία θέση πάρκινγκ. 

Πέραν του γεγονότος ότι το ενοίκιο αυτό εξακολουθεί να απο-
τελεί πρόκληση για τις συνθήκες που επικρατούν σήµερα στην
αγορά, πρόκληση προκαλεί επιπλέον και ο φωτογραφικός τρό-
πος που µεθοδεύεται η πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος,
προκειµένου να προκριθεί ως έδρα του καινούργιου οργανισµού
ξανά το συγκεκριµένο κτήριο που ήταν η έδρα και του πρώην
ΟΠΕΓΕΠ. Και όλα αυτά την περίοδο που στο νέο οργανισµό πρό-
κειται να απολυθεί το 50% των εργαζοµένων της κατηγορίας ΥΕ
και ΔΕ και να βγουν σε προσυνταξιοδοτικό καθεστώς ερευνητές,
παρά το γεγονός ότι η κατηγορία των ερευνητών εξαιρείται από
αυτό το µέτρο. 

Και ρωτάω τα εξής πολύ συγκεκριµένα θέµατα: Είστε σύµφω-
νοι µε τις αποφάσεις του προσωρινού Δ.Σ.; Και αν δεν είστε, τι
πρόκειται να κάνετε από τη δική σας τη µεριά; Επίσης, θα θέλαµε
να αποσαφηνίσετε ποια µέτρα θα πάρετε, ώστε να διασφαλίζεται
άµεσα και στο µέλλον η εξοικονόµηση πόρων. 

Και δεύτερον, αν θα επανεξετάσετε το καθεστώς του νέου ορ-
γανισµού, ώστε να µην απολυθούν εργαζόµενοι και να µην εξω-
θηθούν ερευνητές στη συνταξιοδότηση, µε βασικό στόχο να είναι
σε θέση ο νέος οργανισµός να ανταπεξέλθει και διοικητικά στο
επιστηµονικό και ερευνητικό του έργο; 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων ο κ. Κωνσταντίνος Σκαν-
δαλίδης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.  

Χαίροµαι γιατί η κυρία Βουλευτής έχει αυτήν την ευαισθησία
και µιλάει για την εξοικονόµηση ποσών. Αυτό θα πρέπει να κάνει
όλη η Κυβέρνηση κάθε στιγµή, προκειµένου να δείξει ότι είναι
συνεπής µε τις αρχές, το πρόγραµµα και τις διαδικασίες ιδιαί-
τερα αυτών των ηµερών που είναι πολύ δύσκολες και πάρα πολύ,
αν θέλετε, αγχώδεις. 

Μόνο που η πληροφόρησή σας, κυρία συνάδελφε, είναι λίγο
ελλιπής. Και θα ήθελα να ξεκαθαρίσω µερικά πράγµατα, αφού
εκ των προτέρων θα ήθελα να σας πω ότι πράγµατι, αν υπάρχει
οποιαδήποτε διαδικασία, εγώ θα παρακολουθήσω όλες τις απο-
φάσεις του διοικητικού συµβουλίου και αν χρειάζεται να παρεµ-
βαίνω, θα παρεµβαίνω προφανώς για την τήρηση της νοµι-
µότητας, αλλά κυρίως των στόχων που θέτει η Κυβέρνηση σε ό,τι
αφορά τη συγχώνευση αυτών των οργανισµών. Γιατί πρέπει να
ξέρετε ότι αυτή η συγχώνευση προϋπολογίζει τουλάχιστον
1.700.000 ευρώ οικονοµία κλίµακας, σε ό,τι αφορά τη λειτουργία
του ενιαίου οργανισµού, σε σχέση µε την προηγούµενη κατά-
σταση των τεσσάρων Οργανισµών. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να πω πολύ γρήγορα τα εξής σε ό,τι αφορά
τις συγκεκριµένες ερωτήσεις που κάνετε. 

Σε ό,τι αφορά την πρώτη ερώτηση, µάλλον δεν είστε καλά πλη-
ροφορηµένη. Τα 3.000 ευρώ για το ΕΘΙΑΓΕ αφορούν ρύθµιση
του έτους 1991, µε την υπ’ αριθµόν 32156 απόφαση του Υπουρ-
γού Γεωργίας µε θέµα «Τροποποίηση Κανονισµού Προµηθειών
του ΕΘΙΑΓΕ». Η απόφαση για τις 20.000 ευρώ δεν είναι του ορ-
γανισµού, ούτε δική µου, ούτε, δηλαδή, αυτής της Κυβέρνησης,
αλλά είναι σύµφωνη µε την υπ’ αριθµόν 35130 απόφαση του

2010 του Υπουργού Οικονοµικών και για να προσαρµοστούν σε
σχέση µε τις τιµές του ’91, αυτές οι διαδικασίες ανέβασαν το
ποσό της απευθείας ανάθεσης από τις 3.000 ευρώ στις 20.000
ευρώ. Εδώ δεν υπάρχει καµµία εξαιρετική διαδικασία και απλά
εφαρµόζεται ο νόµος. 

Δεύτερον, σε ό,τι αφορά την υπόθεση που έχει σχέση µε τη
µελέτη αποτύπωσης των υφισταµένων µηχανογραφικών και πλη-
ροφοριακών υποδοµών, δεν είναι πράξη ανάθεσης του έργου
αυτό που έγινε. Είναι διαπίστωση της ανάγκης αποτύπωσης των
υφισταµένων αυτών πραγµάτων και την πρόταση σχεδιασµού
ενός ενιαίου πληροφοριακού συστήµατος. Για τη λήψη της από-
φασης προηγήθηκε διερεύνηση για το αν θα µπορούσε να υλο-
ποιηθεί το έργο µε το υπάρχον προσωπικό και αποφασίστηκε,
επειδή δεν µπορεί να υλοποιηθεί από το υπάρχον προσωπικό, να
προχωρήσει µια πρόταση και θα υποβληθεί εισήγηση στο Διοι-
κητικό Συµβούλιο. Προφανώς θα γίνει διαγωνισµός.

Σε ό,τι αφορά το τρίτο για την απ’ ευθείας ανάθεση του λογό-
τυπου του νέου Οργανισµού, πρέπει να ξέρετε ότι επειδή ο νέος
Οργανισµός συµπεριλαµβάνει τον ΟΠΕΓΕΠ και έχει ανάγκη του
σήµατος, γιατί κάνει οικονοµικές, αν θέλετε, συναλλαγές, η
άµεση χρήση ενός λογοτύπου ήταν αναγκαία. Αυτό, λοιπόν, έγινε
µε την εταιρεία που συνεργάζεται µε τον οργανισµό και κοστίζει
λιγότερο από 2.000 ευρώ. Δεν µιλάµε για καµµιά ανάθεση κανε-
νός ιδιωτικού έργου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Σε ό,τι αφορά τα θέµατα της στέγασης του οργανισµού, που
αυτό είναι πολύ σηµαντικό θέµα, πρέπει να σας πω το εξής. Ζή-
τησα από το Διοικητικό Συµβούλιο οποιαδήποτε ενοικίαση ενός
ενιαίου κτηρίου. Τα άλλα κτήρια από τα οποία θα φύγει ο οργα-
νισµός –του ΕΘΙΑΓΕ και τα άλλα- θα αξιοποιηθούν. Υπάρχουν
προτάσεις πολύ συγκεκριµένες. Θα µειωθεί πολύ το οικονοµικό
κόστος. Θα είναι συνολικά 25% µε 30% λιγότερο από το προ-
ηγούµενο. Έχουν µπει οι διαδικασίες για το οικονοµικό κόστος,
για την µετεγκατάσταση και για τις λειτουργικές, αν θέλετε, συν-
θήκες να είναι αυτές που πρέπει να είναι. Γίνεται κανονικός δια-
γωνισµός και µέσα απ’ αυτόν θα προκύψει η πρόταση που πρέπει
να υλοποιηθεί. 

Δεν υπάρχει καµµία διαδικασία, αντίθετα πρέπει να σας πω ότι
έκλεισε ήδη το γραφείο της Αθήνας του ΕΛΟΓΑΚ που πληρώ-
ναµε 2.500 ευρώ και τώρα κλείνει και της Θεσσαλονίκης  θα πάει
στη Θέρµη, που είναι δικές µας εγκαταστάσεις και ήταν 9.000
ευρώ. Εδώ δεν υπήρχε κτήριο που να ανταποκρίνεται λειτουρ-
γικά και γίνεται ένας κανονικός διαγωνισµός. Αν φανεί στην
πράξη ότι είναι οποιαδήποτε «φωτογραφία», να το δούµε αλλά
νοµίζω ότι η προκήρυξη δεν µιλάει για «φωτογραφία». Μιλάει,
αντίθετα, για πολύ συγκεκριµένες προϋποθέσεις. Πάντως, το κυ-
ρίαρχο στοιχείο του διαγωνισµού -και αυτό σας το εγγυώµαι κι
εγώ- θα είναι το οικονοµικό κόστος της µονάδας. Αυτό θα είναι
το πρώτο δηλαδή, όχι τα άλλα, φτάνει να υπάρχει και ένας συν-
δυασµός.

Τέλος, σε ό,τι αφορά του εργαζόµενους θέλω να σας πω το
εξής. Κατ’ αρχάς κάνετε λάθος. Ο οργανισµός δεν θεωρείται φο-
ρέας υποδοχής, αλλά φορέας νεοϊδρυθείς. Άρα, έχει εξαιρεθεί
από τη διαδικασία της εφεδρείας των κατηγοριών ΔΕ και ΥΕ. Δεν
πρόκειται να απολυθούν ΔΕ και ΥΕ. Σας το τονίζω για να το ξέ-
ρετε.

Σε ό,τι αφορά τους ερευνητές –και τελειώνω µε αυτό, κύριε
Πρόεδρε- πρέπει να σας πω ότι η Διοίκηση του οργανισµού,
επειδή δεν εξαιρούνται ρητά από το νόµο, όπως για παράδειγµα
γίνεται µε τους ερευνητές της Γενικής Γραµµατείας Τεχνολογίας
και Έρευνας κάνει ένα ερώτηµα στο Νοµικό Συµβούλιο του Κρά-
τους, σχετικά µε τη διευκρίνιση της υπαγωγής τους ή όχι στο κα-
θεστώς αυτό και µετά θα πάρουµε την οριστική απόφαση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε και τη δευτερο-
λογία σας, κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
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γίας της Βουλής, σαράντα µέλη µιας ξεχωριστής οµάδας που
µας τιµά ιδιαίτερα µε την παρουσία της. Είναι µέλη του Συλλόγου
του ΚΑΠΗ Αγ. Δηµητρίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα η Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµ-
µανατίδου-Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, λίγο τα ωραιοποιήσατε τα πράγµατα, λίγο τα
στρογγυλέψατε. Μακάρι να είναι, όπως ακριβώς τα λέτε εσείς
στο κοµµάτι των εργαζοµένων: ότι δηλαδή, δεν πρόκειται ΥΕ και
ΔΕ να απολυθούν, γιατί αυτός δεν είναι ένας οργανισµός υπο-
δοχής, αλλά είναι ένας υπό σύσταση οργανισµός. Επειδή πάρα
πολλά έχουµε δει το τελευταίο διάστηµα και επειδή χθες κάποιοι
έλεγαν ότι δεν θα απολυθούν εργαζόµενοι και την επόµενη ή το
ίδιο βράδυ απολύονταν, καταλαβαίνετε την αγωνία αυτών των
εργαζοµένων.

Όσον αφορά το κοµµάτι των ερευνητών, έχετε πετάξει το µπα-
λάκι στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. Υποτίθεται πως ο σκο-
πός για τη σύσταση του Ελληνικού Γεωργικού Οργανισµού
«ΔΗΜΗΤΡΑ» ήταν η δηµιουργία οικονοµίας κλίµακας και η εξοι-
κονόµηση πόρων -όπως το θέσατε και το βλέπετε- για τον περιο-
ρισµό των εξόδων των συγχωνευθέντων οργανισµών. Είπατε ότι
το 2010 έγινε µία αναθεώρηση του ποσού και αυτό είναι βάση
νόµου και οπότε δεν γίνεται τίποτα. Απ’ ό,τι κατάλαβα την οικο-
νοµία κλίµακας τη βάλατε γύρω στο 25% µε 30%. 

Αναφερθήκατε και στα ακίνητα που έχει το ΕΘΙΑΓΕ και θα µπο-
ρούσαν αυτά να αξιοποιηθούν. Εδώ υπάρχει µια διαφορετική
άποψη όσον αφορά την αξιοποίηση.

Βλέπουµε από την πλευρά της Κυβέρνησης και της χθεσινής
και της σηµερινής, πως η αξιοποίηση είναι εκποίηση και είναι
χρήµατα για το χρέος. Εδώ µιλάµε για έναν οργανισµό που θα
ήταν πολύ σηµαντικός για την οικονοµική ανάπτυξη της χώρας
και για να στηρίξει την αγροτική παραγωγή. Αλλά δυστυχώς δια-
λύεται, κύριε Υπουργέ, και το γνωρίζετε.

Αυτά τα ιδιόκτητα κτήρια είναι πολύ σηµαντικό να αποδοθούν
για το ερευνητικό και υπόλοιπο προσωπικό για πολύ συγκεκρι-
µένους σκοπούς και όχι για να εκποιηθούν.

Όσον αφορά τα θέµατα του διευθύνοντος συµβούλου, δεν
αναφέρατε κάτι. 

Παρέθεσα στοιχεία τα οποία πηγάζουν από δηµόσια έγγραφα
και αποφάσεις, στα οποία µπορεί να έχει πρόσβαση όποιος το
επιθυµεί. Αν υπάρχει αµφισβήτηση, εγώ θα σας τα φέρω και θα
σας τα παραδώσω στο Υπουργείο.

Επίσης, να σας αναφέρω πως οι χαώδεις διαδικασίες µε τις
οποίες λειτουργεί ο νέος οργανισµός προκαλούν αδικίες και ως
προς το µισθολογικό κοµµάτι των εργαζοµένων. Αυτό είναι πολύ
σοβαρό. Στην κοινή υπουργική απόφαση 188763 στο άρθρο 10
παράγραφος 8 γίνεται σαφές ότι η ίδρυση του νέου οργανισµού
µεταξύ άλλων στοχεύει στην κατάρτιση του ειδικού µισθολογίου
µε προφανή στόχο τη διασφάλιση µισθολογικών προνοµίων,
όπως αυτά έχουν δοθεί κατά καιρούς σε ηµέτερους στους υπό
συνένωση οργανισµούς.

Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να γνωρίζετε ότι στο πλαίσιο της
κατασπατάλησης και της κακοδιαχείρισης µε βάση τις αποφά-
σεις του διοικητικού συµβουλίου, δίνεται η δυνατότητα ανάθεσης
της εκπροσώπησης του Ελληνικού Γεωργικού Οργανισµού σε
εξωτερικούς δικηγόρους και συµβούλους, όταν ο οργανισµός
έχει έξι δικηγόρους-νοµικούς συµβούλους. Εδώ θα ήθελα µια
απάντηση. Κι αν τα γνωρίζετε, πώς τα σχολιάζετε;

Είπατε στους εργαζόµενους ότι η εφεδρεία και οι περικοπές
µισθών είναι επιβεβληµένες. Είπατε ότι θα περιορίσετε τις σπα-
τάλες του κράτους. Η πραγµατικότητα µας αποδεικνύει το ακρι-
βώς αντίθετο. Οι σπατάλες δυστυχώς πολλαπλασιάζονται. Οι
µισθοί, όµως, περικόπτονται, όπως επίσης και οι θέσεις εργασίας
κι αυτή η κατάσταση δεν πάει άλλο. Θα πρέπει να δώσετε συγ-
κεκριµένες απαντήσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Κωνσταντίνος Σκαν-

δαλίδης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Θέλω να τονίσω απλά ότι αυτά που είπα
ίσως δεν τα άκουσε καλά η αγαπητή συνάδελφος. 

Κατ’ αρχάς, ο οργανισµός, έγινε όχι για να διαλυθεί αλλά για
να ανταποκριθεί σ’ αυτό που δεν γινόταν µέχρι τώρα: δηλαδή,
να εξυπηρετείται ο αγρότης γιατί οι γεωπόνοι ήταν στα γραφεία
τους. Γιατί ήταν τέσσερις οργανισµοί ανεξέλεγκτοι. Γιατί ο κα-
θένας έκανε ό,τι ήθελε. Γιατί κάνανε συµβάσεις µε τους ιδιώτες
χωρίς να ελέγχονται από κανέναν. Δεν υπήρχε ένας γεωπόνος ή
ένας κτηνίατρος δίπλα στον αγρότη.

Τώρα ενώνουµε την παραγωγή µε την εφαρµοσµένη έρευνα,
µε την κατάρτιση, µε την εκπαίδευση. Αναβιώνουµε τις γεωργι-
κές σχολές. Κάνουµε εθνική περιουσία τους πόρους που δεν
υπήρχαν µέχρι τώρα και τα ζωικά είδη, τα ντόπια. Φτιάχνουµε
ολόκληρη διαδικασία, όπου σε κάθε περιφέρεια αποδίδουµε την
κατάρτιση. Φτιάχνουµε µια διαδικασία για τη δηµιουργία δέκα,
δεκατριών βοτανικών κήπων. Έχουµε έναν Οργανισµό –και θα
έρθει τώρα ο νόµος στη Βουλή, γιατί είναι από τις προτεραιότη-
τες της Κυβέρνησης, σύµφωνα µε αυτά που είπε ο Πρωθυπουρ-
γός στο Υπουργικό Συµβούλιο- και θα καταλάβετε τι σηµαντικά
πράγµατα θα κάνει.

Δεύτερον, όλες οι αποφάσεις του διοικητικού συµβουλίου εµ-
φανίζονται στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Δεν κοµίζετε γλαύκα εις Αθήνας.
Όλοι τις έχουν και όλοι τις βλέπουν.

Τρίτον, επαναλαµβάνω –γιατί τα µπλέξατε λίγο στην απάντησή
σας- ότι για τους ΥΕ και ΔΕ δεν υπάρχει θέµα. Δεν υπάγεται σ’
αυτήν την κατηγορία ο οργανισµός. Είναι νεοϊδρυθείς από συγ-
χώνευση και όχι διαλυόµενος. 

Επίσης επαναλαµβάνω ότι οικονοµία κλίµακας θα γίνει και εγώ
προσωπικά εγγυώµαι ότι το οικονοµικό κόστος της ενοικίασης
των νέων γραφείων θα είναι 25% µε 30% φθηνότερο, απ’ όσα
πληρώναµε µέχρι τώρα. 

Τρίτον, επαναλαµβάνω ότι η απευθείας ανάθεση υπακούει σε
σύγχρονους νόµους που έχουν ψηφιστεί το 2010 και δεν έχουν
σχέση µ’ εκείνη την παλιά διαδικασία των 3.000 ευρώ του ΕΘΙΑΓΕ
πριν το 1991. Έχουν περάσει είκοσι χρόνια από τότε. Δεν µπο-
ρούµε να µετρήσουµε µε τον ίδιο τρόπο το κόστος του 1991 µ’
αυτό του 2011. 

Επίσης πρέπει να σας πω ότι ο πρόεδρος του οργανισµού,
είναι εξέχων καθηγητής νοµικός και µε µεγάλη εµπειρία σ’ όλα
τα θέµατα νοµικής µορφής και είναι ένας άνθρωπος ακέραιος
και πάρα πολύ σηµαντικός. Αυτός µπήκε προσωρινά, γιατί µετά
το νόµο, θα υπάρξει κανονικός διορισµός που θα περάσει από
την έγκριση της Βουλής, άρα θα έχετε άπλετη τη δυνατότητα να
κάνετε ό,τι έλεγχο θέλετε. 

Αυτά τα συγκεκριµένα ερωτήµατα που θέσατε, απαντήθηκαν
µε τον πιο κατηγορηµατικό και συγκεκριµένο τρόπο, χωρίς να
υπάρχει καµµία αµφιβολία και καµµία σύγχυση για το τι είναι το
ένα και τι είναι το άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ και
την κυρία συνάδελφο και τον κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 9 Δε-
κεµβρίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 129 πα-
ράγραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 266/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµητρίου
Καρύδη προς την Υπουργό  Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη διδασκαλία της β’ ξένης γλώσσας
στα δηµοτικά, γυµνάσια και λύκεια της χώρας µας.  

2.- Η µε αριθµό 262/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την
υλοποίηση προγραµµάτων κοινωφελούς εργασίας από την ΜΚΟ
µε την επωνυµία «Λαογραφική Εταιρεία Βαρνάβα». 

3.- Η µε αριθµό 278/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Πα-
πακωνσταντίνου προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
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και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµά-
των των υπό διορισµό µελών του διδακτικού και ερευνητικού
προσωπικού (ΔΕΠ) και του εκπαιδευτικού προσωπικού (ΕΠ) στην
τριτοβάθµια εκπαίδευση. 

4.- Η µε αριθµό 273/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε υδροδό-
τηση στα νησιά του Αργοσαρωνικού, τα Κύθηρα και τα Αντικύ-
θηρα. 

5.- Η µε αριθµό 260/14/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε «υποθέσεις παρακολούθησης πολιτών και διασφάλι-
σης του απορρήτου των επικοινωνιών».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 272/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Σπυρίδωνος
Βούγια προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη
λειτουργία των ΑΕΙ και ΤΕΙ εξαιτίας της αναβολής διορισµού εκ-
παιδευτικών. 

2.- Η µε αριθµό 263/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκογλου προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την εφαρµογή του νόµου περί αγοράς τυχερών παιχνιδιών. 

3.- Η µε αριθµό 281/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης, σχετικά µε την τροποποίηση του κανονισµού εκτίµη-
σης βαθµού αναπηρίας (ΚΕΒΑ).

4.- Η µε αριθµό 274/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανάσιου Πλεύρη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ξε-
νοδοχειακή αγορά στην Αθήνα. 

5.- Η µε αριθµό 277/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη κύ-
ρωση της Διµερούς Συµφωνίας  µε την Ελβετία για ανταλλαγή
πληροφοριών σε θέµατα εισοδήµατος και περιουσιακών στοι-
χείων. 

6.- Η µε αριθµό 269/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την απαλλαγή επιχειρήσεων από την κα-
ταβολή του ΦΠΑ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.16’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 9 Δεκεµβρίου 2011 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 5/6-10-2011 επερώτησης Βουλευτών της Νέας Δη-
µοκρατίας προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων σχετικά µε τα δηµόσια έργα και τις συµβάσεις παραχώ-
ρησης των µεγάλων αυτοκινητοδρόµων σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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